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  Sbírka na tisk knihy
  Na tisk chystané knihy o Lánovech přispěli na trans-
parentní účet v době mezi 16. 7. 2020 a 7. 9. 2020 tito dárci:
J. Šaroun                    1000 Kč
Vodárenská společnost Lánov, s. r. o.          5000 Kč
Vladimír Mauer               3000 Kč
Hizol, s. r. o.              3000 Kč
ZOD Lánov               7000 Kč
ESSELTE, s. r. o.                         10000 Kč
DOPRABET, v. d.            3000 Kč
HYDRO-IZOL CZ, s. r. o.           2000 Kč
Václava Jírová                   300 Kč
Josef Matras                 1500 Kč
Karolina Boková                3000 Kč
Jaroslava Krulišová - Krulišovi              1111 Kč
Ivan Hanuš                1000 Kč
Eliška Rojtová               5000 Kč
Miloš Novotný                  500 Kč
Lidmila Kučerová             1500 Kč
KVĚTINY ŠTĚPA, s. r. o.           1500 Kč
Petra Lacušková                    500 Kč
Mgr. Blanka Knapová                 300 Kč
Pavla Štěpánová                1500 Kč
Martin Jindřišek                1000 Kč
Ihor Solilyak                2000 Kč
Zdeněk Haláček                5290 Kč
Iva Donátová, Květiny Adel             1200 Kč
Petr Brádler                    500 Kč
Marcela Tužová                  500 Kč
Stanislav a Jaroslava Závodníkovi             2000 Kč
Hofmanovi a Sekerkovi - Josef Hofman           2000 Kč
Milena Knapíková Kavánová              2000 Kč
Eva Indráková                              1 Kč
Jitka a Pavel Svatý/Jitka Svatá              1000 Kč
Marta Kimlová                    300 Kč
Barbora Mertlíková                     500 Kč
Vaníčkovi H. Lánov - Jan Vaníček                 2000 Kč
TRANSPORT TRUTNOV, s. r. o.             5000 Kč
Oldřich Novotný-ŘEZNICTVÍ NOVOTNÝ S.   10000 Kč
Krkonošské vápenky Kunčice, a. s.                      40000 Kč
Celkem:               127004,23 Kč

 Všem dárcům opravdu srdečně děkujeme!
          Eliška Rojtová, starostka

  USNESENÍ z jednání Zastupitelstva
   obce Lánov dne 28. 5. 2020 

Horní Lánov – sál v objektu čp. 64
Doba konání: 17:30 - 21:30
Přítomni: viz prezenční listina  
Omluven: Pavel Cerman
Hlasování: pro - proti - zdržel se, veřejně - zdvižením ruky 

1. Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu
Návrh usnesení: Zahajuji jednání zastupitelstva a konstatuji, 
že je přítomna nadpoloviční většina zastupitelů. Zastupitel-
stvo je tedy usnášeníschopné. Navrhuji p. Markétu Kreislo-
vou jako zapisovatelku a p. Milana Půlpána a p. Danu Jakub-
covou jako ověřovatele zápisu z jednání.
 K zápisu z minulého jednání zastupitelstva nebylo připo-
mínek.
Výsledek hlasování: Pro: 12   Proti: 0   Zdržel se: 2
Usnesení č. 1/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

2. Schválení programu jednání
Návrh usnesení:
Místostarostka Markéta Kreislová přednesla návrh 
programu dnešního jednání zastupitelstva.
Navržený program:
  1)   Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu  
  2)   Schválení programu jednání
  3)   Plnění usnesení zastupitelstva
  4)   Zpráva o činnosti rady obce
  5)   Hlavní akce pro rok 2020
  6)   Rozpočtové opatření č. 3
  7)   Činnost Vodárenské společnosti Lánov
  8)   Nakládání s nemovitostmi obce
  9)   Smlouvy
10)   Různé
11)   Diskuze
12)   Závěr

Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 2/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

3. Plnění usnesení zastupitelstva
Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce bere na vědomí Zprávu o kontrole 
plnění usnesení z minulého jednání zastupitelstva, které se 

 Vážení občané,
příprava knihy o historii Lánova a Dolního Lánova se po dvou letech blíží ke konci. Velký objem vykonané práce nabývá 
konečné podoby, a pokud vše půjde dobře jako doposud, slavnostní křest by měl proběhnout během listopadu 2020.
 Vydání této publikace o cca 380 stranách a se spoustou fotografií bude pro naše dvě sousedící obce význačnou 
událostí a na dlouhou dobu také jediným takovým počinem, a to poměrně nákladným. Na celkových nákladech ve výši asi 
1,2 milionu se Dolní Lánov podílí jednou třetinou a Lánov dvěma třetinami.

 Obracíme se tedy na Vás s žádostí o příspěvek Obci na vydání této výpravné knihy. Jakýkoliv příspěvek bude velice 
vítán, ale od částky 1.000 Kč budou dárci uvedeni vzadu v knize v části „Poděkování“. To platí pro příspěvky poslané
do 20. října, po tomto datu budou dárci uvedeni již jen ve zpravodaji. Rovněž dárci menších částek budou uvedeni
v lánovském zpravodaji.

 Pokud chcete přispět na tvorbu této knížky, číslo transparentního účtu je: 3000030/0300
https://www.csob.cz/portal/firmy/bezne-ucty/transparentni-ucty/ucet/-/ta/3000030

 Věřím, že v knize si každý z nás najde to, co ho zajímá, anebo že se stane hodnotným dárkem pro naše blízké.

 Za jakoukoliv podporu Vám vřele děkuji      .                                                                                                   

VÝZVA OBČANŮM

Eliška Rojtová, starostka

2

Vážení čtenáři,

máme za sebou léto, a ač jsme si mysleli, že koronovirus nás 
s nástupem teplého počasí už nebude trápit, momentálně 
nikdo neví, co bude dál.

 Chtěla bych několika řádky shrnout dění v obci. Jak jsem 
se již zmínila v minulém článku, podařilo se nám získat 
dotaci na výměnu prvků dětského hřiště, která má proběh-
nout do konce tohoto roku.
 Nevím, zda jste zaregistrovali, že se nám podařilo získat 
javor jasanolistý, který jsme zasadili téměř na stejné místo, 
kde stával jeho předchůdce, tedy naproti OÚ. Ráda bych
v náhradní výsadbě a také v pravidelné péči, která je neméně 
důležitá, pokračovala. Není úplně jednoduché kolikrát 
vytipovat správná místa k výsadbě - několikrát se nám již 
totiž stalo, že mladé stromky na nevhodném místě uschly, 
nebo je někdo vytrhal. Před časem mě oslovil dvanáctiletý 
Kuba Vydra s nápadem, že by obec za každého narozeného 
občánka mohla vysadit strom, na který by se připevnila 
cedulka s jeho jménem a rokem narození. Ten nápad se mi 
velmi líbí a ráda bych znala Váš názor.

 Co se týče školy, přes prázdniny se nám povedlo vybudo-
vat nové pískoviště u ZŠ B a zřídit u hlavní budovy rampu
s vchodem ke skleníku, aby děti nemusely objekt složitě 
obcházet, což ocení zejména paní uklízečky☺
 Jistě již všichni víte, že příprava knihy o Lánovech jde
do finiše. V té souvislosti bych velice ráda poděkovala všem, 
kteří nám poskytli své fotografie z minulosti pro případné 
použití v knize. Slavnostní křest naší společné knihy 
proběhne pravděpodobně na konci listopadu. Pokud 
byste chtěli finančně přispět na tisk této nákladné publikace,
o kousek dál naleznete Výzvu občanům, v níž se dozvíte 
potřebné informace. Všem, kteří již přispěli, moc děkujeme.

 V letních měsících došlo k ukončení oficiální spolupráce 
obce s panem Ing. Jiřím Vanclem. Dovolte mi jménem Obce 
Lánov poděkovat p. Vanclovi za dlouholeté působení v čele 
obce, za čas a energii, kterou věnoval v její prospěch, a také 
za postupné předávání jeho agendy Pepovi Kalenskému, 
mně a Ing. Šilarovi. Vše, co se v Lánově podařilo za poslední 
léta vybudovat, je bezesporu zásluhou jeho píle, vytrvalosti 
a houževnatosti. V jeho dalších aktivitách mu přeji hodně 
zdraví a ať mu elán a nasazení vydrží co nejdéle.
 U personální problematiky se trošku pozdržím, protože 
poměrně často teď slýchám, že je na OÚ hodně nových lidí
a je složité se v nich vyznat. Takže, vážení spoluobčané, tady 
je náš nový tým ☺: 

ZPRÁVY Z OBCE LÁNOV 

Z ÚŘADU

• já, starostka, stojím úplně dole uprostřed
• po levici mám asistentku Renatu Srnskou
• po mé pravici stojí účetní obce Ilona Kobrlová 
• nad námi v kravatě je Ing. Jan Šilar, který se věnuje 
 dotacím a investicím 
• uprostřed pak Karolina Boková z infocentra
• po její pravici Michal Hlava, který má na starost
 údržbu v obci
• nad Karolinou stojí v modrém tričku ajťák obce
 Radovan Jákl 

• uprostřed v horní řadě je Jaroslav Hanč, který se
 stará o vše kolem pozemků a zeleně 
• poslední nahoře je nová posila Milan Ježek, který
 má na starosti provoz obce
• bohužel ve chvíli společného focení nebyly přítomny
 dvě kolegyňky - jsou proto na vedlejší fotce (bráno
 zprava) místostarostka Markéta Kreislová a vedle ní
 Jaroslava Kučerová, která spravuje všechny poplatky
 v obci.

Vážení spoluobčané, přeji Vám krásný podzim. 
            Eliška Rojtová, starostka
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Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje návrh smlouvy
o pořízení nového automobilu pro jednotku SDH Horní 
Lánov uzavřené mezi Obcí Lánov a společností 
EMBEFOR, s. r. o., Praha a zároveň pověřuje starostku 
obce k podpisu smlouvy. 
Výsledek hlasování: Pro: 12   Proti: 1   Zdržel se: 1
Usnesení č. 18/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo projednalo a schvaluje návrh na stanovení 
termínu prezentace studentských návrhů na „Historické 
centrum“ na 16. 6. 2020 v 17,00 hod.
Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 19/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a navrhuje stávající rozesta-
věnou garáž odstranit - rozebrat tak, aby bylo možno vybou-
raný materiál dále využít. 
Výsledek hlasování: Pro: 7   Proti: 5   Zdržel se: 2
Usnesení č. 20/2/20 - ZO neschvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a navrhuje stávající rozesta-
věnou garáž využít pro umístění kontejnerů, které se nachá-
zejí v prostoru autobusového nádraží. 
 Dále bylo uvedeno, že do příštího jednání zastupitelstva 
budou zjištěny informace, zda rozestavěná garáž může 
sloužit jako stanoviště kontejnerů, zda bude vyžadována 
další investice, a zda bude zajištěna bezpečnost užívání.
Výsledek hlasování: Pro: 6   Proti: 6   Zdržel se: 2
Usnesení č. 21/2/20 - ZO neschvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí zprávu, 
podklady a informace týkající se fungování ZŠ a MŠ Lánov 
v době karantény, informace o počtech žáků v příštím 
školním roce (využití budovy B), informace o plnění 
zadaných úkolů, informace o energiích. 
Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 22/2/20 - ZO bere na vědomí dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje zařazení území 
obce do území působnosti Místní akční skupina Krkonoše, 
z. s., na období 2021 – 2027.  Souhlas je dán, aby sama obec 
nebo její organizace, jako i všechny neziskové organizace, 
fyzické a právnické osoby z území obce mohly využívat 
čerpání dotací EU určených pro Komunitně vedený místní 
rozvoj. 
Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 23/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje žádost KVK,
a. s., Kunčice nad Labem se zahájením sobotního provozu 
od 30. 5. 2020 od 6:00 do 14:00 – pouze linka. Expedice
a vývoz materiálu nákladními automobily nebude probíhat. 
Zastupitelstvo žádost schválilo za podmínky, že bude
na účet obce složena částka 10.000,- Kč, a dále, že bude na 
příštím jednání zastupitelstva zajištěna účast zástupce 
KVK, a. s.
Výsledek hlasování: Pro: 12   Proti: 1   Zdržel se: 1
Usnesení č. 24/2/20 – ZO schvaluje dle návrhu

Ověřovatelé: Milan Půlpán, Dana Jakubcová 
Starostka: Eliška Rojtová

  USNESENÍ z jednání Zastupitelstva
  obce Lánov dne 25. 6. 2020 – OÚ Lánov

Doba konání: 17:30 - 21:00
Přítomni: viz prezenční listina  
Omluven: Jiří Vališka, Mgr. Milan Půlpán
Hlasování: pro - proti - zdržel se, veřejně - zdvižením ruky 

1. Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu 
Návrh usnesení:
Zahajuji jednání zastupitelstva a konstatuji, že je přítomna 
nadpoloviční většina zastupitelů. Zastupitelstvo je tedy 
usnášeníschopné.
 Navrhuji p. Markétu Kreislovou jako zapisovatelku
a p. Jiřího Šarouna a p. Ladislavu Šedivou jako ověřovatele 
zápisu z jednání. K zápisu z minulého jednání zastupitelstva 
nebylo připomínek.
Výsledek hlasování: Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 2
Usnesení č. 1/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu

2. Schválení programu jednání
Návrh usnesení:
Místostarostka Markéta Kreislová přednesla návrh 
programu dnešního jednání zastupitelstva.
Navržený program:
   1) Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu  
   2) Schválení programu jednání
   3) Plnění usnesení zastupitelstva
   4) Zpráva o činnosti rady obce
   5) Projednání a schválení účetní závěrky obce Lánov
  a  ZŠ Lánov za rok 2019
   6) Projednání a schválení závěrečného účtu obce za rok  
        2019 s výsledkem přezkumu hospodaření obce Lánov
   7) Rozpočtové opatření č. 4
   8) Kontrola plnění smluv s KVK, a. s., Kunčice n.L.
   9) Nakládání s nemovitostmi obce
 10) Různé
 11) Diskuze
 12) Závěr
Výsledek hlasování: Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 2/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu

3. Plnění usnesení zastupitelstva
Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje Zprávu o kontrole plnění 
usnesení z minulého jednání zastupitelstva, které se konalo 
dne 28. 5. 2020. Ke zprávě nebylo připomínek.
Výsledek hlasování: Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 3/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu

4. Zpráva o činnosti rady obce
Návrh usnesení:
Místostarostka Markéta Kreislová přednesla Zprávu
o činnosti rady obce za období od jednání zastupitelstva dne 
28. 5. 2020 do jednání rady obce dne 10. 6. 2020. (dále jen 
,,Zpráva“). Zastupitelstvo obce schvaluje Zprávu.
Výsledek hlasování: Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 4/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu

5. Projednání a schválení účetní závěrky obce Lánov
a ŽŠ Lánov za rok 2019
Návrh usnesení:
Zastupitelstvo projednalo a schvaluje účetní závěrku obce 
Lánov a ZŠ Lánov za rok 2019.  Účetní závěrka byla projed-
nána a vzata na vědomí finančním výborem obce Lánov dne 
25. 6. 2020 - dle přílohy.
Výsledek hlasování: Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 5/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu

konalo dne 20. 2. 2020. Ke zprávě nebylo připomínek.
Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 3/2/20 - ZO bere na vědomí

4. Zpráva o činnosti rady obce
Návrh usnesení:
Místostarostka Markéta Kreislová přednesla Zprávu
o činnosti rady obce za období od jednání zastupitelstva dne 
20. 2. 2020 do jednání rady obce dne 20. 5. 2020. (dále jen 
„Zpráva“). Zastupitelstvo obce schvaluje Zprávu.
Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 4/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

5. Hlavní akce pro rok 2020
Návrh usnesení:
Zastupitelstvo bere na vědomí výčet hlavních akcí Obce 
Lánov pro rok 2020. 
Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 5/2/20 - ZO bere na vědomí dle návrhu

6. Rozpočtové opatření č. 3
Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 3/2020 
bez připomínek. Rozpočtové opatření č. 3 bylo schváleno 
finančním výborem Obce Lánov dne 26. 5. 2020 – dle
přílohy.
Výsledek hlasování: Pro: 14 Proti: 0 Zdržel se: 0 
Usnesení č. 6/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

7. Činnost Vodárenské společnosti Lánov
Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce bere na vědomí vypracovanou zprávu
o činnosti Vodárenské společnosti, spol. s r. o., Lánov čp. 
391 dle jednotlivých středisek - viz příloha. 
Výsledek hlasování: Pro: 14 Proti: 0 Zdržel se: 0 
Usnesení č. 7/2/20 - ZO bere na vědomí dle návrhu

8. Nakládání s nemovitostmi obce
 Návrh usnesení:

2Prodej pozemku p. č. 1505/13 o výměře 86 m  (ostatní 
plocha, ostatní komunikace) a prodej nově vzniklého 

2pozemku p. č. 1678/7 o výměře 76 m  (ostatní plocha/mani-
pulační plocha), který vzniká oddělením dle geometrického 
plánu č. 1079-531/2019, viz příloha z části původní p. p. č. 

21678/1 o výměře 2 098 m  (ostatní plocha/manipulační 
plocha) s tím, že na p. p. č. 1505/13 a nově vzniklé p. p. č. 
1678/7 a dále na p. p. č. 101 (ve vlastnictví kupujícího), vše
v k. ú. Prostřední Lánov, je zároveň zřízeno věcné břemeno 
pro kanalizaci včetně šachet na dobu neurčitou s právem 
služebnosti inženýrské sítě ve prospěch obce Lánov
v rozsahu dle předmětného GPL č. 1079-531/2019. 
Výsledek hlasování: Pro: 14 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 8/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
2Prodej pozemku p. č. 1505/14 o výměře 59 m  (ostatní 

plocha, ostatní komunikace) a prodej nově vzniklého 
2pozemku p. č. 1265/10 o výměře 44 m  (trvalý travní porost), 

který vzniká oddělením dle geometrického plánu č. 1079-
531/2019, viz příloha z části původní p. p. č. 1265/3

2o výměře 173 m  (trvalý travní porost), vše v k. ú. Prostřední 
Lánov.
Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 9/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Záměr prodeje zemědělských pozemků vedených na listu 
vlastnickém č. 10001 v k. ú. Horní Lánov (Kód k. ú. 678902) 
ve vlastnictví obce Lánov dle dopisu ze dne 5. 5. 2020
od pana ..., č. j.: OÚLá/338/2020 došlého dne 12. 5. 2020

ve věci jeho nabídky na jejich odkoupení. Zájemce nabízí 
cenu obvyklou, platbu v hotovosti, úhradu kupní smlouvy se 
vkladem do katastru nemovitostí, viz příloha.
Výsledek hlasování: Pro: 0   Proti: 13   Zdržel se: 1
Usnesení č. 10/2/20 – ZO neschvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Záměr prodeje části pozemku p. č. 2406 vedeného na listu 
vlastnickém č. 10001 v k. ú. Horní Lánov ve vlastnictví obce 
Lánov, a to na základě dopisu ze dne 5. května 2020 od pana 
..., č. j.: OÚLá/325/2020 došlého dne 7. 5. 2020 ve věci 
předmětné žádosti.
Výsledek hlasování: Pro: 0   Proti: 13   Zdržel se: 1
Usnesení č. 11/2/20 – ZO neschvaluje dle návrhu

9. Smlouvy
Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje návrh dodatku č. 13 k nájemní 
smlouvě č. 4351N05/54 mezi ČR Státní pozemkový úřad 
Praha a Obcí Lánov dle přílohy číslo 9.1. Dodatkem se 
zužuje předmět nájmu a mění se výše ročního nájemného
a dále zastupitelstvo obce pověřuje starostku podpisem 
tohoto dodatku.
Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 12/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje návrh smlouvy o zajištění 
přeložky plynárenského zařízení a úhradě nákladů s ní 
souvisejících č. 4000228952 mezi Obcí Lánov a GasNet,
s. r. o. – v souvislosti se stavbou „Chodník podél silnice 
I/14“ a dále zastupitelstvo obce pověřuje starostku podpi-
sem této smlouvy - dle přílohy č. 9.2.
Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 13/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

10. Různé
Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje prominutí 
nájemného pro právnické osoby podnikající v objektech
ve vlastnictví obce za měsíc březen, duben a květen 2020 -  
dle přílohy č. 10.1 – kde celková prominutá částka činí 
41.874,- Kč.
Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0  
Usnesení č. 14/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje návrh na stano-
vení termínů konání jednání zastupitelstva na druhou 
polovinu roku 2020 - dle přílohy č. 10.2. 
Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 15/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje závazek, 
dofinancovat rozdíl mezi celkovou cenou nově pořizova-
ného automobilu pro SDH Horní Lánov, žádost evidovaná 
pod č. JSDH-VZ-2020-00582, a poskytnutou dotací 
(poskytnutými dotacemi) do plné výše z vlastních zdrojů.  
Výsledek hlasování: Pro: 12   Proti: 0    Zdržel se: 2
Usnesení č. 16/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje, na základě 
doporučení hodnotící komise, firmu EMBEFOR, s. r. o., 
jako dodavatele dopravního automobilu pro jednotku SDH 
v Horním Lánově.
Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti: 0   Zdržel se: 1
Usnesení č. 17/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu
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Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje návrh smlouvy
o pořízení nového automobilu pro jednotku SDH Horní 
Lánov uzavřené mezi Obcí Lánov a společností 
EMBEFOR, s. r. o., Praha a zároveň pověřuje starostku 
obce k podpisu smlouvy. 
Výsledek hlasování: Pro: 12   Proti: 1   Zdržel se: 1
Usnesení č. 18/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo projednalo a schvaluje návrh na stanovení 
termínu prezentace studentských návrhů na „Historické 
centrum“ na 16. 6. 2020 v 17,00 hod.
Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 19/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a navrhuje stávající rozesta-
věnou garáž odstranit - rozebrat tak, aby bylo možno vybou-
raný materiál dále využít. 
Výsledek hlasování: Pro: 7   Proti: 5   Zdržel se: 2
Usnesení č. 20/2/20 - ZO neschvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a navrhuje stávající rozesta-
věnou garáž využít pro umístění kontejnerů, které se nachá-
zejí v prostoru autobusového nádraží. 
 Dále bylo uvedeno, že do příštího jednání zastupitelstva 
budou zjištěny informace, zda rozestavěná garáž může 
sloužit jako stanoviště kontejnerů, zda bude vyžadována 
další investice, a zda bude zajištěna bezpečnost užívání.
Výsledek hlasování: Pro: 6   Proti: 6   Zdržel se: 2
Usnesení č. 21/2/20 - ZO neschvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí zprávu, 
podklady a informace týkající se fungování ZŠ a MŠ Lánov 
v době karantény, informace o počtech žáků v příštím 
školním roce (využití budovy B), informace o plnění 
zadaných úkolů, informace o energiích. 
Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 22/2/20 - ZO bere na vědomí dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje zařazení území 
obce do území působnosti Místní akční skupina Krkonoše, 
z. s., na období 2021 – 2027.  Souhlas je dán, aby sama obec 
nebo její organizace, jako i všechny neziskové organizace, 
fyzické a právnické osoby z území obce mohly využívat 
čerpání dotací EU určených pro Komunitně vedený místní 
rozvoj. 
Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 23/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje žádost KVK,
a. s., Kunčice nad Labem se zahájením sobotního provozu 
od 30. 5. 2020 od 6:00 do 14:00 – pouze linka. Expedice
a vývoz materiálu nákladními automobily nebude probíhat. 
Zastupitelstvo žádost schválilo za podmínky, že bude
na účet obce složena částka 10.000,- Kč, a dále, že bude na 
příštím jednání zastupitelstva zajištěna účast zástupce 
KVK, a. s.
Výsledek hlasování: Pro: 12   Proti: 1   Zdržel se: 1
Usnesení č. 24/2/20 – ZO schvaluje dle návrhu

Ověřovatelé: Milan Půlpán, Dana Jakubcová 
Starostka: Eliška Rojtová

  USNESENÍ z jednání Zastupitelstva
  obce Lánov dne 25. 6. 2020 – OÚ Lánov

Doba konání: 17:30 - 21:00
Přítomni: viz prezenční listina  
Omluven: Jiří Vališka, Mgr. Milan Půlpán
Hlasování: pro - proti - zdržel se, veřejně - zdvižením ruky 

1. Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu 
Návrh usnesení:
Zahajuji jednání zastupitelstva a konstatuji, že je přítomna 
nadpoloviční většina zastupitelů. Zastupitelstvo je tedy 
usnášeníschopné.
 Navrhuji p. Markétu Kreislovou jako zapisovatelku
a p. Jiřího Šarouna a p. Ladislavu Šedivou jako ověřovatele 
zápisu z jednání. K zápisu z minulého jednání zastupitelstva 
nebylo připomínek.
Výsledek hlasování: Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 2
Usnesení č. 1/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu

2. Schválení programu jednání
Návrh usnesení:
Místostarostka Markéta Kreislová přednesla návrh 
programu dnešního jednání zastupitelstva.
Navržený program:
   1) Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu  
   2) Schválení programu jednání
   3) Plnění usnesení zastupitelstva
   4) Zpráva o činnosti rady obce
   5) Projednání a schválení účetní závěrky obce Lánov
  a  ZŠ Lánov za rok 2019
   6) Projednání a schválení závěrečného účtu obce za rok  
        2019 s výsledkem přezkumu hospodaření obce Lánov
   7) Rozpočtové opatření č. 4
   8) Kontrola plnění smluv s KVK, a. s., Kunčice n.L.
   9) Nakládání s nemovitostmi obce
 10) Různé
 11) Diskuze
 12) Závěr
Výsledek hlasování: Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 2/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu

3. Plnění usnesení zastupitelstva
Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje Zprávu o kontrole plnění 
usnesení z minulého jednání zastupitelstva, které se konalo 
dne 28. 5. 2020. Ke zprávě nebylo připomínek.
Výsledek hlasování: Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 3/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu

4. Zpráva o činnosti rady obce
Návrh usnesení:
Místostarostka Markéta Kreislová přednesla Zprávu
o činnosti rady obce za období od jednání zastupitelstva dne 
28. 5. 2020 do jednání rady obce dne 10. 6. 2020. (dále jen 
,,Zpráva“). Zastupitelstvo obce schvaluje Zprávu.
Výsledek hlasování: Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 4/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu

5. Projednání a schválení účetní závěrky obce Lánov
a ŽŠ Lánov za rok 2019
Návrh usnesení:
Zastupitelstvo projednalo a schvaluje účetní závěrku obce 
Lánov a ZŠ Lánov za rok 2019.  Účetní závěrka byla projed-
nána a vzata na vědomí finančním výborem obce Lánov dne 
25. 6. 2020 - dle přílohy.
Výsledek hlasování: Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 5/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu

konalo dne 20. 2. 2020. Ke zprávě nebylo připomínek.
Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 3/2/20 - ZO bere na vědomí

4. Zpráva o činnosti rady obce
Návrh usnesení:
Místostarostka Markéta Kreislová přednesla Zprávu
o činnosti rady obce za období od jednání zastupitelstva dne 
20. 2. 2020 do jednání rady obce dne 20. 5. 2020. (dále jen 
„Zpráva“). Zastupitelstvo obce schvaluje Zprávu.
Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 4/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

5. Hlavní akce pro rok 2020
Návrh usnesení:
Zastupitelstvo bere na vědomí výčet hlavních akcí Obce 
Lánov pro rok 2020. 
Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 5/2/20 - ZO bere na vědomí dle návrhu

6. Rozpočtové opatření č. 3
Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 3/2020 
bez připomínek. Rozpočtové opatření č. 3 bylo schváleno 
finančním výborem Obce Lánov dne 26. 5. 2020 – dle
přílohy.
Výsledek hlasování: Pro: 14 Proti: 0 Zdržel se: 0 
Usnesení č. 6/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

7. Činnost Vodárenské společnosti Lánov
Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce bere na vědomí vypracovanou zprávu
o činnosti Vodárenské společnosti, spol. s r. o., Lánov čp. 
391 dle jednotlivých středisek - viz příloha. 
Výsledek hlasování: Pro: 14 Proti: 0 Zdržel se: 0 
Usnesení č. 7/2/20 - ZO bere na vědomí dle návrhu

8. Nakládání s nemovitostmi obce
 Návrh usnesení:

2Prodej pozemku p. č. 1505/13 o výměře 86 m  (ostatní 
plocha, ostatní komunikace) a prodej nově vzniklého 

2pozemku p. č. 1678/7 o výměře 76 m  (ostatní plocha/mani-
pulační plocha), který vzniká oddělením dle geometrického 
plánu č. 1079-531/2019, viz příloha z části původní p. p. č. 

21678/1 o výměře 2 098 m  (ostatní plocha/manipulační 
plocha) s tím, že na p. p. č. 1505/13 a nově vzniklé p. p. č. 
1678/7 a dále na p. p. č. 101 (ve vlastnictví kupujícího), vše
v k. ú. Prostřední Lánov, je zároveň zřízeno věcné břemeno 
pro kanalizaci včetně šachet na dobu neurčitou s právem 
služebnosti inženýrské sítě ve prospěch obce Lánov
v rozsahu dle předmětného GPL č. 1079-531/2019. 
Výsledek hlasování: Pro: 14 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 8/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
2Prodej pozemku p. č. 1505/14 o výměře 59 m  (ostatní 

plocha, ostatní komunikace) a prodej nově vzniklého 
2pozemku p. č. 1265/10 o výměře 44 m  (trvalý travní porost), 

který vzniká oddělením dle geometrického plánu č. 1079-
531/2019, viz příloha z části původní p. p. č. 1265/3

2o výměře 173 m  (trvalý travní porost), vše v k. ú. Prostřední 
Lánov.
Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 9/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Záměr prodeje zemědělských pozemků vedených na listu 
vlastnickém č. 10001 v k. ú. Horní Lánov (Kód k. ú. 678902) 
ve vlastnictví obce Lánov dle dopisu ze dne 5. 5. 2020
od pana ..., č. j.: OÚLá/338/2020 došlého dne 12. 5. 2020

ve věci jeho nabídky na jejich odkoupení. Zájemce nabízí 
cenu obvyklou, platbu v hotovosti, úhradu kupní smlouvy se 
vkladem do katastru nemovitostí, viz příloha.
Výsledek hlasování: Pro: 0   Proti: 13   Zdržel se: 1
Usnesení č. 10/2/20 – ZO neschvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Záměr prodeje části pozemku p. č. 2406 vedeného na listu 
vlastnickém č. 10001 v k. ú. Horní Lánov ve vlastnictví obce 
Lánov, a to na základě dopisu ze dne 5. května 2020 od pana 
..., č. j.: OÚLá/325/2020 došlého dne 7. 5. 2020 ve věci 
předmětné žádosti.
Výsledek hlasování: Pro: 0   Proti: 13   Zdržel se: 1
Usnesení č. 11/2/20 – ZO neschvaluje dle návrhu

9. Smlouvy
Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje návrh dodatku č. 13 k nájemní 
smlouvě č. 4351N05/54 mezi ČR Státní pozemkový úřad 
Praha a Obcí Lánov dle přílohy číslo 9.1. Dodatkem se 
zužuje předmět nájmu a mění se výše ročního nájemného
a dále zastupitelstvo obce pověřuje starostku podpisem 
tohoto dodatku.
Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 12/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce schvaluje návrh smlouvy o zajištění 
přeložky plynárenského zařízení a úhradě nákladů s ní 
souvisejících č. 4000228952 mezi Obcí Lánov a GasNet,
s. r. o. – v souvislosti se stavbou „Chodník podél silnice 
I/14“ a dále zastupitelstvo obce pověřuje starostku podpi-
sem této smlouvy - dle přílohy č. 9.2.
Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 13/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

10. Různé
Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje prominutí 
nájemného pro právnické osoby podnikající v objektech
ve vlastnictví obce za měsíc březen, duben a květen 2020 -  
dle přílohy č. 10.1 – kde celková prominutá částka činí 
41.874,- Kč.
Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0  
Usnesení č. 14/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje návrh na stano-
vení termínů konání jednání zastupitelstva na druhou 
polovinu roku 2020 - dle přílohy č. 10.2. 
Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 15/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje závazek, 
dofinancovat rozdíl mezi celkovou cenou nově pořizova-
ného automobilu pro SDH Horní Lánov, žádost evidovaná 
pod č. JSDH-VZ-2020-00582, a poskytnutou dotací 
(poskytnutými dotacemi) do plné výše z vlastních zdrojů.  
Výsledek hlasování: Pro: 12   Proti: 0    Zdržel se: 2
Usnesení č. 16/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje, na základě 
doporučení hodnotící komise, firmu EMBEFOR, s. r. o., 
jako dodavatele dopravního automobilu pro jednotku SDH 
v Horním Lánově.
Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti: 0   Zdržel se: 1
Usnesení č. 17/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu

54



6. Projednání a schválení návrhu závěrečného účtu 
obce za rok 2019 s výsledkem přezkumu hospodaření 
obce Lánov.
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje návrh závěreč-
ného účtu obce za rok 2019 s výsledkem přezkumu hospoda-
ření obce Lánov. Návrh závěrečného účtu obce Lánov
s výsledkem přezkumu hospodaření byl projednán a schvá-
len finančním výborem obce Lánov dne 26. 6. 2020 - dle 
přílohy.
Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 6/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu

7. Rozpočtové opatření č. 4/2020
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje rozpočtové 
opatření č. 4/2020 bez připomínek. Rozpočtové opatření č. 4 
bylo schváleno finančním výborem obce Lánov dne 26. 6. 
2020 - dle přílohy.
Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 7/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu

8. Kontrola plnění smluv s KVK, a. s., Kunčice n./L. 
Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce bere na vědomí kontrolu a plnění smluv 
s KVK, a. s., Kunčice nad Labem a dále bylo dohodnuto,
že na příštím zasedání zastupitelstva dne 24. 9. 2020 budou 
projednávány záležitosti týkající se provozu lomu v Horním 
Lánově. 
Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 8/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu

9. Nakládání s nemovitostmi obce
Návrh usnesení:

2Záměr prodeje části pozemkové parcely o výměře 992 m  
(trvalý travní porost), která bude oddělena z p. p. č. 492 o 

2výměře 2 655 m  (trvalý travní porost) dle návrhu GPL 
1078-461/2019, vše v k. ú. Prostřední Lánov, ve věci 
vypořádání zastavěné a zaplocené části – jedná se o prodej 
do vlastnictví SJM ... a ... (2/3 podíl) a pana ... (1/3 podíl), 
všichni trvale bytem Prostřední Lánov čp. ..., 543 41 Lánov. 
Prodejní cena bude stanovena dohodou dle Zásad hospoda-
ření s nemovitostmi pro obec Lánov. Součástí kupní 
smlouvy bude i úhrada ceny za vyhotovení geometrického 
plánu, který zajišťuje obec Lánov, tj. prodávající. Správní 
poplatek za Návrh na vklad do katastru nemovitostí uhradí 
budoucí kupující (2 000 Kč).     
Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 9/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu 

10. Různé
Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a navrhuje stávající rozesta-
věnou garáž odstranit - rozebrat tak, aby bylo možno vybou-
raný materiál dále využít. 
Výsledek hlasování: Pro: 9   Proti: 4   Zdržel se: 0
Usnesení č. 10/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí zprávu
p. ředitelky ZŠ a MŠ Lánov - Škola pro 21. století + vyúčto-
vání energií.
Usnesení č. 11/3/20 - ZO bere na vědomí dle návrhu

 Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo existenci „azbestového 
domku“ u ZŠ Lánov. Bude využita nabídka p. Kavána. Bude 
zjištěno, zda součástí nabídky je i opláštění a zda může být 
úprava provedena do konce prázdnin. Pokud budou tyto 
podmínky splněny, zastupitelstvo obce souhlasí s návrhem
a s předloženou nabídkou.  

Výsledek hlasování: Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 2
Usnesení č. 12/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a k záležitosti týkající se 
vybudování komunikace k objektu čp. ... Horní Lánov 
sděluje toto: Pan ... má možnost si vybudovat komunikaci po 
svých pozemcích. Obec nemůže budovat komunikaci po 
pozemcích, které nejsou ve vlastnictví obce. 
Výsledek hlasování: Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 13/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí informace 
týkající se existence pozemků ve vlastnictví Státního 
pozemkového úřadu na území obce Lánov - kat. území 
Horní Lánov a kat. území Prostřední Lánov. Pokud obec 
bude žádat o bezúplatný převod pozemků, bude muset 
prokázat veřejný zájem. 
Usnesení č. 14/3/20 - ZO bere na vědomí dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje komisi pro 
výběrové řízení týkající se výběru tiskárny pro „Publikace 
Lánov a Dolní Lánov“ v tomto složení:
Mgr. Roman Reil
Eliška Rojtová
Karolina Boková
JUDr. Miloslav Tomíček 
Milena Knapíková Kavánová
Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti:   0    Zdržel se: 0
Usnesení č. 15/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí informace 
týkající se úprav stávajících parkovacích míst v okolí 
objektů čp. 247, 248, 264 a 265 Prostřední Lánov – viz zápis 
v příloze
Usnesení č. 16/3/20 – ZO bere na vědomí

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí informace 
týkající se propadů v daňových příjmech obce Lánov v roce 
2020.
Usnesení č. 17/3/20 – ZO bere na vědomí

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí informace 
týkající se provozu a fungování Letiště Vrchlabí. Další 
jednání a projednávání smluv bude na příštím jednání
zastupitelstva dne 24. 9. 2020. 
Usnesení č. 21/3/20 – ZO bere na vědomí 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje bezúplatný 

2převod pozemků p. č. 1602/13 o výměře 74 m  (ostatní 
2plocha/ostatní komunikace), p. č. 1745 o výměře 14 m  

(ostatní plocha/ostatní komunikace), p. č. 1748 o výměře 
2262 m  (ostatní plocha/ostatní komunikace), p. č. 1749

2 o výměře 11 m (ostatní plocha/ostatní komunikace), p. č. 
21754 o výměře 59 m  (ostatní plocha/ostatní komunikace), 

2p. č. 1768/1 o výměře 15 m  (ostatní plocha/ostatní komuni-
kace), vše v k. ú. Prostřední Lánov, z vlastnictví České 
republiky, kde příslušnost hospodařit s majetkem státu má 
Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových, Rašíno-
vo nábřeží 390/42, 128 00 Praha 2 – Nové Město do vlastnic-
tví obce Lánov v souladu se zákonem č. 13/1997 Sb., o 
pozemních komunikacích – jedná se o pozemky, které jsou 
pod místní komunikací III. třídy (1602/13, 1748), místními 
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komunikacemi IV. třídy, tj. chodníky
a cyklostezkou (1745, 1749, 1754, 
1768/1).
Výsledek hlasování: Pro: 13 Proti: 0 
Zdržel se: 0
Usnesení č. 19/3/20 – ZO schvaluje 
dle návrhu

Zapsala: Markéta Kreislová
Ověřovatelé: Jiří Šaroun, Ladislava
Šedivá;    Starostka: Eliška Rojtová 

  EUROKLÍČ lze vyz-
  vednout ve Vrchlabí

 EUROKLÍČ je možné od září 
2020 vyzvednout na Městském úřadu 
ve Vrchlabí, Odbor sociální a zdra-
votní – vždy po telefonické domluvě
na tel. 731 193 426 (Adéla Cupáková, 
koordinátor sociálních služeb). 
 EUROKLÍČ může zdarma získat 
každý držitel průkazu TP, ZTP, 
ZTP/P, diabetik, stomik, onkologic-
ký pacient, člověk trpící roztrouše-
nou sklerózou, Crohnovou chorobou 
či lidé s cystickou fibrózou. EURO-
KLÍČ si mohou vypůjčit i rodiče dětí 
do 3 let.
 Cílem mezinárodního projektu 
EUROKLÍČ je zajistit lidem se sníže-
nou schopností pohybu či zdravotní 
indispozicí důstojnou a rychlou 
dostupnost veřejných sociálních
a technických kompenzačních zařízení 
(např. toalet, výtahů, svislých a scho-
dišťových plošin apod.). 
 EUROKLÍČ lze použít také v řadě 
zemí Evropy, v ČR je osazeno již více 
než 550 míst (např. na úřadech, nádra-
žích, čerpacích stanicích, v obchodních 
centrech apod.) – aktuální přehled 
všech míst v ČR, kde lze použít 
EUROKLÍČ, najdete na_
 http://www.eurokeycz.com/7_jiz_o
sazeno.html .
    Více o projektu EUROKLÍČ nalez-
nete na http://www.eurokeycz.com/. 
Jsou zde k dispozici i základní informa-
ce pro vlastníky či nájemce veřejně 
přístupných objektů, kteří by zvažovali 
instalaci EUROZÁMKU. 

 Za Odbor sociální a zdravotní
MěÚ Vrchlabí Mgr. Adéla Cupáková, 
koordinátor sociálních služeb, sociální 
pracovní

Milí čtenáři,
reagujeme na sloupek místostarostky 
obce Lánov z minulého čísla Zpravo-
daje obcí. Vzhledem ke skutečnosti,
že v článku nebyla uvedena zcela 
pravdivá tvrzení, a bez našeho souhla-
su byla uvedena naše plná jména
a nebyl nám dán prostor k vyjádření, 
tak musíme reagovat.
 Paní místostarostka veřejně uznala 
naše zkušenosti a naši práci ocenila. 
Další řádky jejího článku však výše 
uvedené uznání zcela zastínily.
 Ohrazujeme se proti tvrzení, že jed-
ním z důvodů našeho odchodu byla 
neochota složit zkoušky zvláštní 
odborné způsobilosti (paní místosta-
rostka uvádí „zkoušky profesní způso-
bilosti“). Nové vedení nás na zkoušky 
nepřihlásilo (což musí vykonat zaměst-
navatel), neměli jsme tedy co odmít-
nout (u Bc. L. Stříbrné by se jednalo 
pouze o zvláštní část této zkoušky, má 
VŠ vzdělání v oboru veřejná správa- 
správní právo).
 Zcela se pak ohrazujeme proti 
tvrzení, „že jsme nebyli ochotni s vede-
ním nadále spolupracovat“, nové 
vedení nás osočovalo ze špatné spolu-
práce, ze lži a neustále jsme byli vysta-
vováni nedůvěře a finančním postihům 
(odebrání odměn, osobního příplatku, 
u některých se jednalo o dosti výrazné 
snížení platu).
 Nepravdivé je i tvrzení o neexisten-
ci osobních složek. Osobní složky byly 
vedeny standardním způsobem. 
Převzetí potřebných dokumentů před 
odjezdem pana starosty na delší 
dovolenou (duben 2019) bylo věcí 
zastupující místostarostky, která od té 
chvíle začala plnit funkci starosty.
Na výzvu nově zvoleného vedení
(v září 2019) zaměstnanci postupně 
všechny potřebné dokumenty pro 
osobní složky předali. Dále k tvrzení, 
že není vedena docházka, uvádíme,
že evidence docházky byla vedena
v souladu s pracovně-právními předpi-
sy a byla součástí podkladů pro zpraco-
vání mezd zaměstnanců (bez toho by 
nebyly výplaty).
 Dále bychom chtěli opravit mylné 
tvrzení paní místostarostky, a to, že se 
považuje za „zaměstnavatele“. Úkoly 
zaměstnavatele plní vedoucí úřadu, 
jehož funkci v naší obci vykonává 
starosta obce (§ 103 zákona o obcích).
 Správnost, kvalitu a transparent-
nost práce bývalého kolektivu i zvlád-
nutí velkého množství různých inves-
tičních akcí dokazují mj. i provedené 

kontroly a audity a v obci je to snad
i vidět.
 Jelikož článkem paní místostarost-
ky bylo poškozeno naše dobré jméno
a nové vedení pošlapává dlouholetou 
práci bývalých starostů, místostarosty
i zaměstnanců, cítili jsme potřebu uvést 
věci na pravou míru. 

 Milí čtenáři, opravdu máte pocit,
že za nás bylo všechno špatně? Děkuje-
me za Váš čas a přejeme příjemné žití
v našich obcích.

      Eva Indráková, Lenka Stříbrná,
        Ivo Havlíček

  Společenská rubrika  
  obce Lánov 

  V červnu se narodila hned tři 
miminka - Nela Blažková, Viktorie 
Seifertová a Bartoloměj Seifert a
v srpnu jedno - Jana Šepsová. Vítáme 
Vás v Lánově a hodně štěstí do života! 

  V období od 16. 5. 2020 do 15. 8. 
2020 dovršili svá významná životní 
jubilea (uvádíme 70, 75, 80, 85 let
a dále po roce) níže uvedení spolu-
občané:
paní Miroslava Zámrská
paní Marie Tomíčková
paní Jarmila Přívratská
paní Anna Tomíčková
paní Eva Hanušová
paní Zdeňka Francová
paní Alena Kovářová
pan Josef Astr
pan Bohuslav Hejduk
paní Jana Aubrechtová
pan Karel Kovář
paní Anna Panýrová
pan Ditmar Hadera
pan Vladimír Seidl
paní Jana Jacková
paní Květoslava Kordová
paní Miloslava Vanclová

   Všem jubilantům srdečně přejeme 
všechno nejlepší,  mnoho štěstí
a zdraví.

   V červenci nás bohužel navždy 
opustili tito naši sousedé - pan
František Jiřišta a paní Libuše 
Englmaierová. Dovolte mi jménem 
Obce Lánov vyjádřit  upřímnou 
soustrast pozůstalým rodinám a jejich 
přátelům a blízkým.

       Karolina Boková

  Poděkování
  MUDr. Kordové

 Na podzim oslaví paní doktorka 
Kordová dvojí velké jubileum - kulaté 
narozeniny a hlavně 50 let působení

Odpověď bývalých zaměst  nanců
na sloupek místostarostky
Lánova ve Zpravodaji č. 53



6. Projednání a schválení návrhu závěrečného účtu 
obce za rok 2019 s výsledkem přezkumu hospodaření 
obce Lánov.
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje návrh závěreč-
ného účtu obce za rok 2019 s výsledkem přezkumu hospoda-
ření obce Lánov. Návrh závěrečného účtu obce Lánov
s výsledkem přezkumu hospodaření byl projednán a schvá-
len finančním výborem obce Lánov dne 26. 6. 2020 - dle 
přílohy.
Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 6/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu

7. Rozpočtové opatření č. 4/2020
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje rozpočtové 
opatření č. 4/2020 bez připomínek. Rozpočtové opatření č. 4 
bylo schváleno finančním výborem obce Lánov dne 26. 6. 
2020 - dle přílohy.
Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 7/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu

8. Kontrola plnění smluv s KVK, a. s., Kunčice n./L. 
Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce bere na vědomí kontrolu a plnění smluv 
s KVK, a. s., Kunčice nad Labem a dále bylo dohodnuto,
že na příštím zasedání zastupitelstva dne 24. 9. 2020 budou 
projednávány záležitosti týkající se provozu lomu v Horním 
Lánově. 
Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 8/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu

9. Nakládání s nemovitostmi obce
Návrh usnesení:

2Záměr prodeje části pozemkové parcely o výměře 992 m  
(trvalý travní porost), která bude oddělena z p. p. č. 492 o 

2výměře 2 655 m  (trvalý travní porost) dle návrhu GPL 
1078-461/2019, vše v k. ú. Prostřední Lánov, ve věci 
vypořádání zastavěné a zaplocené části – jedná se o prodej 
do vlastnictví SJM ... a ... (2/3 podíl) a pana ... (1/3 podíl), 
všichni trvale bytem Prostřední Lánov čp. ..., 543 41 Lánov. 
Prodejní cena bude stanovena dohodou dle Zásad hospoda-
ření s nemovitostmi pro obec Lánov. Součástí kupní 
smlouvy bude i úhrada ceny za vyhotovení geometrického 
plánu, který zajišťuje obec Lánov, tj. prodávající. Správní 
poplatek za Návrh na vklad do katastru nemovitostí uhradí 
budoucí kupující (2 000 Kč).     
Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti: 0   Zdržel se: 0
Usnesení č. 9/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu 

10. Různé
Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a navrhuje stávající rozesta-
věnou garáž odstranit - rozebrat tak, aby bylo možno vybou-
raný materiál dále využít. 
Výsledek hlasování: Pro: 9   Proti: 4   Zdržel se: 0
Usnesení č. 10/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí zprávu
p. ředitelky ZŠ a MŠ Lánov - Škola pro 21. století + vyúčto-
vání energií.
Usnesení č. 11/3/20 - ZO bere na vědomí dle návrhu

 Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo existenci „azbestového 
domku“ u ZŠ Lánov. Bude využita nabídka p. Kavána. Bude 
zjištěno, zda součástí nabídky je i opláštění a zda může být 
úprava provedena do konce prázdnin. Pokud budou tyto 
podmínky splněny, zastupitelstvo obce souhlasí s návrhem
a s předloženou nabídkou.  

Výsledek hlasování: Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 2
Usnesení č. 12/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a k záležitosti týkající se 
vybudování komunikace k objektu čp. ... Horní Lánov 
sděluje toto: Pan ... má možnost si vybudovat komunikaci po 
svých pozemcích. Obec nemůže budovat komunikaci po 
pozemcích, které nejsou ve vlastnictví obce. 
Výsledek hlasování: Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 13/2/20 - ZO schvaluje dle návrhu 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí informace 
týkající se existence pozemků ve vlastnictví Státního 
pozemkového úřadu na území obce Lánov - kat. území 
Horní Lánov a kat. území Prostřední Lánov. Pokud obec 
bude žádat o bezúplatný převod pozemků, bude muset 
prokázat veřejný zájem. 
Usnesení č. 14/3/20 - ZO bere na vědomí dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje komisi pro 
výběrové řízení týkající se výběru tiskárny pro „Publikace 
Lánov a Dolní Lánov“ v tomto složení:
Mgr. Roman Reil
Eliška Rojtová
Karolina Boková
JUDr. Miloslav Tomíček 
Milena Knapíková Kavánová
Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti:   0    Zdržel se: 0
Usnesení č. 15/3/20 - ZO schvaluje dle návrhu

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí informace 
týkající se úprav stávajících parkovacích míst v okolí 
objektů čp. 247, 248, 264 a 265 Prostřední Lánov – viz zápis 
v příloze
Usnesení č. 16/3/20 – ZO bere na vědomí

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí informace 
týkající se propadů v daňových příjmech obce Lánov v roce 
2020.
Usnesení č. 17/3/20 – ZO bere na vědomí

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí informace 
týkající se provozu a fungování Letiště Vrchlabí. Další 
jednání a projednávání smluv bude na příštím jednání
zastupitelstva dne 24. 9. 2020. 
Usnesení č. 21/3/20 – ZO bere na vědomí 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje bezúplatný 

2převod pozemků p. č. 1602/13 o výměře 74 m  (ostatní 
2plocha/ostatní komunikace), p. č. 1745 o výměře 14 m  

(ostatní plocha/ostatní komunikace), p. č. 1748 o výměře 
2262 m  (ostatní plocha/ostatní komunikace), p. č. 1749

2 o výměře 11 m (ostatní plocha/ostatní komunikace), p. č. 
21754 o výměře 59 m  (ostatní plocha/ostatní komunikace), 

2p. č. 1768/1 o výměře 15 m  (ostatní plocha/ostatní komuni-
kace), vše v k. ú. Prostřední Lánov, z vlastnictví České 
republiky, kde příslušnost hospodařit s majetkem státu má 
Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových, Rašíno-
vo nábřeží 390/42, 128 00 Praha 2 – Nové Město do vlastnic-
tví obce Lánov v souladu se zákonem č. 13/1997 Sb., o 
pozemních komunikacích – jedná se o pozemky, které jsou 
pod místní komunikací III. třídy (1602/13, 1748), místními 
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komunikacemi IV. třídy, tj. chodníky
a cyklostezkou (1745, 1749, 1754, 
1768/1).
Výsledek hlasování: Pro: 13 Proti: 0 
Zdržel se: 0
Usnesení č. 19/3/20 – ZO schvaluje 
dle návrhu

Zapsala: Markéta Kreislová
Ověřovatelé: Jiří Šaroun, Ladislava
Šedivá;    Starostka: Eliška Rojtová 

  EUROKLÍČ lze vyz-
  vednout ve Vrchlabí

 EUROKLÍČ je možné od září 
2020 vyzvednout na Městském úřadu 
ve Vrchlabí, Odbor sociální a zdra-
votní – vždy po telefonické domluvě
na tel. 731 193 426 (Adéla Cupáková, 
koordinátor sociálních služeb). 
 EUROKLÍČ může zdarma získat 
každý držitel průkazu TP, ZTP, 
ZTP/P, diabetik, stomik, onkologic-
ký pacient, člověk trpící roztrouše-
nou sklerózou, Crohnovou chorobou 
či lidé s cystickou fibrózou. EURO-
KLÍČ si mohou vypůjčit i rodiče dětí 
do 3 let.
 Cílem mezinárodního projektu 
EUROKLÍČ je zajistit lidem se sníže-
nou schopností pohybu či zdravotní 
indispozicí důstojnou a rychlou 
dostupnost veřejných sociálních
a technických kompenzačních zařízení 
(např. toalet, výtahů, svislých a scho-
dišťových plošin apod.). 
 EUROKLÍČ lze použít také v řadě 
zemí Evropy, v ČR je osazeno již více 
než 550 míst (např. na úřadech, nádra-
žích, čerpacích stanicích, v obchodních 
centrech apod.) – aktuální přehled 
všech míst v ČR, kde lze použít 
EUROKLÍČ, najdete na_
 http://www.eurokeycz.com/7_jiz_o
sazeno.html .
    Více o projektu EUROKLÍČ nalez-
nete na http://www.eurokeycz.com/. 
Jsou zde k dispozici i základní informa-
ce pro vlastníky či nájemce veřejně 
přístupných objektů, kteří by zvažovali 
instalaci EUROZÁMKU. 

 Za Odbor sociální a zdravotní
MěÚ Vrchlabí Mgr. Adéla Cupáková, 
koordinátor sociálních služeb, sociální 
pracovní

Milí čtenáři,
reagujeme na sloupek místostarostky 
obce Lánov z minulého čísla Zpravo-
daje obcí. Vzhledem ke skutečnosti,
že v článku nebyla uvedena zcela 
pravdivá tvrzení, a bez našeho souhla-
su byla uvedena naše plná jména
a nebyl nám dán prostor k vyjádření, 
tak musíme reagovat.
 Paní místostarostka veřejně uznala 
naše zkušenosti a naši práci ocenila. 
Další řádky jejího článku však výše 
uvedené uznání zcela zastínily.
 Ohrazujeme se proti tvrzení, že jed-
ním z důvodů našeho odchodu byla 
neochota složit zkoušky zvláštní 
odborné způsobilosti (paní místosta-
rostka uvádí „zkoušky profesní způso-
bilosti“). Nové vedení nás na zkoušky 
nepřihlásilo (což musí vykonat zaměst-
navatel), neměli jsme tedy co odmít-
nout (u Bc. L. Stříbrné by se jednalo 
pouze o zvláštní část této zkoušky, má 
VŠ vzdělání v oboru veřejná správa- 
správní právo).
 Zcela se pak ohrazujeme proti 
tvrzení, „že jsme nebyli ochotni s vede-
ním nadále spolupracovat“, nové 
vedení nás osočovalo ze špatné spolu-
práce, ze lži a neustále jsme byli vysta-
vováni nedůvěře a finančním postihům 
(odebrání odměn, osobního příplatku, 
u některých se jednalo o dosti výrazné 
snížení platu).
 Nepravdivé je i tvrzení o neexisten-
ci osobních složek. Osobní složky byly 
vedeny standardním způsobem. 
Převzetí potřebných dokumentů před 
odjezdem pana starosty na delší 
dovolenou (duben 2019) bylo věcí 
zastupující místostarostky, která od té 
chvíle začala plnit funkci starosty.
Na výzvu nově zvoleného vedení
(v září 2019) zaměstnanci postupně 
všechny potřebné dokumenty pro 
osobní složky předali. Dále k tvrzení, 
že není vedena docházka, uvádíme,
že evidence docházky byla vedena
v souladu s pracovně-právními předpi-
sy a byla součástí podkladů pro zpraco-
vání mezd zaměstnanců (bez toho by 
nebyly výplaty).
 Dále bychom chtěli opravit mylné 
tvrzení paní místostarostky, a to, že se 
považuje za „zaměstnavatele“. Úkoly 
zaměstnavatele plní vedoucí úřadu, 
jehož funkci v naší obci vykonává 
starosta obce (§ 103 zákona o obcích).
 Správnost, kvalitu a transparent-
nost práce bývalého kolektivu i zvlád-
nutí velkého množství různých inves-
tičních akcí dokazují mj. i provedené 

kontroly a audity a v obci je to snad
i vidět.
 Jelikož článkem paní místostarost-
ky bylo poškozeno naše dobré jméno
a nové vedení pošlapává dlouholetou 
práci bývalých starostů, místostarosty
i zaměstnanců, cítili jsme potřebu uvést 
věci na pravou míru. 

 Milí čtenáři, opravdu máte pocit,
že za nás bylo všechno špatně? Děkuje-
me za Váš čas a přejeme příjemné žití
v našich obcích.

      Eva Indráková, Lenka Stříbrná,
        Ivo Havlíček

  Společenská rubrika  
  obce Lánov 

  V červnu se narodila hned tři 
miminka - Nela Blažková, Viktorie 
Seifertová a Bartoloměj Seifert a
v srpnu jedno - Jana Šepsová. Vítáme 
Vás v Lánově a hodně štěstí do života! 

  V období od 16. 5. 2020 do 15. 8. 
2020 dovršili svá významná životní 
jubilea (uvádíme 70, 75, 80, 85 let
a dále po roce) níže uvedení spolu-
občané:
paní Miroslava Zámrská
paní Marie Tomíčková
paní Jarmila Přívratská
paní Anna Tomíčková
paní Eva Hanušová
paní Zdeňka Francová
paní Alena Kovářová
pan Josef Astr
pan Bohuslav Hejduk
paní Jana Aubrechtová
pan Karel Kovář
paní Anna Panýrová
pan Ditmar Hadera
pan Vladimír Seidl
paní Jana Jacková
paní Květoslava Kordová
paní Miloslava Vanclová

   Všem jubilantům srdečně přejeme 
všechno nejlepší,  mnoho štěstí
a zdraví.

   V červenci nás bohužel navždy 
opustili tito naši sousedé - pan
František Jiřišta a paní Libuše 
Englmaierová. Dovolte mi jménem 
Obce Lánov vyjádřit  upřímnou 
soustrast pozůstalým rodinám a jejich 
přátelům a blízkým.

       Karolina Boková

  Poděkování
  MUDr. Kordové

 Na podzim oslaví paní doktorka 
Kordová dvojí velké jubileum - kulaté 
narozeniny a hlavně 50 let působení

Odpověď bývalých zaměst  nanců
na sloupek místostarostky
Lánova ve Zpravodaji č. 53



v naší obci! Do Lánova totiž nastoupila 
v listopadu 1970. K tomu jí ze srdce 
přejeme mnoho zdraví, spokojenosti
a elánu do dalších let!

 Rukama paní doktorky prošly celé 
generace zdejších obyvatel, a proto si, 
myslím, zaslouží, aby jí byl zde 
věnován větší prostor. Již před dvěma 
lety jsem sice s MUDr. Kordovou 
dělala rozhovor a vzniklo tak velice 
hezké povídání, bohužel se ale paní 
doktorka ze skromnosti nakonec 
rozhodla jej neuveřejnit. Proto se na 
Vás, milí rodiče, obracím s prosbou, 
zda byste neměli v rukávu nějaký 
pěkný či vtipný zážitek z její ordinace
a nechtěli se o něj s námi podělit. 

   Za OÚ Lánov Karolina Boková

  Poděkování

  Děkujeme všem přátelům, 
známým a sousedům za projevy 
soustrasti, květinové dary a tichou 
vzpomínku ve dnech odchodu pana 
Františka Jiráska.

  Jménem pozůstalých zarmoucená 
rodina.

  Vzpomínka
  na Františka Jiráska

 Odešel pan František Jirásko, 
člověk, kterého tady v Lánovech oprav-
du mnozí znali. A ačkoli jsem s ním 
kvůli našemu Zpravodaji a historii byla 
po 10 let v kontaktu, netroufla bych si
o něm napsat. Proto vděčně využívám 
možnosti uvést zde se svolením text 
historika Krkonošského muzea Správy 
KRNAP, pana Jiřího Loudy. Tento 
medailon byl otištěn ve vlastivědném 
sborníku Krkonoše-Podkrkonoší
v roce 2013 u příležitosti osmdesátin 
pana Jiráska.
     Karolina Boková

80 let milovníka Krkonoš
Františka Jiráska

 Zprvu si dovolím osobní vzpomín-
ku ze svého dětství. František Jirásko je 
totiž první krkonošský historik, které-
ho jsem poznal jménem. O prázdni-
nách u prarodičů jsem se ráno probudil, 
a abych nerušil ještě spící dospělé, 
listoval jsem si ve starších číslech 
časopisu Krkonoše, kde mne zaujal 
článek o bramborové válce. Jméno 
autora jsem přelétl očima, doposud mi 
nic neříkalo. Nedlouho nato jsem se s 
dědou bavil o někdejších šancích nad 
Klášterskou Lhotou a o pískovcovém 
kříži v lese Lán. Děda mne hned 

upozornil na pana učitele Jiráska, který 
se prý v historii vyzná, on že by určitě 
věděl víc. Spojilo se mi to rychle - 
Jirásko, ten přeci psal v Krkonoších
o té bramborové válce, František Jirás-
ko tak byl pro mne v dětských letech 
synonymem krkonošské vlastivědy, 
jakousi téměř legendární postavou. 
Tehdy by mne nenapadlo, že se nad 
historií budeme o řadu let později 
scházet jako kolegové...

 Krkonoše si musely své místo
v srdci Františka Jiráska získat. Spatřil 
totiž světlo světa 23. srpna 1933
v Chudonicích, dnes předměstí 
Nového Bydžova, uprostřed rovin 
kolem řeky Cidliny, jako třetí výrazně 
nejmladší dítě nezámožných rodičů. 
Otec byl sezónním pomocným dělní-
kem a matka tkadlenou. Přesto vím,
že na dětství vzpomíná rád. Některé 
příhody mají až humorně archaický 
nádech, jako například pastva nezbed-
ných koz usvědčujících pasáčky
z nedbalosti samostatným příchodem 
domů před svými dětskými strážci či 
důmyslný hlídací aparát, který sestrojil 
starší bratr na mladšího - pověsil 
neposedného brášku na strom v pytli od 
brambor, aby se někam nezaběhl.
 Radostné dětství však Františkovi 
skončilo ve 12 letech, kdy mu zemřela 
maminka. Předtím ovšem prožila 
rodina těžké roky druhé světové války. 
Tehdy byl bratr dlouhodobě totálně 
nasazen na pracích pro Říši, nejprve
v okupované Francii a pak ve stále 
bombardovaném Porúří. Před koncem 
války navíc náhle zemřela dvacetiletá 
sestra.
 Otec dbal o dobré vzdělání svého 
nejmladšího potomka. Po čtyřech 
třídách obecné školy František nastou-
pil na reálné gymnázium v Bydžově. 

Středoškolská studia však na doporu-
čení otce ukončil na Pedagogickém 
gymnáziu v Hradci Králové. Hromad-
ná náborová akce ministra školství
a osvěty Zdeňka Nejedlého totiž slibo-
vala stabilní zaměstnání učitele, které 
se zdálo otci jistějším živobytím, než 
synem milovaná historie. K té si Franti-
šek Jirásko vybudoval silný vztah 
právě na bydžovském gymnáziu, 
jednak díky paní profesorce češtiny 
Maříkové, která u něho natrvalo 
vzbudila zájem o české národní 
obrození, jednak díky legionáři
a profesoru ruštiny Kovářovi, který 
zároveň dával do pořádku městské 
muzeum, s čímž mu studenti vydatně 
pomáhali. Ve svazácké organizaci
na bydžovském gymnáziu také navá-
zal dlouholeté přátelství s budoucím 
uměnovědcem prof .  PhDr.  Ivo 
Kořánem DrSc. Svůj historický zájem 
rozvíjel na hradeckém Pedagogickém 
gymnáziu ve vlastivědném kroužku 
vedeném třídním profesorem Dr. 
Karlem Režným, žákem Josefa Pekaře.
Studentská léta Františkovi skončila
v r. 1951. Ač vysokoškolská studia 
velmi lákala, přání otce ho přimělo 
nastoupit do zaměstnání. Umístěnka 
zněla na jeho první učitelské místo
v podkrkonošské Čermné u Hostinné-
ho. Na zdejší trojtřídce prožil první dva 
krušné roky svého povolání, které ho 
podle jeho vlastních slov zocelily.
Ve školním roce 1953-1954 byl již 
pověřen vedením školy v blízkém 
Javorníku a jejím rozšířením z jedno-
třídky na dvojtřídku.

 Následovala vojenská léta a služba 
na pardubickém letišti naplněná inten-
zivní intelektuální prací jiného druhu. 
Byl zde meteorologem a kresličem 
povětrnostních map. I přes tlak nadří-

zených armádu po vykonání povinné 
základní služby opustil a vrátil se
k učitelské práci i ke Krkonoším.
Za pouhé tři roky si k nim stačil 
vybudovat silné pouto, ačkoli do nich 
zprvu odcházel jen s přáním návratu na 
své rodné Novobydžovsko. Po vojně 
nastoupil nejdříve na půl roku do školy 
v Hořejším Vrchlabí, ale záhy se vrátil 
do oblíbeného vesnického prostředí
a stal se řídícím učitelem ve Fořtu,
kde strávil pět příjemných let. Zdejší 
dvojtřídka se mu stala osudnou. Jak 
sám v žertu říká, byl oženěn rozhodnu-
tím školského úřadu, který na tehdejší 

poměry nezvykle dlouho osamělému 
mládenci poslal na školu čerstvou 
absolventku učitelského ústavu Janu 
Krtičkovou z nedalekých Arnultovic. 
Svatba se konala r. 1962, a protože 
klesající počet dětí ve Fořtu vedl ke 
změně zdejší školy v jednotřídku, 
novomanželský pár přešel na nové 
místo s bytem v Prosečném. Deset let 
na zdejší dvojtřídce snad byly nejšťast-
nější učitelské roky manželů Jirásko-
vých. Zde se jim narodily dvě děti, 
František a Jana. Oba manželé se aktiv-
ně zapojili do veřejného života v obci. 
František byl svým rodinným půvo-
dem i hlubokým osobním přesvědče-
ním směřován do Komunistické strany 
Československa. Stal se tedy postupně 
v místech svého učitelského působení 
správcem osvětové besedy, knihovní-
kem, řadovým členem lidosprávy
a posléze i na dvě období neuvolněným 
tajemníkem místního národního 
výboru (MNV), manželka pak kroni-
kářkou obce.
 Jak sám s trochou nadsázky říká, 
pohroma nastala r. 1972, kdy musel

na přísný pokyn ze školského odboru 
Okresního národního výboru (ONV)
v Trutnově nastoupit na místo ředitele 
úplné základní devítileté školy v Lá-
nově. Ta byla zřízena poněkud ukvape-
ně bez dostatečného provozního zá-
zemí. Problematické bylo zejména 
rozmístění školy do pěti různých 
budov, navíc vesměs ve špatném až 
havarijním stavu. Příslib výstavby 
nového školního komplexu do dvou let 
se ukázal jako pouhá vějička. Františ-
kovi také poprvé nastalo postupné 
sžívání s početnějším učitelským 
sborem a větší obcí. Podporu však 
nalezl u zdejšího předsedy MNV Karla 
Capouška, svého někdejšího žáka
z první učitelské štace v Čermné. 
Společným úsilím dosáhli r. 1985 za 
velkého podílu svépomocných prací 
konečně otevření nového školního 
pavilonu. V ředitelské funkci setrval
do r. 1990, kdy v důsledku politických 
změn došlo k plošné výměně vedou-
cích pracovníků ve školství. František 
Jirásko se však těšil dobré profesionál-
ní pověsti i jistému respektu, proto
ze školy nemusel odejít a působil zde 
jako řadový učitel až do svého penzio-
nování v r. 1993. Velmi žádaný se stal 
zejména pro svou znalost němčiny při 
jejím opětovném zavádění do výuky. 
Stejně tak pomáhal se zahájením 
výuky němčiny na obnoveném gymná-
ziu v Hostinném, na což vzpomíná 
velmi rád jako na rok učitelských 
„lázní“, neboť poprvé mohl vyučovat 
výběrové studenty. Do r. 1995 také 
vyučoval němčinu na zemědělském 
učilišti ve Fořtu.
 Středoškolské učitelské vzdělání 
však již na novém postu v Lánově 
nedostačovalo, a proto rád po letech 
zahájil pětileté dálkové studium na 
pedagogické fakultě v Hradci Králové, 
obor čeština - dějepis. Ze zdejších 
přednášejících zanechal nejhlubší 
dojem někdejší ředitel krajského archi-
vu v Zámrsku prof. PhDr. Jiří Frajdl 
CSc., který svým živým výkladem 
novějších dějin, zejména fašismu,
a kvalitní praktickou výukou pomoc-
ných věd historických pomohl obnovit 
Františkův zájem o historickou práci. 
Studia zdárně ukončil v r. 1978 a jeho 
diplomová práce o Krkonošském 
spolku se posléze dočkala otištění.

 Františkovi byl vždy vlastní zájem 
o lokální dějiny a snažil se rychle 
poznat minulost svého často střídaného 
působiště. S tou pak seznamoval i své 
žáky. Ve svém oboru tak byl spíše 
výjimkou, neboť řada kolegů brala své 
učitelské působení v pohraničních 
vsích jako nepříliš příjemnou povin-

nost před odchodem na lepší místo. 
Tento zájem přivedl Františka Jiráska 
také do Krkonošského muzea ve Vrch-
labí, kde mu Miloslav Bartoš ukázal 
poklady zdejší regionální literatury, 
načež se stal častým návštěvníkem 
ochotné knihovnice Heleny Johnové. 
Jeho badatelského zanícení si všiml 
tehdejší šéfredaktor časopisu Krkono-
še František Janalík a r. 1970 ho vybídl 
k vlastivědné publicistice. Získal tak 
pro časopis spolehlivého a velmi 
plodného autora, který zde dodnes 
publikoval více jak šest set zpráv
a článků, z nichž řada patří k zlatému 

fondu zdejší vlastivědy. František byl 
vždy člověk skromný, publikačního 
prostoru, který mu časopis poskytl, si 
vážil, a proto jiný nevyhledával. 
Formálně odborné články pak mohl 
díky PhDr. Ivo Navrátilovi, s nímž se 
seznámil při studiu osobnosti Josefa 
Mirovíta Krále, otiskovat od r. 1990 ve 
sborníku semilského okresního archi-
vu Z Českého ráje a Podkrkonoší.
 Veškerá oblíbená témata Františka 
Jiráska mají jedno společné, úzký 
vztah k regionu. Rozdělit je můžeme 
do několika hlavních skupin. Předně je 
to již od studentských let oblíbené 
národní obrození. Až detektivní práci 
připomíná úspěšné úsilí vypátrat vazby 
známých i méně známých českých 
obrozenců na tehdy převážně německé 
Krkonoše. Myšlenka slovanské vzá-
jemnosti ho také vedla k většímu zájmu 
o polské dějiny. Národnostní akcent 
poněkud ustupuje ve dvou dalších 
oblíbených tématech, kterými jsou 
krkonošští evangelíci na konci 18.
a v 19. století, k nimž se však původně 
dostal skrze opět vlastenecký zájem
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Poděkovat za její dlouholeté působení a gratulovat naší paní doktorce k nadcházejícímu
dvojímu výročí přišly Margita Capoušková, Eliška Rojtová a Karolina Boková. 

Na Vyšehradě r. 2010
(foto Stanislav Závodník st.).

Na setkání seniorů ve Szklarské Porębě
v r. 2017 (foto Stanislav Závodník st.).



v naší obci! Do Lánova totiž nastoupila 
v listopadu 1970. K tomu jí ze srdce 
přejeme mnoho zdraví, spokojenosti
a elánu do dalších let!

 Rukama paní doktorky prošly celé 
generace zdejších obyvatel, a proto si, 
myslím, zaslouží, aby jí byl zde 
věnován větší prostor. Již před dvěma 
lety jsem sice s MUDr. Kordovou 
dělala rozhovor a vzniklo tak velice 
hezké povídání, bohužel se ale paní 
doktorka ze skromnosti nakonec 
rozhodla jej neuveřejnit. Proto se na 
Vás, milí rodiče, obracím s prosbou, 
zda byste neměli v rukávu nějaký 
pěkný či vtipný zážitek z její ordinace
a nechtěli se o něj s námi podělit. 

   Za OÚ Lánov Karolina Boková

  Poděkování

  Děkujeme všem přátelům, 
známým a sousedům za projevy 
soustrasti, květinové dary a tichou 
vzpomínku ve dnech odchodu pana 
Františka Jiráska.

  Jménem pozůstalých zarmoucená 
rodina.

  Vzpomínka
  na Františka Jiráska

 Odešel pan František Jirásko, 
člověk, kterého tady v Lánovech oprav-
du mnozí znali. A ačkoli jsem s ním 
kvůli našemu Zpravodaji a historii byla 
po 10 let v kontaktu, netroufla bych si
o něm napsat. Proto vděčně využívám 
možnosti uvést zde se svolením text 
historika Krkonošského muzea Správy 
KRNAP, pana Jiřího Loudy. Tento 
medailon byl otištěn ve vlastivědném 
sborníku Krkonoše-Podkrkonoší
v roce 2013 u příležitosti osmdesátin 
pana Jiráska.
     Karolina Boková

80 let milovníka Krkonoš
Františka Jiráska

 Zprvu si dovolím osobní vzpomín-
ku ze svého dětství. František Jirásko je 
totiž první krkonošský historik, které-
ho jsem poznal jménem. O prázdni-
nách u prarodičů jsem se ráno probudil, 
a abych nerušil ještě spící dospělé, 
listoval jsem si ve starších číslech 
časopisu Krkonoše, kde mne zaujal 
článek o bramborové válce. Jméno 
autora jsem přelétl očima, doposud mi 
nic neříkalo. Nedlouho nato jsem se s 
dědou bavil o někdejších šancích nad 
Klášterskou Lhotou a o pískovcovém 
kříži v lese Lán. Děda mne hned 

upozornil na pana učitele Jiráska, který 
se prý v historii vyzná, on že by určitě 
věděl víc. Spojilo se mi to rychle - 
Jirásko, ten přeci psal v Krkonoších
o té bramborové válce, František Jirás-
ko tak byl pro mne v dětských letech 
synonymem krkonošské vlastivědy, 
jakousi téměř legendární postavou. 
Tehdy by mne nenapadlo, že se nad 
historií budeme o řadu let později 
scházet jako kolegové...

 Krkonoše si musely své místo
v srdci Františka Jiráska získat. Spatřil 
totiž světlo světa 23. srpna 1933
v Chudonicích, dnes předměstí 
Nového Bydžova, uprostřed rovin 
kolem řeky Cidliny, jako třetí výrazně 
nejmladší dítě nezámožných rodičů. 
Otec byl sezónním pomocným dělní-
kem a matka tkadlenou. Přesto vím,
že na dětství vzpomíná rád. Některé 
příhody mají až humorně archaický 
nádech, jako například pastva nezbed-
ných koz usvědčujících pasáčky
z nedbalosti samostatným příchodem 
domů před svými dětskými strážci či 
důmyslný hlídací aparát, který sestrojil 
starší bratr na mladšího - pověsil 
neposedného brášku na strom v pytli od 
brambor, aby se někam nezaběhl.
 Radostné dětství však Františkovi 
skončilo ve 12 letech, kdy mu zemřela 
maminka. Předtím ovšem prožila 
rodina těžké roky druhé světové války. 
Tehdy byl bratr dlouhodobě totálně 
nasazen na pracích pro Říši, nejprve
v okupované Francii a pak ve stále 
bombardovaném Porúří. Před koncem 
války navíc náhle zemřela dvacetiletá 
sestra.
 Otec dbal o dobré vzdělání svého 
nejmladšího potomka. Po čtyřech 
třídách obecné školy František nastou-
pil na reálné gymnázium v Bydžově. 
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Františkův zájem o historickou práci. 
Studia zdárně ukončil v r. 1978 a jeho 
diplomová práce o Krkonošském 
spolku se posléze dočkala otištění.

 Františkovi byl vždy vlastní zájem 
o lokální dějiny a snažil se rychle 
poznat minulost svého často střídaného 
působiště. S tou pak seznamoval i své 
žáky. Ve svém oboru tak byl spíše 
výjimkou, neboť řada kolegů brala své 
učitelské působení v pohraničních 
vsích jako nepříliš příjemnou povin-

nost před odchodem na lepší místo. 
Tento zájem přivedl Františka Jiráska 
také do Krkonošského muzea ve Vrch-
labí, kde mu Miloslav Bartoš ukázal 
poklady zdejší regionální literatury, 
načež se stal častým návštěvníkem 
ochotné knihovnice Heleny Johnové. 
Jeho badatelského zanícení si všiml 
tehdejší šéfredaktor časopisu Krkono-
še František Janalík a r. 1970 ho vybídl 
k vlastivědné publicistice. Získal tak 
pro časopis spolehlivého a velmi 
plodného autora, který zde dodnes 
publikoval více jak šest set zpráv
a článků, z nichž řada patří k zlatému 

fondu zdejší vlastivědy. František byl 
vždy člověk skromný, publikačního 
prostoru, který mu časopis poskytl, si 
vážil, a proto jiný nevyhledával. 
Formálně odborné články pak mohl 
díky PhDr. Ivo Navrátilovi, s nímž se 
seznámil při studiu osobnosti Josefa 
Mirovíta Krále, otiskovat od r. 1990 ve 
sborníku semilského okresního archi-
vu Z Českého ráje a Podkrkonoší.
 Veškerá oblíbená témata Františka 
Jiráska mají jedno společné, úzký 
vztah k regionu. Rozdělit je můžeme 
do několika hlavních skupin. Předně je 
to již od studentských let oblíbené 
národní obrození. Až detektivní práci 
připomíná úspěšné úsilí vypátrat vazby 
známých i méně známých českých 
obrozenců na tehdy převážně německé 
Krkonoše. Myšlenka slovanské vzá-
jemnosti ho také vedla k většímu zájmu 
o polské dějiny. Národnostní akcent 
poněkud ustupuje ve dvou dalších 
oblíbených tématech, kterými jsou 
krkonošští evangelíci na konci 18.
a v 19. století, k nimž se však původně 
dostal skrze opět vlastenecký zájem

8 9

Poděkovat za její dlouholeté působení a gratulovat naší paní doktorce k nadcházejícímu
dvojímu výročí přišly Margita Capoušková, Eliška Rojtová a Karolina Boková. 

Na Vyšehradě r. 2010
(foto Stanislav Závodník st.).

Na setkání seniorů ve Szklarské Porębě
v r. 2017 (foto Stanislav Závodník st.).
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  Bylinky kolem nás

   Lehce deštivé léto bylo v pl-
ném proudu a všude kolem nás bylo 
cítit barvité vůně a bylo vidět kopce 
zalité snad všemi barvami. Nikdy jsem 
nezaznamenala tolik vůní a barev na 
našich hornolánovských loukách. Byla 
jsem ráda, že jsem si mohla každé ráno 
uvařit čaj z bylin natrhaných jen pár 
metrů od svého domu. Pár jsem jich pro 
představu nafotila, kdo by je však chtěl 
i cítit, býval by musel vyrazit sám. 
Nejlepší čas byl kolem šesté hodiny 
ranní, kdy se vše teprve probouzelo.

        Zdeňka Brejšová

  Tip na výlet

  Při toulkách přírodou po 
hornolánovských kopcích jsem 
jednoho krásného rána objevila 
vodopád.

 Pokud ho chcete spatřit, musíte se 
vydat po "Rumovce" směr Hořejší 
Vrchlabí. Na křižovatce cest, kde 
doprava byste došli ke kapličce
a doleva k "Bažině a Chlumburku", 

začíná vlevo pod Rumovkou vyšlapaná 
cestička, která vás přes louku a mezi 
stromy dovede až k vodopádu. Pokud 
budete mít chuť prozkoumat optický 
klam, jak voda teče do kopce, prozkou-
mejte přítok k vodopádu. Vodopád má 
kouzlo za všech ročních období. 
Krásnou procházku!
       Zdeňka Brejšová   

  Kytičky na návsi

  Lánovští, všimli jste si stále 
kvetoucího záhonu před kruhovým 
objezdem v Lánově?
 Od brzkého jara s narcisy a tulipány 
zde pak stále něco kvetlo, tak je 
výsadba řízena. To vše díky obětavosti 
a nápaditosti zahradníka Petra Donáta. 
Velký dík.
 Velmi mile mě překvapilo, že květy 
ze záhonu neubývaly a opravdu jen 
těšily svou krásou kolemjdoucí.

          Jana Lacinová

  Čí tvář skrýváš,
  záhadná masko?

 Opět se přiblížila doba, kdy kvůli 
obavám z možného šíření nákazy 
coronavirem bude opět nařízeno 
povinné nošení roušek na veřejnosti. 
To ve mně vyvolalo vzpomínky na 
jaro, kdy jsem se spolu s ostatními
s nastalou situací musela vyrovnat
a nakonec jsem se naučila chovat podle 
všech příslušných nařízení.
 Při občasných a nezbytných ces-
tách po blízkém okolí jsem potkávala 
podobně zahalené a tedy nepovědomě 
vypadající postavy, jakou jsem byla já 
sama: rouška sahající přes půl obličeje 
a na hlavě čepici staženou téměř

k očím, protože bylo chladno. Není 
divu, že bylo poměrně obtížné rozpo-
znat, kdo zrovna kráčel po cestě proti 
mně. Východiskem z nepříjemného 
trapasu bylo zdravit raději každého
a naznačený pozdrav, zamávání či 
pokynutí bez zaváhání opětovat.
 Někdy samozřejmě docházelo
k záměnám, kdy orouškovaná postava, 
připomínající někoho známého, tím 
známým nebyla a na pozdravné zahale-
kání reagovala lehkým údivem.

 Něco podobného se jednou přiho-
dilo i mně: cestou na nákup mě zasta-
vila paní, která zvolala „Tebe už jsem 
dlouho neviděla, co pořád děláš a jak se 
máš?!“
 Ocitla jsem se v rozpacích, protože 
jsem paní nepoznala a ani jsem ji 
nedokázala zařadit do okruhu lidí, se 
kterými se častěji potkávám. Ale 
nechala jsem se zmást její jistotou,
že jsme známé, možná i kamarádky, tak 
jsem pokračovala v konverzaci, ale 
velmi opatrně, abych někde neudělala 
botu.
 Po čtvrthodině živého rozhovoru se 
neznámá paní najednou zarazila, 
začala si mě znovu a tentokrát velice 
pozorně prohlížet a nakonec vyhrkla: 
„Ale jak tak teď koukám, já jsem se asi 
spletla...ty asi nebudeš, ty nejseš... 
jééé, promiňte, já jsem si myslela,
že jste moje kamarádka, ale teď vidím, 
že nejste, vy jste někdo úplně jinej!“

 Po této zajímavé zkušenosti jsem 
začala uvažovat nad tím, zda by nebylo 
užitečné mít na rouškách našitou 
jmenovku. Nebo aspoň charakterizu-
jící obrázek či znak, podobně jako mají 
děti v mateřských školkách na svých 
skříňkách nalepené hruštičky, jablíčka 
nebo srdíčka. Aspoň bychom mohli 
lépe a snadněji rozeznávat, koho jsme 
cestou potkali a s kým se dáme do řeči!

         Olga Suchomelová

  Jak si dvanáct Měsíčků
  popletlo místa u ohně

 Předpokládám, že nejspíše znáte 
pohádku Boženy Němcové o hodné, 
pilné Marušce, zlé maceše a její líné 
dceři Droběně.
 Ne že bych tím chtěla poukazovat 
na obvyklou nepravděpodobnost, s níž 
v pohádkách bývá dobro odměněno, 
zlo potrestáno a všechno dobře dopad-
ne. Především proto, že podobně jako 
jiným zkušenějším osobám mi bylo 
souzeno zjistit, že to spíše bývá 
naopak.
 Ale zpátky k pohádce o Marušce
a Dvanácti měsíčcích. Hodlám nyní 
připomenout jednu proslulou pasáž: 
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o českou reformační tradici. Stejně tak 
jeho zaujetí regionálními dějinami, 
zejména dějinami turistiky, není zdale-
ka omezeno jen na jazykově české 
prostředí a František Jirásko naopak 
patří mezi průkopníky poznání historie 
německé krkonošské turistiky v české 
vlastivědné literatuře.
 Slezsko se dostalo do zorného úhlu 
Františka Jiráska také díky jeho další-
mu zájmu - turistice. Na počátku stály 
kontakty s polskými kolegy na hraniční 
Cestě československo-polského přá-
telství a pak zejména ubytovávání 
studentů z polské Vratislavi. Prázdni-
noví obyvatelé prosečenské školy 
zásobovali svého hostitele literaturou
a on nalezl mezi studenty i jejich 
doprovodem své budoucí spolupracov-
níky, prof. dr. Mazurského a prof.
dr. Potockého.

 Turistická záliba Františka Jiráska 
se neomezila pouze na vlastní výlety po 
Krkonoších, ale zcela v intencích 
oslavencovy ochotné angažovanosti 
vyústila již v Prosečném v založení 
turistického kroužku. Místní dobré 
vlakové spojení umožnilo dětem řadu 
vlastivědných výletů. Během 60. let se 
akční rádius rozšířil na severní Čechy
i na Slovensko. Od 70. až do 90. let 
organizoval František v Krkonoších 
prázdninové exkurzní základny pro 
učitele z celé České republiky. Na této 
intenzivní organizační činnosti spolu-
pracoval s kolegy Otou Hanušem, 
Josefem Jarým a mnohými dalšími
i Správou KRNAP. Po linii odborářské 
práce tak vznikla jakási cestovní 
kancelář EXOD (exkursní odbor při 
Svazu zaměstnanců školství a vědy 
okresu Trutnov), která organizovala 
výlety a zájezdy nejen do okolí, ale po 
r. 1989 též do zahraničí, zejména do hor 
sudetské soustavy, ale též do Alp. Jak 
se rozpadaly masové zaměstnanecké 
organizace, transformovala se i turis-
ticko-organizační práce Františka 
Jiráska. Také zde nalezl zastřešení pod 
časopisem Krkonoše, kde pod hlavič-
kou Šance pro 45 (míst v autobuse) 
dále pořádal výlety a zájezdy s vždy 
pečlivě připraveným vlastivědným 
výkladem. Mimo to se až do r. 2010 
věnoval klasické průvodcovské čin-
nosti, kdy na zakázku různých hotelů
a cestovních kanceláří provázel 
německy, polsky a rusky hovořící turis-
ty. Více volného času po odchodu
do penze umožnilo ještě rozšířit spolu-
práci se Správou KRNAP. Stal se 
dobrovolným strážcem a vykonávání 
služby v terénu Krkonoš mu přinášelo 
potěšení. Pro profesionální strážce pak 
lektoroval kurs praktické němčiny.

 Obrázek Františka Jiráska by nebyl 
úplný, kdybychom nezmínili jeho 
muzikantskou činnost. Sám o ní mluví 
s lehkým nadhledem a říká, že provo-
zoval „konzumní muzicírování“.
Ze skromnosti sobě vlastní nedali
s kolegy své kapele ani řádné jméno, 
pracovně jí říkali Služba horám či 
Horská bída. Hrou na saxofon a klari-
net v tomto ansámblu zpříjemňoval 
řadu večerů odborářských rekreací
v Krkonoších. Působil však i ve stabil-
nějších a renomovanějších souborech. 
Šlo o ve své době vyhlášenou decho-
vou kapelu v Rudníku a podnikovou 
dechovou hudbu Krkonošských 
papíren v Hostinném. Obě hudby vedli 

kvalitní muzikanti. Rudnickou Karel 
Šibrava, někdejší kapelník Hudby 
státní policie Praha, hostinskou Dr. 
Bohanes a Václav Holubec, s nimiž 
absolvoval i zahraniční hudební 
vystoupení.

 František Jirásko patří bezesporu 
mezi nejplodnější vlastivědné pracov-
níky Krkonoš, slovy prof. Kořána,
s vroucím sociálně podloženým vlaste-
nectvím. Je tak živoucím příkladem 
dnes již vzácného druhu, na němž 
vlastivěda ve svých počátcích stávala - 
společensky angažovaného, badatel-
sky činného, publikačně schopného 
učitele. Když k tomu přičteme Františ-
kovu otevřenou a skromnou povahu, 
nelze se divit, že se těší přátelství, 
respektu a vděčné vzpomínce svých 
někdejších žáků, turistů, kolegů ze 
zaměstnání i širokého okruhu svých 
dalších činností.

 Pozn. red.: Následují čtyři stránky 
(cca 150 položek) pouze výběrové 
bibliografie Františka Jiráska, neboť 
jen časopis Krkonoše mu do poloviny r. 
2013 otiskl úctyhodných 637 rozsáh-
lých článků, drobných zajímavostí, 
zpráv o literatuře a turistických črt.

 

 Někdy v červnu jsem se od obyva-
telky Horního Lánova dozvěděla,
že tam byly před časem zrušeny 
poštovní schránky a že by to měli
na Obci vědět. Na Obci, která s tím 
bohužel nemá nic společného, o tom 
vůbec nevěděli. Ptala jsem se tedy
na poště v Prostředním Lánově a bylo 
mi řečeno, že o tom nic nevědí a že
se musím zeptat na poště v Trutnově. 
Další den mi ale, po předchozí roz-
mluvě s pošťačkami, sdělili, že se 
schránky zrušily proto, že se to 
nevyplatilo. Třeba za tři týdny tam prý 
nebyl ani jeden dopis. Kvůli schrán-
kám se tam každý den muselo zajíždět, 
ale protože tu roznáška autem pro 
Horní a Prostřední Lánov probíhá
na střídačku, v různé dny, zajíždělo se 
tam vlastně mnohokrát zcela zbytečně. 
Tolik pro vysvětlení.
                                  Karolina Boková

  Poděkování

   Jsem obyvatelkou Horního 
Lánova a při dennodenních procház-
kách obcí si nemohu nevšimnout 
aktivit místních dobrovolníků.

 Ať je to květinová výzdoba v Hor-
ním Lánově u pomníku padlých
v 1. světové válce, či oprava a znovuza-
sazení stromů podél cesty spojující 
Dolní Dvůr a naši "Rumovku".

 Všem za tuto činnost moc děkuji
a doufám, že bude třeba inspirovat
i další obyvatele, sousedy.

       Zdeňka Brejšová

Chtěla bych velice poděkovat všem 
těmto lidem z Horního Lánova, včetně 
Zdeňky, za příkladnou péči a starost
o pomník padlých a zeleň.

     Eliška Rojtová, starostka

Na setkání seniorů ve Szklarské Porębě
v r. 2017 (foto Stanislav Závodník st.).

DĚNÍ V OBCI
 Zrušení poštovních  
  schránek v Horním Lánově

Řebříček.

Foto Renata Benkovičová,
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  Bylinky kolem nás

   Lehce deštivé léto bylo v pl-
ném proudu a všude kolem nás bylo 
cítit barvité vůně a bylo vidět kopce 
zalité snad všemi barvami. Nikdy jsem 
nezaznamenala tolik vůní a barev na 
našich hornolánovských loukách. Byla 
jsem ráda, že jsem si mohla každé ráno 
uvařit čaj z bylin natrhaných jen pár 
metrů od svého domu. Pár jsem jich pro 
představu nafotila, kdo by je však chtěl 
i cítit, býval by musel vyrazit sám. 
Nejlepší čas byl kolem šesté hodiny 
ranní, kdy se vše teprve probouzelo.

        Zdeňka Brejšová

  Tip na výlet

  Při toulkách přírodou po 
hornolánovských kopcích jsem 
jednoho krásného rána objevila 
vodopád.

 Pokud ho chcete spatřit, musíte se 
vydat po "Rumovce" směr Hořejší 
Vrchlabí. Na křižovatce cest, kde 
doprava byste došli ke kapličce
a doleva k "Bažině a Chlumburku", 

začíná vlevo pod Rumovkou vyšlapaná 
cestička, která vás přes louku a mezi 
stromy dovede až k vodopádu. Pokud 
budete mít chuť prozkoumat optický 
klam, jak voda teče do kopce, prozkou-
mejte přítok k vodopádu. Vodopád má 
kouzlo za všech ročních období. 
Krásnou procházku!
       Zdeňka Brejšová   

  Kytičky na návsi

  Lánovští, všimli jste si stále 
kvetoucího záhonu před kruhovým 
objezdem v Lánově?
 Od brzkého jara s narcisy a tulipány 
zde pak stále něco kvetlo, tak je 
výsadba řízena. To vše díky obětavosti 
a nápaditosti zahradníka Petra Donáta. 
Velký dík.
 Velmi mile mě překvapilo, že květy 
ze záhonu neubývaly a opravdu jen 
těšily svou krásou kolemjdoucí.

          Jana Lacinová

  Čí tvář skrýváš,
  záhadná masko?

 Opět se přiblížila doba, kdy kvůli 
obavám z možného šíření nákazy 
coronavirem bude opět nařízeno 
povinné nošení roušek na veřejnosti. 
To ve mně vyvolalo vzpomínky na 
jaro, kdy jsem se spolu s ostatními
s nastalou situací musela vyrovnat
a nakonec jsem se naučila chovat podle 
všech příslušných nařízení.
 Při občasných a nezbytných ces-
tách po blízkém okolí jsem potkávala 
podobně zahalené a tedy nepovědomě 
vypadající postavy, jakou jsem byla já 
sama: rouška sahající přes půl obličeje 
a na hlavě čepici staženou téměř

k očím, protože bylo chladno. Není 
divu, že bylo poměrně obtížné rozpo-
znat, kdo zrovna kráčel po cestě proti 
mně. Východiskem z nepříjemného 
trapasu bylo zdravit raději každého
a naznačený pozdrav, zamávání či 
pokynutí bez zaváhání opětovat.
 Někdy samozřejmě docházelo
k záměnám, kdy orouškovaná postava, 
připomínající někoho známého, tím 
známým nebyla a na pozdravné zahale-
kání reagovala lehkým údivem.

 Něco podobného se jednou přiho-
dilo i mně: cestou na nákup mě zasta-
vila paní, která zvolala „Tebe už jsem 
dlouho neviděla, co pořád děláš a jak se 
máš?!“
 Ocitla jsem se v rozpacích, protože 
jsem paní nepoznala a ani jsem ji 
nedokázala zařadit do okruhu lidí, se 
kterými se častěji potkávám. Ale 
nechala jsem se zmást její jistotou,
že jsme známé, možná i kamarádky, tak 
jsem pokračovala v konverzaci, ale 
velmi opatrně, abych někde neudělala 
botu.
 Po čtvrthodině živého rozhovoru se 
neznámá paní najednou zarazila, 
začala si mě znovu a tentokrát velice 
pozorně prohlížet a nakonec vyhrkla: 
„Ale jak tak teď koukám, já jsem se asi 
spletla...ty asi nebudeš, ty nejseš... 
jééé, promiňte, já jsem si myslela,
že jste moje kamarádka, ale teď vidím, 
že nejste, vy jste někdo úplně jinej!“

 Po této zajímavé zkušenosti jsem 
začala uvažovat nad tím, zda by nebylo 
užitečné mít na rouškách našitou 
jmenovku. Nebo aspoň charakterizu-
jící obrázek či znak, podobně jako mají 
děti v mateřských školkách na svých 
skříňkách nalepené hruštičky, jablíčka 
nebo srdíčka. Aspoň bychom mohli 
lépe a snadněji rozeznávat, koho jsme 
cestou potkali a s kým se dáme do řeči!

         Olga Suchomelová

  Jak si dvanáct Měsíčků
  popletlo místa u ohně

 Předpokládám, že nejspíše znáte 
pohádku Boženy Němcové o hodné, 
pilné Marušce, zlé maceše a její líné 
dceři Droběně.
 Ne že bych tím chtěla poukazovat 
na obvyklou nepravděpodobnost, s níž 
v pohádkách bývá dobro odměněno, 
zlo potrestáno a všechno dobře dopad-
ne. Především proto, že podobně jako 
jiným zkušenějším osobám mi bylo 
souzeno zjistit, že to spíše bývá 
naopak.
 Ale zpátky k pohádce o Marušce
a Dvanácti měsíčcích. Hodlám nyní 
připomenout jednu proslulou pasáž: 
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o českou reformační tradici. Stejně tak 
jeho zaujetí regionálními dějinami, 
zejména dějinami turistiky, není zdale-
ka omezeno jen na jazykově české 
prostředí a František Jirásko naopak 
patří mezi průkopníky poznání historie 
německé krkonošské turistiky v české 
vlastivědné literatuře.
 Slezsko se dostalo do zorného úhlu 
Františka Jiráska také díky jeho další-
mu zájmu - turistice. Na počátku stály 
kontakty s polskými kolegy na hraniční 
Cestě československo-polského přá-
telství a pak zejména ubytovávání 
studentů z polské Vratislavi. Prázdni-
noví obyvatelé prosečenské školy 
zásobovali svého hostitele literaturou
a on nalezl mezi studenty i jejich 
doprovodem své budoucí spolupracov-
níky, prof. dr. Mazurského a prof.
dr. Potockého.

 Turistická záliba Františka Jiráska 
se neomezila pouze na vlastní výlety po 
Krkonoších, ale zcela v intencích 
oslavencovy ochotné angažovanosti 
vyústila již v Prosečném v založení 
turistického kroužku. Místní dobré 
vlakové spojení umožnilo dětem řadu 
vlastivědných výletů. Během 60. let se 
akční rádius rozšířil na severní Čechy
i na Slovensko. Od 70. až do 90. let 
organizoval František v Krkonoších 
prázdninové exkurzní základny pro 
učitele z celé České republiky. Na této 
intenzivní organizační činnosti spolu-
pracoval s kolegy Otou Hanušem, 
Josefem Jarým a mnohými dalšími
i Správou KRNAP. Po linii odborářské 
práce tak vznikla jakási cestovní 
kancelář EXOD (exkursní odbor při 
Svazu zaměstnanců školství a vědy 
okresu Trutnov), která organizovala 
výlety a zájezdy nejen do okolí, ale po 
r. 1989 též do zahraničí, zejména do hor 
sudetské soustavy, ale též do Alp. Jak 
se rozpadaly masové zaměstnanecké 
organizace, transformovala se i turis-
ticko-organizační práce Františka 
Jiráska. Také zde nalezl zastřešení pod 
časopisem Krkonoše, kde pod hlavič-
kou Šance pro 45 (míst v autobuse) 
dále pořádal výlety a zájezdy s vždy 
pečlivě připraveným vlastivědným 
výkladem. Mimo to se až do r. 2010 
věnoval klasické průvodcovské čin-
nosti, kdy na zakázku různých hotelů
a cestovních kanceláří provázel 
německy, polsky a rusky hovořící turis-
ty. Více volného času po odchodu
do penze umožnilo ještě rozšířit spolu-
práci se Správou KRNAP. Stal se 
dobrovolným strážcem a vykonávání 
služby v terénu Krkonoš mu přinášelo 
potěšení. Pro profesionální strážce pak 
lektoroval kurs praktické němčiny.

 Obrázek Františka Jiráska by nebyl 
úplný, kdybychom nezmínili jeho 
muzikantskou činnost. Sám o ní mluví 
s lehkým nadhledem a říká, že provo-
zoval „konzumní muzicírování“.
Ze skromnosti sobě vlastní nedali
s kolegy své kapele ani řádné jméno, 
pracovně jí říkali Služba horám či 
Horská bída. Hrou na saxofon a klari-
net v tomto ansámblu zpříjemňoval 
řadu večerů odborářských rekreací
v Krkonoších. Působil však i ve stabil-
nějších a renomovanějších souborech. 
Šlo o ve své době vyhlášenou decho-
vou kapelu v Rudníku a podnikovou 
dechovou hudbu Krkonošských 
papíren v Hostinném. Obě hudby vedli 

kvalitní muzikanti. Rudnickou Karel 
Šibrava, někdejší kapelník Hudby 
státní policie Praha, hostinskou Dr. 
Bohanes a Václav Holubec, s nimiž 
absolvoval i zahraniční hudební 
vystoupení.

 František Jirásko patří bezesporu 
mezi nejplodnější vlastivědné pracov-
níky Krkonoš, slovy prof. Kořána,
s vroucím sociálně podloženým vlaste-
nectvím. Je tak živoucím příkladem 
dnes již vzácného druhu, na němž 
vlastivěda ve svých počátcích stávala - 
společensky angažovaného, badatel-
sky činného, publikačně schopného 
učitele. Když k tomu přičteme Františ-
kovu otevřenou a skromnou povahu, 
nelze se divit, že se těší přátelství, 
respektu a vděčné vzpomínce svých 
někdejších žáků, turistů, kolegů ze 
zaměstnání i širokého okruhu svých 
dalších činností.

 Pozn. red.: Následují čtyři stránky 
(cca 150 položek) pouze výběrové 
bibliografie Františka Jiráska, neboť 
jen časopis Krkonoše mu do poloviny r. 
2013 otiskl úctyhodných 637 rozsáh-
lých článků, drobných zajímavostí, 
zpráv o literatuře a turistických črt.

 

 Někdy v červnu jsem se od obyva-
telky Horního Lánova dozvěděla,
že tam byly před časem zrušeny 
poštovní schránky a že by to měli
na Obci vědět. Na Obci, která s tím 
bohužel nemá nic společného, o tom 
vůbec nevěděli. Ptala jsem se tedy
na poště v Prostředním Lánově a bylo 
mi řečeno, že o tom nic nevědí a že
se musím zeptat na poště v Trutnově. 
Další den mi ale, po předchozí roz-
mluvě s pošťačkami, sdělili, že se 
schránky zrušily proto, že se to 
nevyplatilo. Třeba za tři týdny tam prý 
nebyl ani jeden dopis. Kvůli schrán-
kám se tam každý den muselo zajíždět, 
ale protože tu roznáška autem pro 
Horní a Prostřední Lánov probíhá
na střídačku, v různé dny, zajíždělo se 
tam vlastně mnohokrát zcela zbytečně. 
Tolik pro vysvětlení.
                                  Karolina Boková

  Poděkování

   Jsem obyvatelkou Horního 
Lánova a při dennodenních procház-
kách obcí si nemohu nevšimnout 
aktivit místních dobrovolníků.

 Ať je to květinová výzdoba v Hor-
ním Lánově u pomníku padlých
v 1. světové válce, či oprava a znovuza-
sazení stromů podél cesty spojující 
Dolní Dvůr a naši "Rumovku".

 Všem za tuto činnost moc děkuji
a doufám, že bude třeba inspirovat
i další obyvatele, sousedy.

       Zdeňka Brejšová

Chtěla bych velice poděkovat všem 
těmto lidem z Horního Lánova, včetně 
Zdeňky, za příkladnou péči a starost
o pomník padlých a zeleň.

     Eliška Rojtová, starostka

Na setkání seniorů ve Szklarské Porębě
v r. 2017 (foto Stanislav Závodník st.).

DĚNÍ V OBCI
 Zrušení poštovních  
  schránek v Horním Lánově

Řebříček.

Foto Renata Benkovičová,



    Karanténa trvala od 14. 3., teprve 
konec května přinesl postupné uvolňo-
vání opatření proti koronaviru. Začát-
kem června jsme se potkali v Bílém 
Hořci na kávičce a pivečku. 26. 6. jsme
se po dlouhé době sešli v Klubu. Naše 
povídání nebralo konce, díky, že jsme 
všichni přežili ve zdraví. Během karan-
tény jsme od naší vedoucí Aničky 
Hájkové dostali do schránek přáníčko 
ke Dni matek a od Marušky Černé 
přání hezkých Velikonoc, bylo to velmi 
milé.
 Covid 19 s námi dosud je a zdá se, 
že ještě nějakou dobu bude. Nenechme 
se otrávit a plánujme další setkání. 15. 
8. se uskuteční výlet na zámek Stránov, 
věříme, že nebude poslední. 

 Za Klub důchodců
     Jaromíra Půlpánová.

  KD statky Lánov

  I s námi si koronavir sehrál 
svou hru. Celý program jaro-léto musel 
být proškrtán a upraven. Z velkých akcí 
zůstal zájezd do Hradce Králové
a Drážďan (4. 9.).

 Hradec Králové byl realizován ve 
středu 22. 7. s odjezdem dvou autobu-
sů. Pro velký počet účastníků byli 
všichni rozděleni do dvou skupin, aby 
měli dokonalý styk s průvodkyněmi
v podniku Petrof. Obě jsou přímými 
potomky původních majitelů a zakla-
datelů, proto dobře znají nejen historii 
svých předků, ale i firmy. Vždy šlo
o rodinný podnik. Po restituci je firma 
opět v rukou původních majitelů, ale ti 
si ji museli dokoupit a zaplatit velkou 
část zpět.
 Vystavované exponáty jsou výji-
mečně kvalitní a bezkonkurenčně 
jedinečné ve světě. Jsou zhotovovány 
na zakázky vysoce postavených rodin 
(královské, císařské, ...) a prvním krité-
riem je vždy kvalita (ceny v milionech
i více). Někteří z návštěvníků si mohli
i vyloudit zvuk některého nástroje.
 Návštěva firmy Petrof zanechala
v účastnících vysoký estetický dojem,
i hrdost na ty, kdo ve výrobě tak 
úspěšně pokračují.
 Po obědě následovala návštěva 
planetária - nové budovy (stará uzavře-
na). Zde naši účastníci vyslechli dvě 
zasvěcené přednášky o planetách
a mohli si zvolit film - výběr padl na 
Darwina a jeho teorii o vývoji druhů. 
Šlo o náročný program, ale komu z nás 
se v pohodlném křesle podaří být účast-
níkem tak ohromného a pohádkového 
kosmického dění.
 Plni dojmů jsme absolvovali cestu 
zpět. Velký díky patří řidičům autobusů 

za bezpečí a všem účastníkům za 
kázeň. Nemenší dík patří i všem 
organizátorkám celé akce.
          Jana Lacinová

  Zahájení nového
  školního roku
  2020 - 2021

 Velké slavnostní setkání před 
školou se všemi žáky a zaměstnanci 
dne 1. září z důvodu nepřízně počasí 
neproběhlo. To však nevadilo. Ve tří-
dách na žáky čekalo milé překvapení
a přivítání od třídních učitelů.
 Pro budoucí prvňáčky připravili 
uvítání žáci třetího a devátého ročníku. 
Třeťáci zazpívali na přivítanou dvě 
písničky a potom se již ze „školkáčků“ 
stali školáci. Každý budoucí prvňáček 
byl podle tradice proveden deváťákem 
školní branou. Letošní rok v naší škole 
máme dvě první třídy, každá má 
patnáct žáčků. Jejich prvním rokem
ve škole je provedou zkušené třídní 
učitelky Stanislava Kalenská a Eva 
Hájková.
 Přeji všem žákům, zaměstnancům
a rodičům klidný, ničím nerušený 
školní rok.
           Mgr. Radka Koniková,
           ředitelka školy

  Klub nadaných dětí

  ZŠ a MŠ Lánov otevírá už 
druhým rokem Klub nadaných dětí, 
který je určen pro všechny bystré
a šikovné děti naší školy a blízkého 
okolí. Bude mít 4 nové sekce zaměřené 
na rozvoj nadání a kreativity. Všechny 
lánovské děti mají do klubu dveře 
otevřené a kdoví, třeba bude mezi nimi 
i budoucí Einstein. A co se bude
v klubech dít? 

 Klub mladých techniků - staveb-
nice pro chytré děti, práce s Ozoboty, 
tvorba 3D modelů, tisk na 3D tiskárně, 
šifrování, matematicko-logické hry, 
práce s Merkurem.
 Klub reportérů - natáčení reportá-
ží, práce s kamerou a fotoaparátem, 
natáčení rozhovorů s významnými 
osobnostmi, střih a úprava videa, 
tvorba reportáží do časopisů, youtube-
ring, práce moderátora, exkurze
do rádia
 Klub cestovatelů a dobrodruhů - 
seznámení s mapou a buzolou, práce
s mapou, mapové servery, orientace 
pomocí mapy v terénu, geocaching, 
hledání „keší“ v terénu, vytváření 
nových schránek
 Klub mladých čtenářů - čtení 
společných i vlastních knížek, poví-
dání si o přečtených knihách, poslech 
audioknih, ilustrace příběhů, básnění, 
tvoření vlastních příběhů, komiksů, 
dramatizace.
     Martina Skalková

  3D tiskárna na naší
  škole

   Nejnovější technologie 3D tisku
a tvorba trojrozměrných modelů
od počáteční myšlenky po výsledný 
design budou od letošního školního 
roku nedílnou součástí výuky na naší 
škole v předmětu člověk a svět práce.
 Programování těchto 3D modelů si 
budou moci vyzkoušet i žáci v Klubu
mladého technika, který otevíráme
v rámci Klubu nadaných dětí při ZŠ
a MŠ Lánov. 3D tiskárny pak budou
ve výuce z digitální předlohy samot-
ných žáků vyrábět jednoduché fyzické 
předměty. Věřím, že si tato novodobá
technologie najde své nadšence.

       Soňa Matyášová

Maruška přijde k ohni, kolem kterého 
jsou shromážděni Měsíčci, aby popro-
sila právě vládnoucí měsíc Leden
o fialky. Leden hodné, pilné a zdvořilé 
dívce vyhoví. Uvolní své místo u ohně, 
předá čarovnou hůl, kterou se daný 
měsíc ujímá vlády, měsíci Březnu
a může začít kouzlení s počasím, aby 
požadované fialky rozkvetly.
Hezké, viďte?
 Exis tu je  ovšem j iná ,  ve lmi 
oblíbená podoba této pohádky, 
upravená šprýmaři právě pro počasí 
nestálé, vrtkavé a dané kalendářní době 
neodpovídající.
 Tato verze praví, že si jednou všech 
Dvanáct měsíčků u ohně, při dlouhém 
čekání na Marušku, která se zřejmě 
někde zapovídala, udělalo pořádnou 
oslavu. Náramně se veselili, libovali si, 
jak pěkně jim pohádka vychází a jak to 
Marušce nakonec dobře zařídili. Proto 
tancovali, radovali se, a protože si 
přitom hojně připíjeli, nakonec se 
důkladně opili. Natolik, že si popletli 
svá místa u ohně i pořadí, ve kterém se 
mají ujímat vlády nad počasím.
 Výsledkem bylo něco naprosto 
bláznivého, kdy se střídalo slunce, 
liják, vichřice, ledové kroupy, místo 
zimy teplo, v lednu rozkvetlé stro-
my a v srpnu sněžení.
 Proto mě napadlo, zda si ten 
proslulý mejdan s ostudou a zmatkem 
nezopakovali někdy v posledních 
obdobích. Protože pokud ano, nemů-
žeme se vůbec divit, co současné 
počasí provádí za překvapivé zvraty
a kotrmelce!
         Olga Suchomelová

     
  Dne 30. - 31. 7. jsme začali
s přípravou na klání. Ve čtvrtek se 
navozily překážky a postavil se parkur. 
Tonda Kopecký s Pepou Hofmanem 
ml., Simona a Lucie Olhovy, naše 
Lucka s Ondrou a Irena Klabanová 
kolem hřiště a u parkování aut zatloukli 
kolíky a natáhli třepetalku, aby vyzna-
čili, kde budou koně a kudy budou 
chodit diváci.
 V pátek se navážely lavice, stany
a vše potřebné ke konání klání. K partě 
pomocníků ze čtvrtka přibyli David 
Stránský a Míša Jerichová, Vojta 
Suchý a naše Katka.
 Na večer nám z lánovského statku 
půjčili vlek, na kterém máme tribunu. 
Koupila jsem velkou  plachtu, aby bylo 
na zakrytí střechy. David nám sehnal 
pípu na kofolu a pan Mauer nám půjčil 
stroj na párek v rohlíku.
 V pátek JIP přivezl proviant
a uzeniny, pan Novotný uzeninu. Bylo

i jehně na rožni, to jsme dodali my. 
Kamarádi, kteří nám pomáhali u masa, 
byli Tonda Kopecký, Vojta Suchý, 
David Stránský, Jirka Šedivý, Eva 
Lokvencová a Iva Korábová. U piva 
byl Míra Foubík a jeho paní Hela.
A kávu vařila Lada Foubíková a David 
Fiker. U dobrovolného vstupu byly 
Jarča Viniklářová a Irena Klabanová
a střídala je Boženka Vaníčková.
Na parkuru byla naše Lucka, Míša 
Jerichová, Honza Olha a Jirka Novot-
ný. A na tribuně se o zvuk staral Petr 
Jandík, hlasatelé byli Saša Koráb
a Slávek Pulpán, naše Katka zapiso-
vala časy a Gábina Viniklářová je 
měřila. Auta na parkovišti rovnal Míša 
Herman a veterinární kontrolu dělala 
MVDr. Bára Holasová. Co bylo 
potřeba ještě přivézt, to zařizovala 
Terka Kalenská. Všem moc děkuji, šlo 
jim to moc dobře.
 Sponzorů bylo také dost - Obec 
Lánov, MVDr. Pavla Zázvorková, 
Martin Holas st., anonymní sponzor, 
Mirek Tryzna, SHD Ervin Schreiber, 
hasiči Dolní Dvůr, Martin Suk, 
Hospůdka na hřišti, pan a paní Singero-
vi, Lukáš Tuček, Milan Erben a Diana 
Novotná, Pavel Vališka, Tomáš Urban, 
Hospoda u Kotyků, ZOD Lánov, 
jezdecké potřeby PRO HIPPO, 
penzion Baron a hasiči Horní Lánov. 
Kovář-podkovář, pan Bedřich Stolín
z Nové Paky, sponzorsky daroval své 
ručně kované zvonky a po celou dobu 
Klání si u jeho auta mohly děti
na kovadlině dělat podkovičky.
 Jezdců se přihlásilo 39 a koní 35.

Výsledky parkuru
 - X dospělí - první Irena Schejbalo-
vá/Cavero, druhá Míša Farská/Naomi                                                    
a třetí Bára Tošovská/Peri
 - X junioři - první Tereza Jonová/
Niky Rey, druhá Jitka Kulhánková0/
Mája a třetí Verča Štěpánková/Piko
 - ZM pony - první Verča Štěpánko-
vá/Piko, druhá Irena Schejbalová/
Cavero a třetí Katka Šírová/Amálka
 - ZM koně - první Bára Tošovská/
Peri, druhá Jitka Kulhánková/Mája
a třetí Tereza Jonová/Niki Rey
 - Z junioři - první Kristýna Patzol-
dová/Sendy, druhá Jitka Kulhánková/
Mája a třetí Tereza Jonová/Milouš
 - Z dospělí - první Katka Jindrová/
Šejtán, druhá Mája Kupčáková/Best                                                  
Roy a třetí Zuzana Plecháčová/Nazeer; 
první dvě jezdkyně jely pouze na 
nákrčáku
 - ZL dospělí - první Mája Kupčá-
ková/Viny, druhá Katka Jindrová/Šej-
tán a třetí Tereza Jonová/Mony
 - Skok mohutnosti - první (150 
cm) Katka Jindrová/Šejtán - bezudid-

lově, druhá (140 cm) Mája Kupčáko-
vá/Viny - bezudidlově a pouze na padu, 
třetí (100 cm) Klára Zemanová/Te-
rezka 
 - Western dospělí - první Irena 
Schejbalová/Cavero, druhá Katka 
Šírová/Amálka, třetí Lucie Olhová/
Fida
 - Western junioři - první Verča 
Štěpánková/Piko, druhá Jitka Kulhán-
ková/Mája, třetí Bára Papoušková/
Šaga
 - Western s vodičem - první 
Kristýna Kulhánková/Griff, druhá 
Marie Ouzká/Dandy, třetí Jiří Tomeš/
Dandy.

 Všem jezdcům, koním, divákům, 
sponzorům a všem pomocníkům na 
klání chci moc poděkovat, že to všichni 
v tom teplu vydrželi po celé trvání 
soutěží.
 Děkuji za Ranč na kopečku.
             Helena Kopecká

  Klub důchodců v době 
  koronavirové

   Nastal nový rok a s ním i naše 
schůzky. 10. 1. nás navštívili tři 
králové - na fotografii Kašpar, 
Melichar a Baltazar v podání Marušky 
Černé, Jany Jackové a Věry Volmuto-
vé. Užili jsme si spoustu legrace. I když 
jsme měli jako každý rok velké plány 
(setkání s polskými přáteli, návštěva 
školky, oslava Dne matek s obědem
a hudbou, výlety na jaře a v létě), 
všechno zhatil Covid 19. Omezil
a zrušil naše schůzky a nasadil nám 
roušky. Potkávat jsme se mohli jen ve 
volné přírodě. Mnoho našich členů, 
zvláště těch osamělých, tímto opatře-
ním strádalo. Bylo to velmi smutné 
období. Osamělým seniorům pomá-
hala s nákupy obec, ostatním jejich 
rodiny. Hasiči rozváželi dezinfekci, 
někteří šili roušky, pomáhali všichni 
dle svých sil. Velké díky všem.
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    Karanténa trvala od 14. 3., teprve 
konec května přinesl postupné uvolňo-
vání opatření proti koronaviru. Začát-
kem června jsme se potkali v Bílém 
Hořci na kávičce a pivečku. 26. 6. jsme
se po dlouhé době sešli v Klubu. Naše 
povídání nebralo konce, díky, že jsme 
všichni přežili ve zdraví. Během karan-
tény jsme od naší vedoucí Aničky 
Hájkové dostali do schránek přáníčko 
ke Dni matek a od Marušky Černé 
přání hezkých Velikonoc, bylo to velmi 
milé.
 Covid 19 s námi dosud je a zdá se, 
že ještě nějakou dobu bude. Nenechme 
se otrávit a plánujme další setkání. 15. 
8. se uskuteční výlet na zámek Stránov, 
věříme, že nebude poslední. 

 Za Klub důchodců
     Jaromíra Půlpánová.

  KD statky Lánov

  I s námi si koronavir sehrál 
svou hru. Celý program jaro-léto musel 
být proškrtán a upraven. Z velkých akcí 
zůstal zájezd do Hradce Králové
a Drážďan (4. 9.).

 Hradec Králové byl realizován ve 
středu 22. 7. s odjezdem dvou autobu-
sů. Pro velký počet účastníků byli 
všichni rozděleni do dvou skupin, aby 
měli dokonalý styk s průvodkyněmi
v podniku Petrof. Obě jsou přímými 
potomky původních majitelů a zakla-
datelů, proto dobře znají nejen historii 
svých předků, ale i firmy. Vždy šlo
o rodinný podnik. Po restituci je firma 
opět v rukou původních majitelů, ale ti 
si ji museli dokoupit a zaplatit velkou 
část zpět.
 Vystavované exponáty jsou výji-
mečně kvalitní a bezkonkurenčně 
jedinečné ve světě. Jsou zhotovovány 
na zakázky vysoce postavených rodin 
(královské, císařské, ...) a prvním krité-
riem je vždy kvalita (ceny v milionech
i více). Někteří z návštěvníků si mohli
i vyloudit zvuk některého nástroje.
 Návštěva firmy Petrof zanechala
v účastnících vysoký estetický dojem,
i hrdost na ty, kdo ve výrobě tak 
úspěšně pokračují.
 Po obědě následovala návštěva 
planetária - nové budovy (stará uzavře-
na). Zde naši účastníci vyslechli dvě 
zasvěcené přednášky o planetách
a mohli si zvolit film - výběr padl na 
Darwina a jeho teorii o vývoji druhů. 
Šlo o náročný program, ale komu z nás 
se v pohodlném křesle podaří být účast-
níkem tak ohromného a pohádkového 
kosmického dění.
 Plni dojmů jsme absolvovali cestu 
zpět. Velký díky patří řidičům autobusů 

za bezpečí a všem účastníkům za 
kázeň. Nemenší dík patří i všem 
organizátorkám celé akce.
          Jana Lacinová

  Zahájení nového
  školního roku
  2020 - 2021

 Velké slavnostní setkání před 
školou se všemi žáky a zaměstnanci 
dne 1. září z důvodu nepřízně počasí 
neproběhlo. To však nevadilo. Ve tří-
dách na žáky čekalo milé překvapení
a přivítání od třídních učitelů.
 Pro budoucí prvňáčky připravili 
uvítání žáci třetího a devátého ročníku. 
Třeťáci zazpívali na přivítanou dvě 
písničky a potom se již ze „školkáčků“ 
stali školáci. Každý budoucí prvňáček 
byl podle tradice proveden deváťákem 
školní branou. Letošní rok v naší škole 
máme dvě první třídy, každá má 
patnáct žáčků. Jejich prvním rokem
ve škole je provedou zkušené třídní 
učitelky Stanislava Kalenská a Eva 
Hájková.
 Přeji všem žákům, zaměstnancům
a rodičům klidný, ničím nerušený 
školní rok.
           Mgr. Radka Koniková,
           ředitelka školy

  Klub nadaných dětí

  ZŠ a MŠ Lánov otevírá už 
druhým rokem Klub nadaných dětí, 
který je určen pro všechny bystré
a šikovné děti naší školy a blízkého 
okolí. Bude mít 4 nové sekce zaměřené 
na rozvoj nadání a kreativity. Všechny 
lánovské děti mají do klubu dveře 
otevřené a kdoví, třeba bude mezi nimi 
i budoucí Einstein. A co se bude
v klubech dít? 

 Klub mladých techniků - staveb-
nice pro chytré děti, práce s Ozoboty, 
tvorba 3D modelů, tisk na 3D tiskárně, 
šifrování, matematicko-logické hry, 
práce s Merkurem.
 Klub reportérů - natáčení reportá-
ží, práce s kamerou a fotoaparátem, 
natáčení rozhovorů s významnými 
osobnostmi, střih a úprava videa, 
tvorba reportáží do časopisů, youtube-
ring, práce moderátora, exkurze
do rádia
 Klub cestovatelů a dobrodruhů - 
seznámení s mapou a buzolou, práce
s mapou, mapové servery, orientace 
pomocí mapy v terénu, geocaching, 
hledání „keší“ v terénu, vytváření 
nových schránek
 Klub mladých čtenářů - čtení 
společných i vlastních knížek, poví-
dání si o přečtených knihách, poslech 
audioknih, ilustrace příběhů, básnění, 
tvoření vlastních příběhů, komiksů, 
dramatizace.
     Martina Skalková

  3D tiskárna na naší
  škole

   Nejnovější technologie 3D tisku
a tvorba trojrozměrných modelů
od počáteční myšlenky po výsledný 
design budou od letošního školního 
roku nedílnou součástí výuky na naší 
škole v předmětu člověk a svět práce.
 Programování těchto 3D modelů si 
budou moci vyzkoušet i žáci v Klubu
mladého technika, který otevíráme
v rámci Klubu nadaných dětí při ZŠ
a MŠ Lánov. 3D tiskárny pak budou
ve výuce z digitální předlohy samot-
ných žáků vyrábět jednoduché fyzické 
předměty. Věřím, že si tato novodobá
technologie najde své nadšence.

       Soňa Matyášová

Maruška přijde k ohni, kolem kterého 
jsou shromážděni Měsíčci, aby popro-
sila právě vládnoucí měsíc Leden
o fialky. Leden hodné, pilné a zdvořilé 
dívce vyhoví. Uvolní své místo u ohně, 
předá čarovnou hůl, kterou se daný 
měsíc ujímá vlády, měsíci Březnu
a může začít kouzlení s počasím, aby 
požadované fialky rozkvetly.
Hezké, viďte?
 Exis tu je  ovšem j iná ,  ve lmi 
oblíbená podoba této pohádky, 
upravená šprýmaři právě pro počasí 
nestálé, vrtkavé a dané kalendářní době 
neodpovídající.
 Tato verze praví, že si jednou všech 
Dvanáct měsíčků u ohně, při dlouhém 
čekání na Marušku, která se zřejmě 
někde zapovídala, udělalo pořádnou 
oslavu. Náramně se veselili, libovali si, 
jak pěkně jim pohádka vychází a jak to 
Marušce nakonec dobře zařídili. Proto 
tancovali, radovali se, a protože si 
přitom hojně připíjeli, nakonec se 
důkladně opili. Natolik, že si popletli 
svá místa u ohně i pořadí, ve kterém se 
mají ujímat vlády nad počasím.
 Výsledkem bylo něco naprosto 
bláznivého, kdy se střídalo slunce, 
liják, vichřice, ledové kroupy, místo 
zimy teplo, v lednu rozkvetlé stro-
my a v srpnu sněžení.
 Proto mě napadlo, zda si ten 
proslulý mejdan s ostudou a zmatkem 
nezopakovali někdy v posledních 
obdobích. Protože pokud ano, nemů-
žeme se vůbec divit, co současné 
počasí provádí za překvapivé zvraty
a kotrmelce!
         Olga Suchomelová

     
  Dne 30. - 31. 7. jsme začali
s přípravou na klání. Ve čtvrtek se 
navozily překážky a postavil se parkur. 
Tonda Kopecký s Pepou Hofmanem 
ml., Simona a Lucie Olhovy, naše 
Lucka s Ondrou a Irena Klabanová 
kolem hřiště a u parkování aut zatloukli 
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čili, kde budou koně a kudy budou 
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pomocníků ze čtvrtka přibyli David 
Stránský a Míša Jerichová, Vojta 
Suchý a naše Katka.
 Na večer nám z lánovského statku 
půjčili vlek, na kterém máme tribunu. 
Koupila jsem velkou  plachtu, aby bylo 
na zakrytí střechy. David nám sehnal 
pípu na kofolu a pan Mauer nám půjčil 
stroj na párek v rohlíku.
 V pátek JIP přivezl proviant
a uzeniny, pan Novotný uzeninu. Bylo

i jehně na rožni, to jsme dodali my. 
Kamarádi, kteří nám pomáhali u masa, 
byli Tonda Kopecký, Vojta Suchý, 
David Stránský, Jirka Šedivý, Eva 
Lokvencová a Iva Korábová. U piva 
byl Míra Foubík a jeho paní Hela.
A kávu vařila Lada Foubíková a David 
Fiker. U dobrovolného vstupu byly 
Jarča Viniklářová a Irena Klabanová
a střídala je Boženka Vaníčková.
Na parkuru byla naše Lucka, Míša 
Jerichová, Honza Olha a Jirka Novot-
ný. A na tribuně se o zvuk staral Petr 
Jandík, hlasatelé byli Saša Koráb
a Slávek Pulpán, naše Katka zapiso-
vala časy a Gábina Viniklářová je 
měřila. Auta na parkovišti rovnal Míša 
Herman a veterinární kontrolu dělala 
MVDr. Bára Holasová. Co bylo 
potřeba ještě přivézt, to zařizovala 
Terka Kalenská. Všem moc děkuji, šlo 
jim to moc dobře.
 Sponzorů bylo také dost - Obec 
Lánov, MVDr. Pavla Zázvorková, 
Martin Holas st., anonymní sponzor, 
Mirek Tryzna, SHD Ervin Schreiber, 
hasiči Dolní Dvůr, Martin Suk, 
Hospůdka na hřišti, pan a paní Singero-
vi, Lukáš Tuček, Milan Erben a Diana 
Novotná, Pavel Vališka, Tomáš Urban, 
Hospoda u Kotyků, ZOD Lánov, 
jezdecké potřeby PRO HIPPO, 
penzion Baron a hasiči Horní Lánov. 
Kovář-podkovář, pan Bedřich Stolín
z Nové Paky, sponzorsky daroval své 
ručně kované zvonky a po celou dobu 
Klání si u jeho auta mohly děti
na kovadlině dělat podkovičky.
 Jezdců se přihlásilo 39 a koní 35.

Výsledky parkuru
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  Adaptační kurz
    Hned na začátku školního roku se šesťáci vyrazili 
seznamovat na adaptační kurz na Klínové boudy. Byla to 
zároveň zkouška vytrvalosti a spolupráce, neboť cesta tam a 
hlavně nazpátek byla díky špatnému počasí velmi náročná. A 
jaké jsou postřehy dětí?

  Našli jsme nové kamarády. Hezké výhledy. Bavilo mne 
spaní. Zaujalo nás, jak lidé žili na horách v minulosti. 
Pozorovali jsme hvězdy a planety. Pomáhali jsme si nést 
batohy. Sbírali jsme borůvky. Cesta domů v dešti byla nároč-
ná. Po návratu domů mne hrozně bolely nohy.

     Za 6. třídu zapsala Olga Čermáková

  Stavby za školou
  V lesíku bezprostředně za 
školou se už několikátý rok odehrává 
školou podporovaný „návrat dětí do 
přírody“. 

O čem mluvím?
 Žáci 2., později 3. a nyní už 4. třídy 
zde budují a staví svá obydlí, můstky
a přehrady z větví, hlíny, kamenů
a provazů – zkrátka z přírodnin.

Jak to všechno vzniklo?
 Paní učitelka chtěla rozšířit výuku 
do venkovních prostor, rozvíjet děti 
všestranně a blíž skutečnému životu. 
Přišla s nápadem a děti se ho chopily, 
začala realizace.

Co to přineslo?
 Děti získávají a rozvíjejí mnoho 
dovedností (vázat uzly, lámat větve, 
odhadovat vhodnou délku, odhadovat 
vhodnou velikost, přemýšlet nad 
riziky, obhajovat své postupy, organi-
zovat práci a řídit, komunikovat, 
přizpůsobovat se, ...), nabývají zkuše-
nosti a manuální zručnost při práci
s různým nářadím (ruční pilka, dláta na 
dřevo, lopata, ...)
  Když už se zdálo, že je hotovo
a není další nápad k realizaci, přišlo 
nové poznání: „Je těžké něco mít, ale 
ještě těžší je o to, co máme, se starat a 
udržovat to.“ 

Abych byla konkrétnější.
 Před letními prázdninami děti 
položily přes potok za školou lávku, 
můstek. Šlo o spolupráci dětí ve škole
s dětmi, které byly z důvodu bezpeč-
nosti (COVID 19) doma. Vzájemná 
komunikace dětí byla dálková a kom-
plikovaná.  
 Žáci školy, ale i lidé, občané bydlící 
v okolí školy, můstek používali.
 Představa o můstku se u dětí, které 
ho stavěly, lišila a docházelo ke 
sporům. Můstek jednou byl a pak zase 
nebyl. Věřím tomu, že to mohlo 
některé lidi zlobit, rozčilovat. Mrzí mě 
to. Věřte ale tomu, že i tyto neshody 
přinášely dobré plody a děti si to 
nepohodlí, které Vám svými spory 
způsobily, uvědomovaly.
 Chtěla jsem Vám i za děti, lánovští 
občané, poděkovat. Chtěla jsem Vám 
poděkovat za trpělivost a shovívavost k 
dětským výtvorům, které zasahují do 
veřejného prostoru. Věřte tomu, že i Vy 
svým tolerantním přístupem a občas
i odvážným postojem naše děti učíte. 
Děti si začaly uvědomovat, že to, co 
postaví do veřejného prostoru, musí 
být spolehlivé a bezpečné. Vaše 
odvaha, že stavby dětí používáte, jim 
dala nový rozměr – funkčnost.
             Lenka Husarová, tř. uč. 4. třídy

  Nové knihy

  Zde je malá ochutnávka
z nových knih:
Židovské anekdoty - Pavel Kantorek
Úkryt v ZOO: skutečný příběh
z válečné Varšavy - Diane Ackerman
Podváděná - Katerina Janouch
Zatímco jsi spala - Kathryn Croft
Psychopat - Jonathan Kellerman
Tajemství divadla - Jana Abrahamová
Mariánské léto - Hana Kavurová
Láska a zášť - Hana Körnerová
Hadohlavec - Peter May
Jezero: islandská krimi
- Arnaldur Indridason
Důchodkyně nestřílejte
- Marcela Mlynářová
Černý kafe - Sophie Loubière
Co by mé dcery měly vědět
- Elizabeth Noble
DopisyKafkovi - Irena Obermannová

Audioknihy:
Clona - Samuel Bjørk
Entomologův odkaz - Peter May
Jak voní tymián - Marcel Pagnol
Křišťálový klíč - Vlastimil Vondruška
Smrt mučednice - Vlastimil Vondruška
Dobronínské morytáty
 - Vlastimil Vondruška
Manuál zralé ženy
- Halina  Pawlowská
Specialista - Robert O´Neill

Audioknihy pro děti:
Alea, dívka moře - Tanya Stewner
Anička u moře - Ivana Peroutková
Anička ve městě - Ivana Peroutková
Bratrstvo. Kniha první
- John Flanagan
Doktor Proktor a vana času
- Jo Nesbø
Jak se stát pirátem - Cressida Cowell
Jak zamotat dračí příběh
- Cressida Cowell
Lapuťák a kapitán Adorábl
- Dominik Landsman
Pidilidi - Mary Norton
Pokladnice pohádek - Pavel Cmíral
Správná pětka - na útěku
- Enid Blyton

Stolní hry:
Hra o trůny
Pán prstenů
Semafory: hra ze Zeměplochy

Na odkaze :
https://knihovnalanov.webk.cz pod 
záložkou On line katalog (nebo přes 
https://trutnov.tritius.cz/library/
lanov/) se prostřednictvím tohoto 
katalogu dozvíte, jaké knihy jsou
v lánovské knihovně aktuálně k dis-

pozici. I zde je možné podívat se do 
novinek (záložka Novinky) nebo
do klíčových slov (záložka Rejstříky).

      Karolina Boková

  Akce 

  Pokud se ke mně dostane 
pozvánka na nějakou akci v Krkono-
ších, rozšířím ji obvyklým způsobem - 
rozešlu ji na maily lidem, kteří ode mě 
odebírají tyto novinky, vyvěsím ji
u infocentra a v případě těch konaných 
v Lánově, Dolním Dvoře a Dolním 
Lánově ji umístím na infokanál KTV, 
na facebook Lánováci sami sobě a ty 
lánovské ještě na web obce Lánov.

 Chcete-li pomoci s propagací akce, 
kterou pořádáte, pošlete mi plakátek. 
Máte-li zájem o zasílání akcí z Krkonoš 
či zpráv z obce mailem, dejte mi vědět.

      Karolina Boková

  Vánoční turnaj
  v sálové kopané 

   V letošním roce pořádáme
o Vánocích, po Štědrém dnu, dne 25. 
12. 2020 již DVACÁTÝ DEVÁTÝ 
ročník turnaje v sálové kopané,
ve sportovní hale při ZŠ Lánov. Turnaj 
je určen pro lánovské i přespolní 
sportovce.
Kategorie: 2005 a starší
Hrací systém: 3 + 1
(7-8 hráčů v týmu) pro 8 týmů
Systém: 2 skupiny a play off  
Startovné: 600 Kč/tým
Kdy: Pátek 25. 12. 2020 cca 8 - 16 hod. 
Občerstvení: místní bufet nebo vlastní
Přihlášky: do 10. 12. 2020 na mail 
pulpmi@seznam.cz nebo tel. 603 508 
914 Pulpán M., 603 825 842 Hartig J.

 Pořadatelé zvou všechny aktivní
i pasivní příznivce kopané k účasti na 
turnaji a jejich příznivce k hlasité 
podpoře sportovců při utkáních.

 Za organizátory se na Vás těší   
   Pulpán Milan ml., Hartig Jiří,
     Závodník Stanislav st.
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  Adaptační kurz
    Hned na začátku školního roku se šesťáci vyrazili 
seznamovat na adaptační kurz na Klínové boudy. Byla to 
zároveň zkouška vytrvalosti a spolupráce, neboť cesta tam a 
hlavně nazpátek byla díky špatnému počasí velmi náročná. A 
jaké jsou postřehy dětí?

  Našli jsme nové kamarády. Hezké výhledy. Bavilo mne 
spaní. Zaujalo nás, jak lidé žili na horách v minulosti. 
Pozorovali jsme hvězdy a planety. Pomáhali jsme si nést 
batohy. Sbírali jsme borůvky. Cesta domů v dešti byla nároč-
ná. Po návratu domů mne hrozně bolely nohy.

     Za 6. třídu zapsala Olga Čermáková

  Stavby za školou
  V lesíku bezprostředně za 
školou se už několikátý rok odehrává 
školou podporovaný „návrat dětí do 
přírody“. 

O čem mluvím?
 Žáci 2., později 3. a nyní už 4. třídy 
zde budují a staví svá obydlí, můstky
a přehrady z větví, hlíny, kamenů
a provazů – zkrátka z přírodnin.

Jak to všechno vzniklo?
 Paní učitelka chtěla rozšířit výuku 
do venkovních prostor, rozvíjet děti 
všestranně a blíž skutečnému životu. 
Přišla s nápadem a děti se ho chopily, 
začala realizace.

Co to přineslo?
 Děti získávají a rozvíjejí mnoho 
dovedností (vázat uzly, lámat větve, 
odhadovat vhodnou délku, odhadovat 
vhodnou velikost, přemýšlet nad 
riziky, obhajovat své postupy, organi-
zovat práci a řídit, komunikovat, 
přizpůsobovat se, ...), nabývají zkuše-
nosti a manuální zručnost při práci
s různým nářadím (ruční pilka, dláta na 
dřevo, lopata, ...)
  Když už se zdálo, že je hotovo
a není další nápad k realizaci, přišlo 
nové poznání: „Je těžké něco mít, ale 
ještě těžší je o to, co máme, se starat a 
udržovat to.“ 

Abych byla konkrétnější.
 Před letními prázdninami děti 
položily přes potok za školou lávku, 
můstek. Šlo o spolupráci dětí ve škole
s dětmi, které byly z důvodu bezpeč-
nosti (COVID 19) doma. Vzájemná 
komunikace dětí byla dálková a kom-
plikovaná.  
 Žáci školy, ale i lidé, občané bydlící 
v okolí školy, můstek používali.
 Představa o můstku se u dětí, které 
ho stavěly, lišila a docházelo ke 
sporům. Můstek jednou byl a pak zase 
nebyl. Věřím tomu, že to mohlo 
některé lidi zlobit, rozčilovat. Mrzí mě 
to. Věřte ale tomu, že i tyto neshody 
přinášely dobré plody a děti si to 
nepohodlí, které Vám svými spory 
způsobily, uvědomovaly.
 Chtěla jsem Vám i za děti, lánovští 
občané, poděkovat. Chtěla jsem Vám 
poděkovat za trpělivost a shovívavost k 
dětským výtvorům, které zasahují do 
veřejného prostoru. Věřte tomu, že i Vy 
svým tolerantním přístupem a občas
i odvážným postojem naše děti učíte. 
Děti si začaly uvědomovat, že to, co 
postaví do veřejného prostoru, musí 
být spolehlivé a bezpečné. Vaše 
odvaha, že stavby dětí používáte, jim 
dala nový rozměr – funkčnost.
             Lenka Husarová, tř. uč. 4. třídy
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Mezi nimi i několik nuceně nasaze-
ných Čechů:
-  Josef Jebavý - řezník - od r. 1939
 v hospodě na křižovatce
-  Bedřich Kovář  -  řidič a automecha- 
 nik - od 9. 4. 1938 v čp. 209
 (Kovářovi)
- Petr Farský - pekařský dělník - od
 19. 5. 1941 v čp. 33-35 (Janečkovi)

Později přišli a v Lánově pracovali
další totálně nasazení:
- Václav Štěpán - krejčovský dělník
 (v Lánově žil, ale pracoval v Černém
 Dole)
- Marie a Hana Menclovy - služky
 a dělnice v barvírně čp. 100
 (u bývalé jídelny)
- Jaroslav Pochop - zaměstnanec
 v kanceláři u autodopravce Johanna
 Franze (Kovářovi)

a několik dalších, kteří v současné době 
už nejsou mezi námi. 

----------------------------------------------

 Němečtí antifašisté se scházeli
v hostinci u Štefanů - dnešní kino 
(přestavěno); vedl je lékař Erben, který 
žil v Dolním Dvoře, ale ordinaci měl
u Hátlů (zelená chaloupka čp. 32 pod 
Luksovými). Za trest po odhalení této 
činnosti byl poslán na francouzskou 
frontu.
----------------------------------------------

 V Lánově v místě dnešní ozdra-
vovny ONV Chrudim bylo zařízení 
„Arbeitsdienst“ (Reichsarbeitsdienst, 
RAD, Říšská pracovní služba) - 
podobně ve Vrchlabí v místě dnešního 
autokempu. Zde žili chlapci a děvčata 
německé národnosti povinně ½ a 1 rok 
před nástupem do povolání (po 
ukončení školní docházky). Pracovali 
ve špičkových zemědělských pracích, 
v továrnách a měli i pravidelný vojen-
ský výcvik. Vládl zde velmi přísný 
režim. Chlapci odtud odcházeli přímo 
na vojnu.

----------------------------------------------

Historie některých budov:
- TIBA - textilní továrna Böhnisch 
- naše (bývalá) školní jídelna a sklad -   
 - bělidlo text. továrny
- Hátlovi - ordinace zubaře
- u B. Kováře - autodoprava Johanna
 Franze (zaměstnával sovětské zajat-
 ce a krutě je týral - v květnu 1945 byl
 proto zastřelen)
- kino - dřevěná budova hostince
 u Štefanů
- u Melounů - prodejna,, předtím
 četnická stanice (Dolní Lánov
 čp. 207, MARX)
- u Pršalů - spořitelna
- na Kovářově - výletní restaurace

- na Bíně - 3 zemědělské usedlosti 

Na křižovatce byly německé protitan-
kové zátarasy; v roce 1945 je Němci 
museli sami odklidit.

----------------------------------------------

První čeští obyvatelé v r. 1945: 
p. Bezdíček, Burda a Hörnich - členové 
SNB, z dalších občané František 
Chrtek, Václav Sucharda, Josef Hakl - 
ten prvním starostou
 Už v létě r. 1945 se přistěhovala do 
Lánova řada rodin do zemědělských 
usedlostí - jejich prvořadým úkolem 
bylo zajistit krmení dobytka.

----------------------------------------------

Zapsáno podle vzpomínek 
- Josefa Jebavého - zaměstnance
 u Josefa Franze (člen SA) (v hospodě
 na křižovatce)
-  Bedřicha Kováře st. - zaměstnance
 u Johanna Franze (maj. autodopravy)
-  Petra Farského - u pekaře Weisse 
- V. Lachmana - u Johanna Kaspera,
 majitele výroby pekařských strojů 

 V Lánově - rok 1975 - zpracovala 
Jana Lacinová

Doplnění
 V době II. světové války v Lánově 
kromě totálně nasazených ži la
i smíšená manželství (s českými 
partnery). Jejich členové nebyli 
zařazeni do odsunu Němců.

Žili zde např.: 
- Fridrichovi (či Friedrichovi, čp. 168,
 dnes p. Šimůnek) 
- Martincovi (čp. 178, dnes Fryntovi)
- Gallovi (čp. 13, dnes zbouráno, stálo
 naproti reklamce Máslových)
- Kuhnovi-Petříkovi (čp. 191, dnes
 p. Holý)
- Jerovi (Čp. 159, dříve Josef Čermák.
 Později Jerovi bydleli v čp. 19 spolu s
 paní Beníkovou. Rodiče paní  Jerové,
 Schoftovi ze statku čp. 79, z kterého
 dnes zbyl jen jeho vejminek - čp. 206
 p. Šebkové - byli ale odsunuti.) 
- slečna Kleinanderová s maminkou
 (také nebyla v odsunu) (čp. 13, dnes
 zbouráno, stálo naproti reklamce
 Máslových).
 Žila tu i paní Kateřina (Katarína) 
Beníková ze Slovenska a snad i další. 
Paní Beníková pracovala jako služka 
na statku u Bittnerů čp. 92 (ten získali
a hospodařili na něm po válce Havlovi 
- dnes obytné - syn Stan. Tryzna). Mezi 
obytnou budovou statku a stodolou stál 
malý domeček (vejminek) a v něm 
bydlela paní Beníková s dcerou. 
Později bydlela v čp. 131 (dnes záchra-
náři Hůlkovi) na začátku Lánova
a nakonec v čp. 19 (Capouškovi).

 Rodily se tu i děti. Dokázali byste 
si tipnout, kdo z nich tu mezi námi 
dodnes žije? (Je to podle křestního listu 
Margaretel Anna Beníková, později 
upraveno na Gréta, ale říká se jí Margi-
ta. Dodnes tu žije mezi námi.) Víte?
 Ještě dodávám, že tu na zeměděl-
ských usedlostech také tvrdě pracovali 
zajatci z pardubické věznice, Němci
a Francouzi. Ti žili a pracovali pod 
přísným dozorem a v krutém režimu. 

          Jana Lacinová

  O přezdívkách
  původních obyvatel
      Mluvčí černodolských původ-
ních obyvatel, pan Ernst Brosch,
psal od roku 1985 jakýsi oběžník 
„Rotschimmel“ (červený bělouš; ale
i ušlechtilá plíseň třeba na sýru), a to 
nepravidelně, většinou jednou do roka.
V zápatí jednoho z nich mě upoutalo 
vysvětlení původu vzniku jména této 
tiskoviny:
 „Der Rotschimmel dostal jméno 
po přezdívce Černodoláků. V naší 
domovině měli totiž obyvatelé každé 
obce svou přezdívku: takže Černo-
dolákům se říkalo červení bělouši 
(Rotschimmel, nářečně Ruutschim-
mel), Čistečákům netopýři (Fleder-
mäuse, nářečně Fladermais), Fořťá-
kům žáby (Frösche, nářečně Forster 
Frösch), Lánovákům hadi (Schlangen, 
nářečně Long´sche Schlong), Rudničá-
kům vánočky (Butterstriezel, nářečně 
Botterstriezel), Bolkovákům tvarožní-
ky/tvarožníci (pytlíky na tvaroh, 
Quarksäcke).“
 Díky knihám Rolanda Zirma o 
Lánovech z r. 2002 a 2007 jsem mohla 
doplnit i nářeční formu přezdívek
a také některé další, výše neuvedené: 
- Dolnodvoráci - borůvková kaše či 
povidla (Heidelbeermus, nářečně 
Beerpapp)
- Vrchlabáci - nářečně Stoodtlälle
- Trutnováci - nářečně Knaatsäcke
- Slezani - nářečně Lerge 

 Pan Zirm si při mém dotazování na 
původ těchto přezdívek vzpomněl na 
příhodu z mládí: „Ano, přezdívku 
lánovští hadi jsem někdy slyšel. Při 
jednom ohni v Kunčicích bylo slyšet: 
´Měli by zmizet ti lánovští hadi, to je 
náš oheň.´ (Verschwinden sollen die 
Long'schen Schlonger, das ist unser 
Feuer.) Byl jsem tehdy jen mladík, 
bohužel jsem se nemohl hovoru účast-
nit.“
  Později mi pan Zirm s pomocí 
knihy o nářečí Franze Meissnera
z r. 1921 zjistil, že přezdívka „die 
Long'schen Schlonga“ určitě vznikla 
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 V platnost vstoupila ministrem 
životního prostředí  Richardem 
Brabcem podepsaná nová vyhláška
o vymezení zón ochrany přírody 
Krkonošského národního parku.
„Je završením tříleté práce nejen
v KRNAP, ale ve všech národních 
parcích. Mé díky patří odborníkům, 
starostům, úředníkům na správách 
parků i na ministerstvu, kteří zvládli 
proces přípravy, stovky jednání, 
seminářů i samotného schvalování 
zonací v Radách jednotlivých parků. 
Nové zonace platí po dobu 15 let. 
Příroda dostane čas ukázat svou sílu 
bez našich zásahů a teprve pak naši 
nástupci vyhodnotí možné úpravy
a změny zonací. Běžného návštěvníka 
to při jeho výletech nijak neovlivní, 
zonace především určují, jak o danou 
lokalitu mají správy našich 4 národních 
parků pečovat. Věřím, že i do KRNAP 
přinese stabilitu, kterou naše národní 
parky pro svůj rozvoj i dobré vztahy
v regionu nezbytně potřebují,“ uvedl
v  T Z  Správy  K R N A P min i s t r
R. Brabec. 

 K tomu Jan Sobotka doplňuje: 
„Nová zonace je prvním krokem
k naplnění novely zákona o ochraně 
přírody. Zprvu se zdálo, že v území 
dojde k radikálnější změně, ale
v zonaci k ní nedošlo. Nad jejím 
obsahem byl veden vcelku dlouhý 
veřejný „dialog“, ale nakonec došlo 
mezi obcemi a Správou parku ke kon-
censu. S krkonošskými starosty pova-
žujeme nyní aktuálně za nejdůležitější 
společné konzultace k Zásadám péče
o národní park. Jejich formulaci
a konečnému schválení se zásadně 
chceme a budeme věnovat,“ ujasnil Jan 
Sobotka.  
        Dáša Palátková

  N a  Va l n o u 
hromadu Svazku 
měst a obcí Krko-
noše v sále KCEV 
KRTEK Správy 

KRNAP Vrchlabí 
dorazily necelé tři 

desítky starostů. Byli seznámeni s 
hospodařením za rok 2019, s plněním 
záměrů plánu činnosti Svazku na rok 
2020 v oblasti cestovního ruchu a s 
realizovanými projekty. Odsouhlasili 
znění aktualizace Integrované strategie 
regionálního rozvoje Krkonoš. 
Zazněla vystoupení hostů včetně 

ředitele Správy KRNAP PhDr. Robina 
Böhnische a  ředi te le  Asociace 
horských středisek PaedDr. Libora 
Knota. Starostové měli řadu příležitostí 
neformálně prodebatovat různá 
témata. 

 „Jedním z nejdůležitějších bodů 
programu bylo projednání aktualizace 
Integrované strategie regionálního 
rozvoje Krkonoš (ISRRK), zpraco-
vané firmou SPF Group, pod koordi-
nační taktovkou Svazku Krkonoše a 
Ing. Jiřího Vancla,“ uvádí Jan Sobotka. 
„Chtěl bych předeslat, že pravdivě
a formálně správně obsahuje výčet 
víceméně všeho, co území potřebuje. 
Dokument jsme tvořili s cílem, aby byl 
smysluplný, užitečný a žil dál svůj 
„život“, tak jako původní Strategie z let 
2012 – 2013. Jako nejdůležitější 
hodnotím proces vzniku nového 
zpracování, plně reagujícího na 
současné dění. Podklady byly získá-
vány nejenom ze čtyř pracovních 
skupin, sestavených z lidí mnoha oborů 
a oblastí života, kteří se scházeli 
opakovaně. V konečné fázi díla byly 
zapracovány např. i připomínky 
Správy KRNAP v souladu se Zása-
dami péče a například stavbami 
vodních nádrží k technickému zasně-
žování. Jinak řečeno, každý se mohl 
vyjádřit a aktivně spolupodílet na 
obsahu,“ doplnil J. Sobotka.

K čemu ISRRK poslouží?
 „V minulosti jsem osobně obsah 
materiálu projednal s hejtmany
a úředníky odborů regionálního 
rozvoje Královéhradeckého i Liberec-
kého kraje. Oba kraje Strategii respek-
tovaly a zahrnuly do svých rozvojo-
vých strategií. Nyní ji dokončenou
a schválenou opět předáme krajům,“ 
shrnuje J. Sobotka a konzultant Jiří 
Vancl doplnil: „Svazek Krkonoše 
vznikem Strategie naplnil svoji roli. 
Materiál obsahuje jistý koncensus
a jeho Akční plán říká to, čemu se chce 
území věnovat a do budoucna dělat.“ 
Jan Sobotka dovysvětlil: „Akční plán 
je skutečně zásobníkem, resp. evidencí 
či databází toho, co se v území výhle-
dově chystá. Tzv. projektové listy 
Akčního plánu umožňují aktivní 
přístup při řešení otázek spojených 
např. s tématem výstavby dálnice D11, 
aj. Je otevřeným materiálem, své 
projekty mohou předkládat jak nezis-
kové organizace, podnikatelé, města
a obce, ale i ostatní,“ uzavřel Jan 
Sobotka.  

        Dáša Palátková

  Historie Lánova
  z období let 1937-1945

 Na katastru obce Lánov byly 
zajatecké tábory pro sovětské zajatce, 
Američany a Francouze. V nejhorších 
podmínkách žili Rusové, ti vykonávali 
také nejtěžší práce. Největší tábor byl
v místech pod veterinárním střediskem 
u rybníka - tam byli sovětští zajatci.

  Další byl v bývalé gumárně
- v bočním křídle; blok u silnice sloužil 
jako vojenské skladiště.

Zde hlavně Američani.

 Francouzi - později i Rusové - byli 
do konce války ubytováni na křižo-
vatce v Lánově - v sále hostince v 1. 
poschodí.

 Posledním táborem byla dřevěná 
patrová budova proti bývalému mlýnu 
„U Kafků“ - v zatáčce - zde byli Ameri-
čani.

  Američani pracovali v lomu
„v Pekle“, Rusové především ve 
vápence a na vykládce a nakládce na 
vrchlabském nádraží. Ostatní praco-
vali po zemědělských usedlostech
a v dnešním závodě TOS. Zde praco-
vali také někteří sovětští zajatci. Pět 
jich na jaře 1945 uteklo po okapových 
rourách, byli chyceni a zastřeleni.

----------------------------------------------

 V obci Prostřední Lánov žilo téměř 
1400 obyvatel německé národnosti. 
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  Nová zonace KRNAP
  platí od 1. července 2020

  Aktualizovaná Strategie
rozvoje Krkonoš je schválena



Mezi nimi i několik nuceně nasaze-
ných Čechů:
-  Josef Jebavý - řezník - od r. 1939
 v hospodě na křižovatce
-  Bedřich Kovář  -  řidič a automecha- 
 nik - od 9. 4. 1938 v čp. 209
 (Kovářovi)
- Petr Farský - pekařský dělník - od
 19. 5. 1941 v čp. 33-35 (Janečkovi)

Později přišli a v Lánově pracovali
další totálně nasazení:
- Václav Štěpán - krejčovský dělník
 (v Lánově žil, ale pracoval v Černém
 Dole)
- Marie a Hana Menclovy - služky
 a dělnice v barvírně čp. 100
 (u bývalé jídelny)
- Jaroslav Pochop - zaměstnanec
 v kanceláři u autodopravce Johanna
 Franze (Kovářovi)

a několik dalších, kteří v současné době 
už nejsou mezi námi. 

----------------------------------------------

 Němečtí antifašisté se scházeli
v hostinci u Štefanů - dnešní kino 
(přestavěno); vedl je lékař Erben, který 
žil v Dolním Dvoře, ale ordinaci měl
u Hátlů (zelená chaloupka čp. 32 pod 
Luksovými). Za trest po odhalení této 
činnosti byl poslán na francouzskou 
frontu.
----------------------------------------------

 V Lánově v místě dnešní ozdra-
vovny ONV Chrudim bylo zařízení 
„Arbeitsdienst“ (Reichsarbeitsdienst, 
RAD, Říšská pracovní služba) - 
podobně ve Vrchlabí v místě dnešního 
autokempu. Zde žili chlapci a děvčata 
německé národnosti povinně ½ a 1 rok 
před nástupem do povolání (po 
ukončení školní docházky). Pracovali 
ve špičkových zemědělských pracích, 
v továrnách a měli i pravidelný vojen-
ský výcvik. Vládl zde velmi přísný 
režim. Chlapci odtud odcházeli přímo 
na vojnu.

----------------------------------------------

Historie některých budov:
- TIBA - textilní továrna Böhnisch 
- naše (bývalá) školní jídelna a sklad -   
 - bělidlo text. továrny
- Hátlovi - ordinace zubaře
- u B. Kováře - autodoprava Johanna
 Franze (zaměstnával sovětské zajat-
 ce a krutě je týral - v květnu 1945 byl
 proto zastřelen)
- kino - dřevěná budova hostince
 u Štefanů
- u Melounů - prodejna,, předtím
 četnická stanice (Dolní Lánov
 čp. 207, MARX)
- u Pršalů - spořitelna
- na Kovářově - výletní restaurace

- na Bíně - 3 zemědělské usedlosti 

Na křižovatce byly německé protitan-
kové zátarasy; v roce 1945 je Němci 
museli sami odklidit.

----------------------------------------------

První čeští obyvatelé v r. 1945: 
p. Bezdíček, Burda a Hörnich - členové 
SNB, z dalších občané František 
Chrtek, Václav Sucharda, Josef Hakl - 
ten prvním starostou
 Už v létě r. 1945 se přistěhovala do 
Lánova řada rodin do zemědělských 
usedlostí - jejich prvořadým úkolem 
bylo zajistit krmení dobytka.

----------------------------------------------

Zapsáno podle vzpomínek 
- Josefa Jebavého - zaměstnance
 u Josefa Franze (člen SA) (v hospodě
 na křižovatce)
-  Bedřicha Kováře st. - zaměstnance
 u Johanna Franze (maj. autodopravy)
-  Petra Farského - u pekaře Weisse 
- V. Lachmana - u Johanna Kaspera,
 majitele výroby pekařských strojů 

 V Lánově - rok 1975 - zpracovala 
Jana Lacinová

Doplnění
 V době II. světové války v Lánově 
kromě totálně nasazených ži la
i smíšená manželství (s českými 
partnery). Jejich členové nebyli 
zařazeni do odsunu Němců.

Žili zde např.: 
- Fridrichovi (či Friedrichovi, čp. 168,
 dnes p. Šimůnek) 
- Martincovi (čp. 178, dnes Fryntovi)
- Gallovi (čp. 13, dnes zbouráno, stálo
 naproti reklamce Máslových)
- Kuhnovi-Petříkovi (čp. 191, dnes
 p. Holý)
- Jerovi (Čp. 159, dříve Josef Čermák.
 Později Jerovi bydleli v čp. 19 spolu s
 paní Beníkovou. Rodiče paní  Jerové,
 Schoftovi ze statku čp. 79, z kterého
 dnes zbyl jen jeho vejminek - čp. 206
 p. Šebkové - byli ale odsunuti.) 
- slečna Kleinanderová s maminkou
 (také nebyla v odsunu) (čp. 13, dnes
 zbouráno, stálo naproti reklamce
 Máslových).
 Žila tu i paní Kateřina (Katarína) 
Beníková ze Slovenska a snad i další. 
Paní Beníková pracovala jako služka 
na statku u Bittnerů čp. 92 (ten získali
a hospodařili na něm po válce Havlovi 
- dnes obytné - syn Stan. Tryzna). Mezi 
obytnou budovou statku a stodolou stál 
malý domeček (vejminek) a v něm 
bydlela paní Beníková s dcerou. 
Později bydlela v čp. 131 (dnes záchra-
náři Hůlkovi) na začátku Lánova
a nakonec v čp. 19 (Capouškovi).

 Rodily se tu i děti. Dokázali byste 
si tipnout, kdo z nich tu mezi námi 
dodnes žije? (Je to podle křestního listu 
Margaretel Anna Beníková, později 
upraveno na Gréta, ale říká se jí Margi-
ta. Dodnes tu žije mezi námi.) Víte?
 Ještě dodávám, že tu na zeměděl-
ských usedlostech také tvrdě pracovali 
zajatci z pardubické věznice, Němci
a Francouzi. Ti žili a pracovali pod 
přísným dozorem a v krutém režimu. 

          Jana Lacinová

  O přezdívkách
  původních obyvatel
      Mluvčí černodolských původ-
ních obyvatel, pan Ernst Brosch,
psal od roku 1985 jakýsi oběžník 
„Rotschimmel“ (červený bělouš; ale
i ušlechtilá plíseň třeba na sýru), a to 
nepravidelně, většinou jednou do roka.
V zápatí jednoho z nich mě upoutalo 
vysvětlení původu vzniku jména této 
tiskoviny:
 „Der Rotschimmel dostal jméno 
po přezdívce Černodoláků. V naší 
domovině měli totiž obyvatelé každé 
obce svou přezdívku: takže Černo-
dolákům se říkalo červení bělouši 
(Rotschimmel, nářečně Ruutschim-
mel), Čistečákům netopýři (Fleder-
mäuse, nářečně Fladermais), Fořťá-
kům žáby (Frösche, nářečně Forster 
Frösch), Lánovákům hadi (Schlangen, 
nářečně Long´sche Schlong), Rudničá-
kům vánočky (Butterstriezel, nářečně 
Botterstriezel), Bolkovákům tvarožní-
ky/tvarožníci (pytlíky na tvaroh, 
Quarksäcke).“
 Díky knihám Rolanda Zirma o 
Lánovech z r. 2002 a 2007 jsem mohla 
doplnit i nářeční formu přezdívek
a také některé další, výše neuvedené: 
- Dolnodvoráci - borůvková kaše či 
povidla (Heidelbeermus, nářečně 
Beerpapp)
- Vrchlabáci - nářečně Stoodtlälle
- Trutnováci - nářečně Knaatsäcke
- Slezani - nářečně Lerge 

 Pan Zirm si při mém dotazování na 
původ těchto přezdívek vzpomněl na 
příhodu z mládí: „Ano, přezdívku 
lánovští hadi jsem někdy slyšel. Při 
jednom ohni v Kunčicích bylo slyšet: 
´Měli by zmizet ti lánovští hadi, to je 
náš oheň.´ (Verschwinden sollen die 
Long'schen Schlonger, das ist unser 
Feuer.) Byl jsem tehdy jen mladík, 
bohužel jsem se nemohl hovoru účast-
nit.“
  Později mi pan Zirm s pomocí 
knihy o nářečí Franze Meissnera
z r. 1921 zjistil, že přezdívka „die 
Long'schen Schlonga“ určitě vznikla 
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 V platnost vstoupila ministrem 
životního prostředí  Richardem 
Brabcem podepsaná nová vyhláška
o vymezení zón ochrany přírody 
Krkonošského národního parku.
„Je završením tříleté práce nejen
v KRNAP, ale ve všech národních 
parcích. Mé díky patří odborníkům, 
starostům, úředníkům na správách 
parků i na ministerstvu, kteří zvládli 
proces přípravy, stovky jednání, 
seminářů i samotného schvalování 
zonací v Radách jednotlivých parků. 
Nové zonace platí po dobu 15 let. 
Příroda dostane čas ukázat svou sílu 
bez našich zásahů a teprve pak naši 
nástupci vyhodnotí možné úpravy
a změny zonací. Běžného návštěvníka 
to při jeho výletech nijak neovlivní, 
zonace především určují, jak o danou 
lokalitu mají správy našich 4 národních 
parků pečovat. Věřím, že i do KRNAP 
přinese stabilitu, kterou naše národní 
parky pro svůj rozvoj i dobré vztahy
v regionu nezbytně potřebují,“ uvedl
v  T Z  Správy  K R N A P min i s t r
R. Brabec. 

 K tomu Jan Sobotka doplňuje: 
„Nová zonace je prvním krokem
k naplnění novely zákona o ochraně 
přírody. Zprvu se zdálo, že v území 
dojde k radikálnější změně, ale
v zonaci k ní nedošlo. Nad jejím 
obsahem byl veden vcelku dlouhý 
veřejný „dialog“, ale nakonec došlo 
mezi obcemi a Správou parku ke kon-
censu. S krkonošskými starosty pova-
žujeme nyní aktuálně za nejdůležitější 
společné konzultace k Zásadám péče
o národní park. Jejich formulaci
a konečnému schválení se zásadně 
chceme a budeme věnovat,“ ujasnil Jan 
Sobotka.  
        Dáša Palátková

  N a  Va l n o u 
hromadu Svazku 
měst a obcí Krko-
noše v sále KCEV 
KRTEK Správy 

KRNAP Vrchlabí 
dorazily necelé tři 

desítky starostů. Byli seznámeni s 
hospodařením za rok 2019, s plněním 
záměrů plánu činnosti Svazku na rok 
2020 v oblasti cestovního ruchu a s 
realizovanými projekty. Odsouhlasili 
znění aktualizace Integrované strategie 
regionálního rozvoje Krkonoš. 
Zazněla vystoupení hostů včetně 

ředitele Správy KRNAP PhDr. Robina 
Böhnische a  ředi te le  Asociace 
horských středisek PaedDr. Libora 
Knota. Starostové měli řadu příležitostí 
neformálně prodebatovat různá 
témata. 

 „Jedním z nejdůležitějších bodů 
programu bylo projednání aktualizace 
Integrované strategie regionálního 
rozvoje Krkonoš (ISRRK), zpraco-
vané firmou SPF Group, pod koordi-
nační taktovkou Svazku Krkonoše a 
Ing. Jiřího Vancla,“ uvádí Jan Sobotka. 
„Chtěl bych předeslat, že pravdivě
a formálně správně obsahuje výčet 
víceméně všeho, co území potřebuje. 
Dokument jsme tvořili s cílem, aby byl 
smysluplný, užitečný a žil dál svůj 
„život“, tak jako původní Strategie z let 
2012 – 2013. Jako nejdůležitější 
hodnotím proces vzniku nového 
zpracování, plně reagujícího na 
současné dění. Podklady byly získá-
vány nejenom ze čtyř pracovních 
skupin, sestavených z lidí mnoha oborů 
a oblastí života, kteří se scházeli 
opakovaně. V konečné fázi díla byly 
zapracovány např. i připomínky 
Správy KRNAP v souladu se Zása-
dami péče a například stavbami 
vodních nádrží k technickému zasně-
žování. Jinak řečeno, každý se mohl 
vyjádřit a aktivně spolupodílet na 
obsahu,“ doplnil J. Sobotka.

K čemu ISRRK poslouží?
 „V minulosti jsem osobně obsah 
materiálu projednal s hejtmany
a úředníky odborů regionálního 
rozvoje Královéhradeckého i Liberec-
kého kraje. Oba kraje Strategii respek-
tovaly a zahrnuly do svých rozvojo-
vých strategií. Nyní ji dokončenou
a schválenou opět předáme krajům,“ 
shrnuje J. Sobotka a konzultant Jiří 
Vancl doplnil: „Svazek Krkonoše 
vznikem Strategie naplnil svoji roli. 
Materiál obsahuje jistý koncensus
a jeho Akční plán říká to, čemu se chce 
území věnovat a do budoucna dělat.“ 
Jan Sobotka dovysvětlil: „Akční plán 
je skutečně zásobníkem, resp. evidencí 
či databází toho, co se v území výhle-
dově chystá. Tzv. projektové listy 
Akčního plánu umožňují aktivní 
přístup při řešení otázek spojených 
např. s tématem výstavby dálnice D11, 
aj. Je otevřeným materiálem, své 
projekty mohou předkládat jak nezis-
kové organizace, podnikatelé, města
a obce, ale i ostatní,“ uzavřel Jan 
Sobotka.  

        Dáša Palátková

  Historie Lánova
  z období let 1937-1945

 Na katastru obce Lánov byly 
zajatecké tábory pro sovětské zajatce, 
Američany a Francouze. V nejhorších 
podmínkách žili Rusové, ti vykonávali 
také nejtěžší práce. Největší tábor byl
v místech pod veterinárním střediskem 
u rybníka - tam byli sovětští zajatci.

  Další byl v bývalé gumárně
- v bočním křídle; blok u silnice sloužil 
jako vojenské skladiště.

Zde hlavně Američani.

 Francouzi - později i Rusové - byli 
do konce války ubytováni na křižo-
vatce v Lánově - v sále hostince v 1. 
poschodí.

 Posledním táborem byla dřevěná 
patrová budova proti bývalému mlýnu 
„U Kafků“ - v zatáčce - zde byli Ameri-
čani.

  Američani pracovali v lomu
„v Pekle“, Rusové především ve 
vápence a na vykládce a nakládce na 
vrchlabském nádraží. Ostatní praco-
vali po zemědělských usedlostech
a v dnešním závodě TOS. Zde praco-
vali také někteří sovětští zajatci. Pět 
jich na jaře 1945 uteklo po okapových 
rourách, byli chyceni a zastřeleni.

----------------------------------------------

 V obci Prostřední Lánov žilo téměř 
1400 obyvatel německé národnosti. 
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Hlavní obdobím této druhé koloni-
zační vlny je vláda rytířského krále 
Přemysla Otakara II. (1253-1278),
i když tento proces pokračoval přes 
kratší krizi za Václava II. (1278-1305). 
Na rozdíl od první vlny měla daleko 
masovější charakter a jsme o jejím 
průběhu daleko víc a podrobněji infor-
mováni. Historikové němečtí i naši jí 
věnují patřičnou pozornost v historic-
kých syntézách, věnovaných dějinám 
našich zemí. Celý jeden svazek
V. Novotného Českých dějin (I./5) 
Středověká kolonizace v zemích 
českých (1938) je problému věnován. 
Jeho autor J. V. Šimák tu snesl 
množství dokladů k průběhu tohoto 
složitého procesu a podal jeho osvětle-
ní.
 Shrňme hlavní rysy venkovské 
kolonizace nově příchozími skupinami 
rolníků, přicházejícími z různých částí 
Německa, u nás též často i ze Slezska, 
kde se již dříve usadili, ale nebyli
z různých důvodů uspokojeni.
 Majitel panenského území zpravi-
dla získal podnikatele-lokátora, který 
shromáždil skupinu lidí k založení 
nové osady. Ten na přiděleném území 
rozměřil plochu k hospodaření jednot-
livých rolníků. Zpravidla to byl jeden 
lán, jehož velikost se různila. Obvykle 
však kolem 18-25 ha. Aby lokátor 
kolonisty získal, nabízel jim řady 
výhod. Jednou z nich bylo osvobození 
od povinností vůči vrchnosti na určitou 
dobu, tzv. lhóta (lhůta), někdy na celou 
řadu let.
 Noví osídlenci se řídili podle zásad 
emfyteutického práva (zákupního, 
purkrecht). To jim zajišťovalo částeč-
nou osobní svobodu, zejména dědičný 
nájem statku. Z gruntu totiž nemohli 
být pánem libovolně vyhnáni, ani 
jejich potomci. Po uplynutí lhóty mu 
ovšem byli zavázáni pevně stanovenou 
peněžní částkou (úrok) a jen omezeně 
naturálními dávkami, ale též robotou.
 Lokátor na rozdíl od ostatních byl 
zcela osobně svobodný a patřily mu 
největší a nejlepší pozemky. Jako 
rychtář (fojt) byl nadán nižší soudní 
pravomocí. Mohl provozovat krčmu 
nebo mlýn, lázeň i jiné řemeslné 
živnosti. Ve vsi zastupoval vrchnost.
 Výhod nového zákupního práva 
začali používat často i čeští osadníci
z vnitrozemí. Nebylo též výjimkou, že 
němečtí kolonisté obsazovali prostory 
již dříve řídce osídlené českým etni-
kem a překryli je. Jako příklad uveďme 
Prosečné (Proschwitz).
 Kolonizační období se zakládáním 
lánových vsí je spojováno s pokroky
v zemědělské výrobě. Získávání
a následné obdělávání půdy vyžado-

valo dokonalejší druhy železného 
nářadí. Místo jednoduchého rádla 
nastoupil těžší železný pluh, tažený 
volským nebo koňským spřežením
s dokonalejším zápřahem pomocí 
jařma a chomoutu. Rozdělení pozemků 
bylo provedeno už s ohledem na použí-
vání trojpolního systému se střídáním 
ozimu, jaře a úhoru.
 Pravidelně odváděný roční úrok, 
vybíraný rychtářem, přinášel vrchnosti 
značný zisk. Jeho výše z lánu kolísala 
mezi polovinou až jednou hřivnou
(1 hř.=218,08 g stříbra), později to byla 
asi 1 kopa grošů.
 Odkud noví kolonisté přicházeli?
Odpověď na tuto otázku je velmi složi-
tá. Něco jsme naznačili ve výkladu
o Slezské cestě. Studium nářečních 
prvků v jednotlivých obcích, které
se ves ode vsi velmi liší, vede
do různých částí Německa. Ukazuje se 
však, že významnou zprostředkovací 
roli hrálo blízké Dolní Slezsko
a Kladsko. Zde probíhala kolonizace 
dříve a odtud část osídlenců známými 
cestami postupovala k nám. Některá 
jména vsí u nás mají své dvojníky
na územích slezských piastovských 
knížat. Arnultovice v německé podobě 
Arnsdorf ve Slezsku nalézáme pětkrát 
(!), Lánov - Langenau čtyřikrát, Dolní 
Brannou - Hennersdorf také čtyřikrát
a Hertvíkovice - Hartmannsdorf 
třikrát.
 Do konce 13. století se naše krajina 
víc a více zaplňuje. Nejde však
o proces zcela ukončený.

 

(12. díl)

 Materiál poskytl Ladislav Kadavý, 
z kurentu do latinky převedli Karolina 
Boková a Johann Doll, z němčiny 
přeložila Karolina Boková.

Školní rok 1930 - 31
 Školní rok 1930/31 byl zahájen 1. 
září. Katoličtí a evangeličtí žáci se 
zúčastnili prosebné bohoslužby.
 Počet žáků činil k 1. 9. 1930 
celkem 107 žáků. Z toho bylo 95 kato-
lických a 12 evangelického vyznání.

Učitelský sbor:
1. třída řídící učitel Johann Bilas
2. třída učitel Josef Futschig
3. třída učitel Vinzenz Donth
Učitelka ručních prací Hedwig Win-
kler. Výuka katolického náboženství 
farář Th. Kulhanek, evangelického 
farář H. Zinnecker.
 Podle výnosu z Vrchlabí z 17. 6. 
1930 byly vypracovány nové detailní 

učební osnovy, o které se podělil celý 
učitelský sbor.

 8. 9. 1930 byla také na naší škole 
zřízena školní kuchyně a umístěna
v tělocvičně. Místní školní radou byla 
pořízena nová kuchyňská kamna
v ceně 700 Kč a 1 velký skládací 
kuchyňský stůl. Pan řídící učitel
J. Bilas daroval různé kuchyňské 
náčiní. Pan ředitel továrny H. Goder 
daroval 6 utěrek na nádobí a 12 ruční-
ků.

 V den státního svátku 28. 10. se 
konala důstojná oslava, při které byli 
žáci poučeni o jeho významu. Od 27. 
do 29. 10. visela na školní budově 
vlajka.

 5. 11. 1930 provedl ve škole 
inspekci pan okresní školní inspektor 
Prof. Rudolf Föhst. Poté se konala 
porada a spis z jednání byl na přání 
pana okresního školního inspektora 
předložen okresnímu školnímu 
výboru, jakož i zpráva o stavu školy.

 Sbírka Ochrany dětí vynesla 95 
korun. Na vánoční sbírku se sešlo 
celkem 1300 korun. 21. 12. 1930 se
v přítomnosti předsedy místní školní 
rady, pana Ing. Haberla, konala 
vánoční nadílka. Tento rok bylo 
poděleno 53 chudých žáků prádlem, 
botami a oblečením. Firma J. A. Kluge 
darovala škole 5 m modrého a 2 m 
zeleného plátna a 5 tuctů kapesníků. 
23. 12. 1930 darovala Spolková 
mládežnická obec Prostřední Lánov 
pro chudé žáky 125 korun.

 Vánoční prázdniny trvaly od 21. 
12. 1930 do 2. 1. 1931 včetně. První 
pololetí se uzavřelo 31. 1. 1931.

 7. března 1931 byly během vyučo-
vání důstojně oslaveny 81. narozeniny 
pana prezidenta republiky. Po celý den 
byla na školní budově vyvěšena vlajka.

 V květnu byla škola zvenčí reno-
vována a opatřena novými střešními 
žlaby. Celkové náklady činily 4772 
korun.

 Biřmování v Dolním Dvoře 5. 6. se 
zúčastnila jedna polovina žáků a 8. 6.
v Dolním Lánově druhá polovina.

 Očkování se ve škole konalo 9. 6. 
1931.

 16. 6. 1931 měl pan doktor F. 
Kraus st. přednášku o osobní hygieně.

 Od okresního školního výboru ve 
Vrchlabí obdržela škola 20 učebních 
tabulí/panelů ke slabikáři.

 Místní školní radou Horní Lánovy 
byly za 365 korun obstarány učebnice 
dějepisu.
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p o d l e  m e a n d r ů  M a l é h o  L a b e . 
Obzvláště v Horním a Dolním Lánově 
je to prý možné ověřit. 

 Ještě si vzpomněl, že staří krajané 
používali také „Die Long'schen 
Schlonga ham de Teifl gefonga.“ - 
Lánovští hadi čerta zajali.
 Dolnodvorské „Heidelbeermus“ 
(nářečně Beerpapp) nebylo podle 
rodiny Beránkových, kteří pocházejí
z Dolního Dvora a nyní žijí v Německu, 
přezdívkou hanlivou. Pravděpodobně 
se prý zdejším obyvatelům tak říkalo 
proto, že konzumovali celoročně 
pokrmy z borůvek, jak čerstvých, tak 
zavařených, nebo sušených jako lék na 
zimu. Borůvky rostly v okolí Dolního 
Dvora hojně. 
 Pan Erich Kraus, rovněž rodák
z Dolního Dvora a zástupce původních 
dolnodvorských obyvatel, na otázku, 
jak Beerpapp vzniklo, také nezná jistou 
odpověď. Tenkrát byl ještě dítě a po
r. 1948, kdy je vysídlili (později, než 
ostatní, protože tatínek byl zde zaměst-
nán jako mistr v tkalcovně), se doma
o „dřív“ nemluvilo a v NDR se z ČSR 
odsunutí Němci nesměli stýkat. 
Pamatuje si ale, že kromě nemožnosti 
získat například něco tak obyčejného 
jako sůl (a proto tajně chodili do slani-
sek pro lesní zvěř) bylo už v létě 1945 
Němcům zakázáno sbírat i borůvky. 
Vzpomíná si ještě docela dobře na sběr 
borůvek v r. 1943 a 1944, kdy jako děti 
s matkou a tetou při krásném počasí 
nasbíraly 25 - 30 litrů denně. Podle jeho 
názoru jeho matka a teta borůvky 
neprodávaly, nýbrž doma zpracováva-
ly. Není už moc koho se zeptat na 
tajemství původu přezdívek, ti, kteří 
tyhle děti na modré plody brávali, jsou 
mrtví, nebo tak staří, že se jich už
nikdo na nic ptát moc nemůže. Dnes 
nejmladšímu Němci, narozenému ještě
v Dolním Dvoře v dubnu 1946, je dnes 
už také 74 let.
 Ohledně výkladu přezdívky Bol-
kováků mi byla nápomocna Lída 
Jebavá z Černého Dolu. Laskavě mi 
poskytla úryvek svého překladu knihy 
Marthy Bigalke o Bolkovu z r. 1997 
(Zur Geschichte des Ortes Polkendorf: 
Kreis Hohenelbe Riesengebirge im 
Bestand der Gemeinde Hermannseifen 
und a ls  pol i t i sch  se lbs tändige 
Gemeinde 1515-1945), v němž nara-
zila na vysvětlení. Alfred Riege z domu 
čp. 16 v něm vzpomíná: „Život v době 
generace dědy v nejmenší horské 
vesnici v okrese Vrchlabí byl velmi 
skromný, jistě i pro další generace.
Žilo se z polní úrody, z mléčného 
průmyslu, z chovu prasat a malého 
zvířectva. Máslo a vajíčka se prodávala 

v sousedním lázeňském městečku 
Janské Lázně. Obyvatelé obce se 
spokojili s tvarohem, odtud je jméno 
´Quarksäcke´ - ́ Tvarohoví pytlíci´...“. 
Co se týká západní, české strany 
Krkonoš a okolí, pověděl mi etnolog, 
PhDr. Daniel Dědovský Ph.D., který se 
tomuto tématu věnuje, toto: „Pomocí 
přezdívek (příslotků) se zde v západ-
ních Krkonoších rozlišovaly rozvět-
vené rody, nebo i rodiny stejných jmen, 
aniž by mezi nimi byl prokazatelný 
příbuzenský vztah. Dobře doložitelný 
je historický vývoj u Vodseďálků - 
rozvětveného rozrodu, kde se původní 
společný předek jmenoval Odseďalý, 
jelikož odsedl od otcovského statku (t. 
j. založil si statek vlastní). Známe pak 
Vodseďálky Kuboučinů, Vodseďálky 
od Pece, Vodseďálky Matějků, Kolářů, 
Doleňáčků, Hančmochrů a mnohé 
další. Příslotky vznikaly dle profese, 
polohy či charakteru místa bydliště; 
nejedná se tedy o přezdívky dle 
osobních vlastností, které v našem kraji 
také existují. Často (i když ne pokaždé) 
se však stalo, že příslotek zůstal na 
domě i po vymření nebo přestěhování 
rodiny; případně přecházel i přes 
ženskou linii. Takto Skrbkové Korábů 
převzali příslotek přes sňatek se Slaví-
kovou Korábů, roli přitom sehrál i fakt, 
že poslední Slavík neměl mužské 
potomky a přiženění Skrbkové dále 
bydleli v jejich usedlosti. Na toto téma 
bohužel zatím nebyl proveden syste-
matický výzkum, takže nelze říct, zda 
byla silnější vazba na rod či na rodovou 
usedlost (např. zda příslotky v minu-
losti přecházely i na rodiny čeledínů
na statku). Časem o tom hodlám napsat 
studii. ...“

 Dále pan Dědovský uvádí, že: 
„Pokud se jedná o kolektivní přezdív-
ky, fungovaly i zde. Vysočákům se 
dodnes nadává do ́ Nemrátů´, případně 
bývá město označováno za Nemrátov 
(zřejmě od nemít rád, tedy nepřívětiví 
lidé). Prý, když tu přijdete na návštěvu, 
uvítají vás hláškou ´Co nám nesete
a kdy zas půjdete?´ Podobně, zvláště 
pak mezi Vysočáky, jsou sousední 
Roprachtice známé jako Kobylákov
a jejich obyvatelé jako Kobyláci. 
Dochovala se říkanka: ´V Ropraticích 
v kostele chcípla kobyla, přijďte vy 
Nemráti, bude hostina. Nemráti už dou, 
kobylu nesou, zanesli ji pod mostek, 
cucali z ní vomastek´ (u názvu 
Roprachtice se v dialektu "ch" nevyslo-
vovalo, tedy "Ropratice" - nejde
o překlep). Podobná říkanka se docho-
vala i z jiných lokalit a váže se k pověsti 
o kobyle, která se zaběhla do kostela, 
kde pošla, což znamenalo pro místní 

obrovskou ostudu. Tato pověst se váže 
nejen k Roprachticím, ale i k mnoha 
dalším vesnicím po Čechách a zají-
mavé je, že její původní smysl není 
vůbec hanlivý, ba naopak - kobyla
totiž v dávných dobách symbolizovala 
pohanství. Podobenství o tom, že 
chcípla v kostele, se původně vztaho-
valo k samotné výstavbě kostela
a utužení křesťanství u zdejšího obyva-
telstva - v kostele tedy zašlo staré 
pohanství, symbolizované kobylou.“
 Velice škoda, že to takhle krásně 
nemáme objasněné i v případě přezdí-
vek německých tady od nás. Jak vidíte 
výše, k těm se mi toho bohužel moc 
zjistit nepodařilo.

       Karolina Boková

  Lánov a naši sousedé

  Seriál na pokračování

- čerpáno z rukopisu publikace
s pracovním názvem Vlastivědné 
toulky krkonošským podhůřím, která 
pojednává o obcích bývalého vrchlab-
ského okresu a kterou sepsal pan 
František Jirásko

10. část 

Nová vlna kolonizace
Dějství druhé

 Postupné osídlování horských 
údolí našeho domova zhruba do 
poloviny 13. století českým etnikem
z vnitrozemí se ukazuje jako příliš 
pomalé a hlavně pro světské i církevní 
vrchnosti málo výnosné. Aby bylo 
dosaženo daleko lepších výsledků, 
dochází ke zvaní cizích, převážně 
německy mluvících kolonistů, kteří 
pokračují v započatém díle.
 Po první vlně náporu na prales, 
nazývané také kolonizací vnitřní, tj. 
domácí, následuje přibližně po roce 
1260 vlna druhá, zvaná též kolonizací 
vnější, zahraniční nebo německou.
Ta má svou část venkovskou a měst-
skou s řadou shodných rysů. Probíhá 
postupně ve většině pohraničních 
oblastí českého království, nejen u nás. 
Díky tomu můžeme od první české 
vlny podat její odlišnosti a charakteris-
tiku.
 Němečtí historikové rádi tuto 
kolonizaci nazývají německou a zvlášť 
někteří s oblibou zdůrazňují, že cel-
ková proměna krajiny je výsledkem 
německé píle a umu. Budiž. Nebyli 
ovšem sami a oba živly se tu různě 
prolínaly, nehledě k tomu, že jako 
horníci a hutníci přispěli i další cizinci 
z Itálie (Vallen - Vlaši), případně 
odjinud ze západní Evropy (Valoni).
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Hlavní obdobím této druhé koloni-
zační vlny je vláda rytířského krále 
Přemysla Otakara II. (1253-1278),
i když tento proces pokračoval přes 
kratší krizi za Václava II. (1278-1305). 
Na rozdíl od první vlny měla daleko 
masovější charakter a jsme o jejím 
průběhu daleko víc a podrobněji infor-
mováni. Historikové němečtí i naši jí 
věnují patřičnou pozornost v historic-
kých syntézách, věnovaných dějinám 
našich zemí. Celý jeden svazek
V. Novotného Českých dějin (I./5) 
Středověká kolonizace v zemích 
českých (1938) je problému věnován. 
Jeho autor J. V. Šimák tu snesl 
množství dokladů k průběhu tohoto 
složitého procesu a podal jeho osvětle-
ní.
 Shrňme hlavní rysy venkovské 
kolonizace nově příchozími skupinami 
rolníků, přicházejícími z různých částí 
Německa, u nás též často i ze Slezska, 
kde se již dříve usadili, ale nebyli
z různých důvodů uspokojeni.
 Majitel panenského území zpravi-
dla získal podnikatele-lokátora, který 
shromáždil skupinu lidí k založení 
nové osady. Ten na přiděleném území 
rozměřil plochu k hospodaření jednot-
livých rolníků. Zpravidla to byl jeden 
lán, jehož velikost se různila. Obvykle 
však kolem 18-25 ha. Aby lokátor 
kolonisty získal, nabízel jim řady 
výhod. Jednou z nich bylo osvobození 
od povinností vůči vrchnosti na určitou 
dobu, tzv. lhóta (lhůta), někdy na celou 
řadu let.
 Noví osídlenci se řídili podle zásad 
emfyteutického práva (zákupního, 
purkrecht). To jim zajišťovalo částeč-
nou osobní svobodu, zejména dědičný 
nájem statku. Z gruntu totiž nemohli 
být pánem libovolně vyhnáni, ani 
jejich potomci. Po uplynutí lhóty mu 
ovšem byli zavázáni pevně stanovenou 
peněžní částkou (úrok) a jen omezeně 
naturálními dávkami, ale též robotou.
 Lokátor na rozdíl od ostatních byl 
zcela osobně svobodný a patřily mu 
největší a nejlepší pozemky. Jako 
rychtář (fojt) byl nadán nižší soudní 
pravomocí. Mohl provozovat krčmu 
nebo mlýn, lázeň i jiné řemeslné 
živnosti. Ve vsi zastupoval vrchnost.
 Výhod nového zákupního práva 
začali používat často i čeští osadníci
z vnitrozemí. Nebylo též výjimkou, že 
němečtí kolonisté obsazovali prostory 
již dříve řídce osídlené českým etni-
kem a překryli je. Jako příklad uveďme 
Prosečné (Proschwitz).
 Kolonizační období se zakládáním 
lánových vsí je spojováno s pokroky
v zemědělské výrobě. Získávání
a následné obdělávání půdy vyžado-

valo dokonalejší druhy železného 
nářadí. Místo jednoduchého rádla 
nastoupil těžší železný pluh, tažený 
volským nebo koňským spřežením
s dokonalejším zápřahem pomocí 
jařma a chomoutu. Rozdělení pozemků 
bylo provedeno už s ohledem na použí-
vání trojpolního systému se střídáním 
ozimu, jaře a úhoru.
 Pravidelně odváděný roční úrok, 
vybíraný rychtářem, přinášel vrchnosti 
značný zisk. Jeho výše z lánu kolísala 
mezi polovinou až jednou hřivnou
(1 hř.=218,08 g stříbra), později to byla 
asi 1 kopa grošů.
 Odkud noví kolonisté přicházeli?
Odpověď na tuto otázku je velmi složi-
tá. Něco jsme naznačili ve výkladu
o Slezské cestě. Studium nářečních 
prvků v jednotlivých obcích, které
se ves ode vsi velmi liší, vede
do různých částí Německa. Ukazuje se 
však, že významnou zprostředkovací 
roli hrálo blízké Dolní Slezsko
a Kladsko. Zde probíhala kolonizace 
dříve a odtud část osídlenců známými 
cestami postupovala k nám. Některá 
jména vsí u nás mají své dvojníky
na územích slezských piastovských 
knížat. Arnultovice v německé podobě 
Arnsdorf ve Slezsku nalézáme pětkrát 
(!), Lánov - Langenau čtyřikrát, Dolní 
Brannou - Hennersdorf také čtyřikrát
a Hertvíkovice - Hartmannsdorf 
třikrát.
 Do konce 13. století se naše krajina 
víc a více zaplňuje. Nejde však
o proces zcela ukončený.

 

(12. díl)

 Materiál poskytl Ladislav Kadavý, 
z kurentu do latinky převedli Karolina 
Boková a Johann Doll, z němčiny 
přeložila Karolina Boková.

Školní rok 1930 - 31
 Školní rok 1930/31 byl zahájen 1. 
září. Katoličtí a evangeličtí žáci se 
zúčastnili prosebné bohoslužby.
 Počet žáků činil k 1. 9. 1930 
celkem 107 žáků. Z toho bylo 95 kato-
lických a 12 evangelického vyznání.

Učitelský sbor:
1. třída řídící učitel Johann Bilas
2. třída učitel Josef Futschig
3. třída učitel Vinzenz Donth
Učitelka ručních prací Hedwig Win-
kler. Výuka katolického náboženství 
farář Th. Kulhanek, evangelického 
farář H. Zinnecker.
 Podle výnosu z Vrchlabí z 17. 6. 
1930 byly vypracovány nové detailní 

učební osnovy, o které se podělil celý 
učitelský sbor.

 8. 9. 1930 byla také na naší škole 
zřízena školní kuchyně a umístěna
v tělocvičně. Místní školní radou byla 
pořízena nová kuchyňská kamna
v ceně 700 Kč a 1 velký skládací 
kuchyňský stůl. Pan řídící učitel
J. Bilas daroval různé kuchyňské 
náčiní. Pan ředitel továrny H. Goder 
daroval 6 utěrek na nádobí a 12 ruční-
ků.

 V den státního svátku 28. 10. se 
konala důstojná oslava, při které byli 
žáci poučeni o jeho významu. Od 27. 
do 29. 10. visela na školní budově 
vlajka.

 5. 11. 1930 provedl ve škole 
inspekci pan okresní školní inspektor 
Prof. Rudolf Föhst. Poté se konala 
porada a spis z jednání byl na přání 
pana okresního školního inspektora 
předložen okresnímu školnímu 
výboru, jakož i zpráva o stavu školy.

 Sbírka Ochrany dětí vynesla 95 
korun. Na vánoční sbírku se sešlo 
celkem 1300 korun. 21. 12. 1930 se
v přítomnosti předsedy místní školní 
rady, pana Ing. Haberla, konala 
vánoční nadílka. Tento rok bylo 
poděleno 53 chudých žáků prádlem, 
botami a oblečením. Firma J. A. Kluge 
darovala škole 5 m modrého a 2 m 
zeleného plátna a 5 tuctů kapesníků. 
23. 12. 1930 darovala Spolková 
mládežnická obec Prostřední Lánov 
pro chudé žáky 125 korun.

 Vánoční prázdniny trvaly od 21. 
12. 1930 do 2. 1. 1931 včetně. První 
pololetí se uzavřelo 31. 1. 1931.

 7. března 1931 byly během vyučo-
vání důstojně oslaveny 81. narozeniny 
pana prezidenta republiky. Po celý den 
byla na školní budově vyvěšena vlajka.

 V květnu byla škola zvenčí reno-
vována a opatřena novými střešními 
žlaby. Celkové náklady činily 4772 
korun.

 Biřmování v Dolním Dvoře 5. 6. se 
zúčastnila jedna polovina žáků a 8. 6.
v Dolním Lánově druhá polovina.

 Očkování se ve škole konalo 9. 6. 
1931.

 16. 6. 1931 měl pan doktor F. 
Kraus st. přednášku o osobní hygieně.

 Od okresního školního výboru ve 
Vrchlabí obdržela škola 20 učebních 
tabulí/panelů ke slabikáři.

 Místní školní radou Horní Lánovy 
byly za 365 korun obstarány učebnice 
dějepisu.
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Kronika obecné školy
Horní Lánov 1917-1945

p o d l e  m e a n d r ů  M a l é h o  L a b e . 
Obzvláště v Horním a Dolním Lánově 
je to prý možné ověřit. 

 Ještě si vzpomněl, že staří krajané 
používali také „Die Long'schen 
Schlonga ham de Teifl gefonga.“ - 
Lánovští hadi čerta zajali.
 Dolnodvorské „Heidelbeermus“ 
(nářečně Beerpapp) nebylo podle 
rodiny Beránkových, kteří pocházejí
z Dolního Dvora a nyní žijí v Německu, 
přezdívkou hanlivou. Pravděpodobně 
se prý zdejším obyvatelům tak říkalo 
proto, že konzumovali celoročně 
pokrmy z borůvek, jak čerstvých, tak 
zavařených, nebo sušených jako lék na 
zimu. Borůvky rostly v okolí Dolního 
Dvora hojně. 
 Pan Erich Kraus, rovněž rodák
z Dolního Dvora a zástupce původních 
dolnodvorských obyvatel, na otázku, 
jak Beerpapp vzniklo, také nezná jistou 
odpověď. Tenkrát byl ještě dítě a po
r. 1948, kdy je vysídlili (později, než 
ostatní, protože tatínek byl zde zaměst-
nán jako mistr v tkalcovně), se doma
o „dřív“ nemluvilo a v NDR se z ČSR 
odsunutí Němci nesměli stýkat. 
Pamatuje si ale, že kromě nemožnosti 
získat například něco tak obyčejného 
jako sůl (a proto tajně chodili do slani-
sek pro lesní zvěř) bylo už v létě 1945 
Němcům zakázáno sbírat i borůvky. 
Vzpomíná si ještě docela dobře na sběr 
borůvek v r. 1943 a 1944, kdy jako děti 
s matkou a tetou při krásném počasí 
nasbíraly 25 - 30 litrů denně. Podle jeho 
názoru jeho matka a teta borůvky 
neprodávaly, nýbrž doma zpracováva-
ly. Není už moc koho se zeptat na 
tajemství původu přezdívek, ti, kteří 
tyhle děti na modré plody brávali, jsou 
mrtví, nebo tak staří, že se jich už
nikdo na nic ptát moc nemůže. Dnes 
nejmladšímu Němci, narozenému ještě
v Dolním Dvoře v dubnu 1946, je dnes 
už také 74 let.
 Ohledně výkladu přezdívky Bol-
kováků mi byla nápomocna Lída 
Jebavá z Černého Dolu. Laskavě mi 
poskytla úryvek svého překladu knihy 
Marthy Bigalke o Bolkovu z r. 1997 
(Zur Geschichte des Ortes Polkendorf: 
Kreis Hohenelbe Riesengebirge im 
Bestand der Gemeinde Hermannseifen 
und a ls  pol i t i sch  se lbs tändige 
Gemeinde 1515-1945), v němž nara-
zila na vysvětlení. Alfred Riege z domu 
čp. 16 v něm vzpomíná: „Život v době 
generace dědy v nejmenší horské 
vesnici v okrese Vrchlabí byl velmi 
skromný, jistě i pro další generace.
Žilo se z polní úrody, z mléčného 
průmyslu, z chovu prasat a malého 
zvířectva. Máslo a vajíčka se prodávala 

v sousedním lázeňském městečku 
Janské Lázně. Obyvatelé obce se 
spokojili s tvarohem, odtud je jméno 
´Quarksäcke´ - ́ Tvarohoví pytlíci´...“. 
Co se týká západní, české strany 
Krkonoš a okolí, pověděl mi etnolog, 
PhDr. Daniel Dědovský Ph.D., který se 
tomuto tématu věnuje, toto: „Pomocí 
přezdívek (příslotků) se zde v západ-
ních Krkonoších rozlišovaly rozvět-
vené rody, nebo i rodiny stejných jmen, 
aniž by mezi nimi byl prokazatelný 
příbuzenský vztah. Dobře doložitelný 
je historický vývoj u Vodseďálků - 
rozvětveného rozrodu, kde se původní 
společný předek jmenoval Odseďalý, 
jelikož odsedl od otcovského statku (t. 
j. založil si statek vlastní). Známe pak 
Vodseďálky Kuboučinů, Vodseďálky 
od Pece, Vodseďálky Matějků, Kolářů, 
Doleňáčků, Hančmochrů a mnohé 
další. Příslotky vznikaly dle profese, 
polohy či charakteru místa bydliště; 
nejedná se tedy o přezdívky dle 
osobních vlastností, které v našem kraji 
také existují. Často (i když ne pokaždé) 
se však stalo, že příslotek zůstal na 
domě i po vymření nebo přestěhování 
rodiny; případně přecházel i přes 
ženskou linii. Takto Skrbkové Korábů 
převzali příslotek přes sňatek se Slaví-
kovou Korábů, roli přitom sehrál i fakt, 
že poslední Slavík neměl mužské 
potomky a přiženění Skrbkové dále 
bydleli v jejich usedlosti. Na toto téma 
bohužel zatím nebyl proveden syste-
matický výzkum, takže nelze říct, zda 
byla silnější vazba na rod či na rodovou 
usedlost (např. zda příslotky v minu-
losti přecházely i na rodiny čeledínů
na statku). Časem o tom hodlám napsat 
studii. ...“

 Dále pan Dědovský uvádí, že: 
„Pokud se jedná o kolektivní přezdív-
ky, fungovaly i zde. Vysočákům se 
dodnes nadává do ́ Nemrátů´, případně 
bývá město označováno za Nemrátov 
(zřejmě od nemít rád, tedy nepřívětiví 
lidé). Prý, když tu přijdete na návštěvu, 
uvítají vás hláškou ´Co nám nesete
a kdy zas půjdete?´ Podobně, zvláště 
pak mezi Vysočáky, jsou sousední 
Roprachtice známé jako Kobylákov
a jejich obyvatelé jako Kobyláci. 
Dochovala se říkanka: ´V Ropraticích 
v kostele chcípla kobyla, přijďte vy 
Nemráti, bude hostina. Nemráti už dou, 
kobylu nesou, zanesli ji pod mostek, 
cucali z ní vomastek´ (u názvu 
Roprachtice se v dialektu "ch" nevyslo-
vovalo, tedy "Ropratice" - nejde
o překlep). Podobná říkanka se docho-
vala i z jiných lokalit a váže se k pověsti 
o kobyle, která se zaběhla do kostela, 
kde pošla, což znamenalo pro místní 

obrovskou ostudu. Tato pověst se váže 
nejen k Roprachticím, ale i k mnoha 
dalším vesnicím po Čechách a zají-
mavé je, že její původní smysl není 
vůbec hanlivý, ba naopak - kobyla
totiž v dávných dobách symbolizovala 
pohanství. Podobenství o tom, že 
chcípla v kostele, se původně vztaho-
valo k samotné výstavbě kostela
a utužení křesťanství u zdejšího obyva-
telstva - v kostele tedy zašlo staré 
pohanství, symbolizované kobylou.“
 Velice škoda, že to takhle krásně 
nemáme objasněné i v případě přezdí-
vek německých tady od nás. Jak vidíte 
výše, k těm se mi toho bohužel moc 
zjistit nepodařilo.

       Karolina Boková

  Lánov a naši sousedé

  Seriál na pokračování

- čerpáno z rukopisu publikace
s pracovním názvem Vlastivědné 
toulky krkonošským podhůřím, která 
pojednává o obcích bývalého vrchlab-
ského okresu a kterou sepsal pan 
František Jirásko

10. část 

Nová vlna kolonizace
Dějství druhé

 Postupné osídlování horských 
údolí našeho domova zhruba do 
poloviny 13. století českým etnikem
z vnitrozemí se ukazuje jako příliš 
pomalé a hlavně pro světské i církevní 
vrchnosti málo výnosné. Aby bylo 
dosaženo daleko lepších výsledků, 
dochází ke zvaní cizích, převážně 
německy mluvících kolonistů, kteří 
pokračují v započatém díle.
 Po první vlně náporu na prales, 
nazývané také kolonizací vnitřní, tj. 
domácí, následuje přibližně po roce 
1260 vlna druhá, zvaná též kolonizací 
vnější, zahraniční nebo německou.
Ta má svou část venkovskou a měst-
skou s řadou shodných rysů. Probíhá 
postupně ve většině pohraničních 
oblastí českého království, nejen u nás. 
Díky tomu můžeme od první české 
vlny podat její odlišnosti a charakteris-
tiku.
 Němečtí historikové rádi tuto 
kolonizaci nazývají německou a zvlášť 
někteří s oblibou zdůrazňují, že cel-
ková proměna krajiny je výsledkem 
německé píle a umu. Budiž. Nebyli 
ovšem sami a oba živly se tu různě 
prolínaly, nehledě k tomu, že jako 
horníci a hutníci přispěli i další cizinci 
z Itálie (Vallen - Vlaši), případně 
odjinud ze západní Evropy (Valoni).
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Pozemky, stavby 

ITC, kabelová TV

Investice

Poplatky

OBECNÍ ÚŘAD
LÁNOV

www.lanov.cz

Prostřední Lánov 200
543 41  LÁNOV

obec@lanov.cz

TURISTICKÉ
INFOCENTRUM
A OBECNÍ KNIHOVNA

Starostka starosta@lanov.cz 

mistostarosta@lanov.cz

asistentka@lanov.cz 

provoz@lanov.cz

499 432 211

493 314 596

493 314 598

Místostarostka 

Asistentka Renata Srnská

Milan Ježek

Eliška Rojtová

Markéta Kreislová

Provoz obce 499 432 220
725 951 722

Účetnictví Ilona Kobrlová ucetni@lanov.cz 499 432 234

Jaroslav Hanč 

Radovan Jákl, DiS

Ing. Jan Šilar

Jaroslava Kučerová

hanc@lanov.cz 

admin@lanov.cz

silar@lanov.cz

poplatky@lanov.cz

499 432 051

607 602 738

724 621 093

493 314 599

Otevírací doba:  
v sezóně:
červenec, srpen

Po:   

Út:   8:00 - 12:00 12:30 - 15:00

St:   8:00 - 12:00 12:30 - 17:00

Čt:   8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Pá:   8:00 - 12:00

8:00 - 12:00

12:30 - 16:00

12:30 - 16:00So:   

9:00 - 12:00Ne:   

Po:    8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Út:    11:00 - 12:00 12:30 - 15:00

St:     8:00 - 12:00 12:30 - 17:00

Čt:     8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Pá:     8:00 - 12:00

9:00 - 12:00   (jen leden, únor)    

12:30 - 16:00

Po:    7:30 - 16:00    

Út:    7:30 - 12:00   

St:     7:30 - 12:00   

Čt:     7:30 - 12:00   

Pá:     7:30 - 12:00   

So:     

Ne:    

Prostřední Lánov čp. 39
543 41 Lánov

499 432 083
infocentrum@lanov.cz

VENKOVSKÉ
INFOCENTRUM

MIKROREGIONU
v mezisezóně:

Zřizovatel: Obecní úřad Lánov
Referent: Karolina Boková

499 522 344
MUDr. Iva KOSINOVÁ 

- praktický lékař -

Po:    8:00 -12:00 13:00 -15:00

Út:    8:00 -12:00 13:00 -15:00

St:     13:00 -18:00

Čt:     8:00 -12:00 13:00 -15:00

Pá:     8:00 -12:00

- praktický zubní lékař -
MUDr. Zdeněk KUŽEL 

Akutní
bolestivé
případy
budou
po osobní
nebo
telefonické
domluvě
ošetřeny
v nejbližším
volném
termínu.

499 432 298

499 432 182

Po:    7:30 -10:00 10:30 -13:00

Út:    7:30 -10:00 10:30 -13:00

St:     13:30 -16:00 16:00 -18:30

Čt:     7:30 -10:00 10:30 -14:00

Pá:     7:30 -10:00 10:30 -13:00

MUDr. Hana KORDOVÁ 
- dětské oddělení-

 pro nemocné děti  pro zvané a zdravé děti

Po:   8:00 - 9:45 10:00 - 13:00

10:00 - 13:00

10:00 - 13:00

12:00 - 18:00

10:00 - 13:00

7:00 - 8:00

Út:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

St:   

Čt:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

Pá:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

ZDRAVOTNÍ STŘEDISKO LÁNOV

O D B Ě RY, I N J E K C E A K U T N Í S TAV Y J E N O B J E D N A N Í

pro tel. objednané
a návštěvy lékařem

kancelář          Provozní
doba
kanceláře:

499 522 331 + záznam
 Hanč Jaroslav, jednatel           721 142 981

Sochor Petr, provoz a havárie       605 167 421

Knapíková Kavánová Milena, účetní      602 300 234
Stránský Pavel, vyjádření k sítím       603 226 060 
Materna Jiří, provoz a havárie       605 265 094 

Šedivý Milan, provoz a havárie    605 253 467 

vodalanov@vodalanov.cz

www.vodalanov.cz

KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

Úřední hodiny: Pondělí a Středa      8:00 - 11:30      12:30 - 17:00

603 112 761

604 172 044

20 21

seznámili s městem Nová Paka a okolím a využili nabídku 
BB tras, určených pro turisty i s nejtěžším postižením. 
Dokonce ocenili i BB bezplatné WC na náměstí v Nové 
Pace. Ubytovaný host měl možnost komfortně využít služby 
odborného soc. poradenství přímo v Centru bez bariér a zajis-
tit si spolu se soc. pracovníkem Života bez bariér mnohé 
úřední záležitosti. Příjemným zážitkem byla i nabídka 
Gentleman clubu při denním stacionáři Života bez bariér.
S BB dopravou a doprovodem pracovníka soc. služeb využil 
a naplánoval ubytovaný s přítelkyní výlet po okolí. O ubyto-
vání tohoto typu je zájem. Pravidelně je využívají také handi-
capovaní sportovci, kteří mají v okolí závody a turnaje, neboť 
kapacita jedno-, dvou- nebo vícelůžkových pokojů je až pro 
15 osob. Často přijede rodina, z nichž nejméně jeden má 
handicap. Zde mají veškerý komfort a možnost strávit 
příjemný pobyt, mohou využít prohlídku zázemí, kde jsou 
poskytovány soc. služby, nebo si prohlédnout zázemí chráně-
ných dílen a zakoupit originální výrobky. V současné době 
byly na www.zbb.cz zpracovány a zveřejněny tipy na výlety 

v rámci Královéhradeckého nebo Libereckého kraje,
ale i tipy na BB výlety po celé ČR. 
                                 Jitka Fučíková

(inzerce)

Učitelská knihovna obsahuje 263 
svazků, žákovská 195 svazků.

Školní rok byl ukončen 27. 6. 1931. 

  Obecné školy ve
  východních Čechách

Dolní Dvůr
Vyučováno bylo také zde v soukro-
mých domech; nejdřív v domě čp. 78
v r. 1766 Antonem Franzem. Později
v domě čp. 60 od r. 1768 do r. 1784,
v domě čp. 15 do r. 1786, v domě čp. 
117 do r. 1793. Od r. 1795 navštěvovaly 
děti školu v Horním Lánově, po 9 let 
přicházel učitel Zehak denně do 
Dolního Dvora a vyučoval v soukro-
mých domech. Vlastní školu měla obec 
od r. 1802, a to v domě čp. 10, později 
jako škola sloužil dům čp. 72. Roku 
1811 byl tento dům pro školu zakou-
pen. Nová školní budova čp. 78 byla 
vysvěcena r. 1847. Roku 1872 bylo 
přistavěno patro. V roce 1872 byla 
škola dvoutřídní, od r. 1877 trojtřídní
a od r. 1897 čtyřtřídní. V roce 1900 byla 
škola přestavěna. Nyní je škola trojtříd-
ní.

Horní Lánov
Obec byla dříve školou přidělena
k Dolnímu Lánovu. Od r. 1788 se 
vyučování účastnily také děti z Dol-
ního Dvora, jako školní budova sloužil 
dům čp. 98. Roku 1803 nastalo 
oddělení od Dolního Dvora a r. 1805 
byla postavena vlastní škola. Roku 
1875 byla škola dvoutřídní, r. 1876 
trojtřídní, r. 1885 čtyřtřídní, čtvrtá třída 
byla ale otevřena až v r. 1895. Teď je 
škola opět trojtřídní.

Prostřední Lánov
Do r. 1885 byly děti školou přiděleny 
do Dolního Lánova. R. 1885 byla pak 
zahájena výuka v nové škole, posta-

vené v r. 1884, a to se 3 třídami. Roku 
1907 přibyla 4. třída. V současnosti je 
trojtřídní.

Dolní Lánov
Pokud je známo, vyučoval učitel 
Absalon Kretschmer poprvé v r. 1566, 
a to v domě, který sloužil jako školní 
budova do r. 1852. R. 1847 byla zřízena 
nová cihlová budova, která ale teprve 
od r. 1852 sloužila svému určení. Tento 
dům čp. 217 sloužil později jako 
obecní dům (úřad). V letech 1884-85 
byla postavena nová škola čp. 222. Do 
r. 1802 existovala pouze jedna třída, do 
r. 1871 dvě třídy, v letech 1875-76 byla 
v blízkém hostinci pronajata školní 
místnost, která byla užívána jako
5. třída. V Dolním Lánově se r. 1824 
narodil zemský školní inspektor Dr. 
Johann Gall, který mnoho let působil 
ve vrchlabském okrese jako pomocný 
učitel a také v Dolním Lánově a který 
se díky neúnavnému studiu stal dokto-
rem filozofie.

Černý Důl
První dřevěná škola byla postavena
r. 1736 a užívána do r. 1875 a na 
stejném místě byla v letech 1874-75 
postavena nová škola. Po dobu stavby 
se  vyučova lo  v  ho te lu  Erben .
V boudách náležejících k Černému 
Dolu bylo vyučováno již začátkem 19. 
století. Na Hrnčířských Boudách od
r. 1841 díky pomocnému učiteli
v soukromých domech. Roku 1862 
byla zřízena expozitura (pobočka),
z které se roku 1901 stala samostatná 
škola. Od r. 1864 do r. 1893 sloužil
k vyučování pokoj v hostinci čp. 180.

Čistá v Krkonoších
Do roku 1870 bylo vyučování střídavě 
od listopadu do konce dubna v obecním 
domě čp. 125 v Čisté, od 1. května do 
konce října ve škole ve Fořtě. V r. 1870 

získala Čistá svou vlastní školu.
R. 1873 se přistoupilo ke zřízení vlastní 
školní budovy.

Fořt
Průkazně je zmínka o škole již roku 
1606. O datu zřízení školy není nic 
bližšího známo. Roku 1767 a 1834 
byly provedeny různé stavení úpravy, 
roku 1894 se přikročilo ke stavbě nové 
školy. Jak se již píše v kapitole o Čisté, 
vyučovalo se dříve střídavě v obou 
obcích.
Z knihy z počátku 20. století připravila 
Karolina Boková  
      

  Nabídka služeb
  a ubytování v Životě 
  bez bariér v Nové Pace

 Život bez bariér, z. ú., se sídlem
v Nové Pace zajišťuje sociální (soc.) 
služby pro handicapované, seniory, 
osoby v krizi neboli laicky pečující. 
Jedná se o služby spojené s denním 
stacionářem, soc. rehabilitací, soc. 
poradenstvím. Nabídka služeb je však 
daleko širší. To znamená, že provozu-
jeme rozsáhlou půjčovnu kompenzač-
ních pomůcek. Vozíky, postele, chodít-
ka, motomedy a tříkolky jsou těmi 
pomůckami, které mnohdy usnadní 
překlenutí dočasného tělesného handi-
capu. 
 Kromě toho nabízíme přechodné 
ubytování nebo ubytování formou 
hostinských pokojů. Výhodou je 
absolutní bezbariérovost, neboť kromě 
bezbariérového (BB) vstupu a soc. 
zázemí lze  poskytnout  vhodné 
vybavení pokoje. Tím je polohovací 
lůžko, zvedák nebo další pomůcky
k soběstačnosti. Součástí je i zajištění 
vhodných kompenzačních pomůcek po 
dobu pobytu pro pohyb venku např. 
elektrický invalidní vozík, tříkolka, 
chodítko. 
 Příkladem dobré praxe je příběh 
těžce tělesně postiženého, který je 
celoročně umístěn v jednom z ústav-
ních zařízení. Má přítelkyni, ale velmi 
omezené možnosti být spolu, neboť je 
v podstatě z druhé strany ČR. Společně 
výletovat, nemít stresy z bariérových 
překážek, zažít nové zážitky, být bez 
omezení je snem mnohých handicapo-
vaných. V našem ubytovacím zařízení 
strávil pár více než týden, kdy i přes 
těžký handicap mohli navštívit veškeré 
prostory Centra bez bariér a venkov-
ního prostranství. Měli možnost 
nakoupit v místních obchodech, 
protože velká většina z nich je v Nové 
Pace bezbariérových. Využili výborné 
stravování v místních restauracích
s BB přístupem. V rámci turistiky se 
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Otevírací doba:  
v sezóně:
červenec, srpen

Po:   

Út:   8:00 - 12:00 12:30 - 15:00

St:   8:00 - 12:00 12:30 - 17:00

Čt:   8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Pá:   8:00 - 12:00

8:00 - 12:00

12:30 - 16:00

12:30 - 16:00So:   

9:00 - 12:00Ne:   

Po:    8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Út:    11:00 - 12:00 12:30 - 15:00

St:     8:00 - 12:00 12:30 - 17:00

Čt:     8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Pá:     8:00 - 12:00

9:00 - 12:00   (jen leden, únor)    

12:30 - 16:00

Po:    7:30 - 16:00    

Út:    7:30 - 12:00   

St:     7:30 - 12:00   

Čt:     7:30 - 12:00   

Pá:     7:30 - 12:00   

So:     

Ne:    
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543 41 Lánov
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VENKOVSKÉ
INFOCENTRUM

MIKROREGIONU
v mezisezóně:

Zřizovatel: Obecní úřad Lánov
Referent: Karolina Boková

499 522 344
MUDr. Iva KOSINOVÁ 

- praktický lékař -

Po:    8:00 -12:00 13:00 -15:00

Út:    8:00 -12:00 13:00 -15:00

St:     13:00 -18:00

Čt:     8:00 -12:00 13:00 -15:00

Pá:     8:00 -12:00

- praktický zubní lékař -
MUDr. Zdeněk KUŽEL 

Akutní
bolestivé
případy
budou
po osobní
nebo
telefonické
domluvě
ošetřeny
v nejbližším
volném
termínu.

499 432 298

499 432 182

Po:    7:30 -10:00 10:30 -13:00

Út:    7:30 -10:00 10:30 -13:00

St:     13:30 -16:00 16:00 -18:30

Čt:     7:30 -10:00 10:30 -14:00

Pá:     7:30 -10:00 10:30 -13:00

MUDr. Hana KORDOVÁ 
- dětské oddělení-

 pro nemocné děti  pro zvané a zdravé děti

Po:   8:00 - 9:45 10:00 - 13:00

10:00 - 13:00

10:00 - 13:00

12:00 - 18:00

10:00 - 13:00

7:00 - 8:00

Út:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

St:   

Čt:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

Pá:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

ZDRAVOTNÍ STŘEDISKO LÁNOV

O D B Ě RY, I N J E K C E A K U T N Í S TAV Y J E N O B J E D N A N Í

pro tel. objednané
a návštěvy lékařem

kancelář          Provozní
doba
kanceláře:

499 522 331 + záznam
 Hanč Jaroslav, jednatel           721 142 981

Sochor Petr, provoz a havárie       605 167 421

Knapíková Kavánová Milena, účetní      602 300 234
Stránský Pavel, vyjádření k sítím       603 226 060 
Materna Jiří, provoz a havárie       605 265 094 

Šedivý Milan, provoz a havárie    605 253 467 

vodalanov@vodalanov.cz

www.vodalanov.cz

KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

Úřední hodiny: Pondělí a Středa      8:00 - 11:30      12:30 - 17:00

603 112 761

604 172 044

20 21

seznámili s městem Nová Paka a okolím a využili nabídku 
BB tras, určených pro turisty i s nejtěžším postižením. 
Dokonce ocenili i BB bezplatné WC na náměstí v Nové 
Pace. Ubytovaný host měl možnost komfortně využít služby 
odborného soc. poradenství přímo v Centru bez bariér a zajis-
tit si spolu se soc. pracovníkem Života bez bariér mnohé 
úřední záležitosti. Příjemným zážitkem byla i nabídka 
Gentleman clubu při denním stacionáři Života bez bariér.
S BB dopravou a doprovodem pracovníka soc. služeb využil 
a naplánoval ubytovaný s přítelkyní výlet po okolí. O ubyto-
vání tohoto typu je zájem. Pravidelně je využívají také handi-
capovaní sportovci, kteří mají v okolí závody a turnaje, neboť 
kapacita jedno-, dvou- nebo vícelůžkových pokojů je až pro 
15 osob. Často přijede rodina, z nichž nejméně jeden má 
handicap. Zde mají veškerý komfort a možnost strávit 
příjemný pobyt, mohou využít prohlídku zázemí, kde jsou 
poskytovány soc. služby, nebo si prohlédnout zázemí chráně-
ných dílen a zakoupit originální výrobky. V současné době 
byly na www.zbb.cz zpracovány a zveřejněny tipy na výlety 

v rámci Královéhradeckého nebo Libereckého kraje,
ale i tipy na BB výlety po celé ČR. 
                                 Jitka Fučíková

(inzerce)

Učitelská knihovna obsahuje 263 
svazků, žákovská 195 svazků.

Školní rok byl ukončen 27. 6. 1931. 

  Obecné školy ve
  východních Čechách

Dolní Dvůr
Vyučováno bylo také zde v soukro-
mých domech; nejdřív v domě čp. 78
v r. 1766 Antonem Franzem. Později
v domě čp. 60 od r. 1768 do r. 1784,
v domě čp. 15 do r. 1786, v domě čp. 
117 do r. 1793. Od r. 1795 navštěvovaly 
děti školu v Horním Lánově, po 9 let 
přicházel učitel Zehak denně do 
Dolního Dvora a vyučoval v soukro-
mých domech. Vlastní školu měla obec 
od r. 1802, a to v domě čp. 10, později 
jako škola sloužil dům čp. 72. Roku 
1811 byl tento dům pro školu zakou-
pen. Nová školní budova čp. 78 byla 
vysvěcena r. 1847. Roku 1872 bylo 
přistavěno patro. V roce 1872 byla 
škola dvoutřídní, od r. 1877 trojtřídní
a od r. 1897 čtyřtřídní. V roce 1900 byla 
škola přestavěna. Nyní je škola trojtříd-
ní.

Horní Lánov
Obec byla dříve školou přidělena
k Dolnímu Lánovu. Od r. 1788 se 
vyučování účastnily také děti z Dol-
ního Dvora, jako školní budova sloužil 
dům čp. 98. Roku 1803 nastalo 
oddělení od Dolního Dvora a r. 1805 
byla postavena vlastní škola. Roku 
1875 byla škola dvoutřídní, r. 1876 
trojtřídní, r. 1885 čtyřtřídní, čtvrtá třída 
byla ale otevřena až v r. 1895. Teď je 
škola opět trojtřídní.

Prostřední Lánov
Do r. 1885 byly děti školou přiděleny 
do Dolního Lánova. R. 1885 byla pak 
zahájena výuka v nové škole, posta-

vené v r. 1884, a to se 3 třídami. Roku 
1907 přibyla 4. třída. V současnosti je 
trojtřídní.

Dolní Lánov
Pokud je známo, vyučoval učitel 
Absalon Kretschmer poprvé v r. 1566, 
a to v domě, který sloužil jako školní 
budova do r. 1852. R. 1847 byla zřízena 
nová cihlová budova, která ale teprve 
od r. 1852 sloužila svému určení. Tento 
dům čp. 217 sloužil později jako 
obecní dům (úřad). V letech 1884-85 
byla postavena nová škola čp. 222. Do 
r. 1802 existovala pouze jedna třída, do 
r. 1871 dvě třídy, v letech 1875-76 byla 
v blízkém hostinci pronajata školní 
místnost, která byla užívána jako
5. třída. V Dolním Lánově se r. 1824 
narodil zemský školní inspektor Dr. 
Johann Gall, který mnoho let působil 
ve vrchlabském okrese jako pomocný 
učitel a také v Dolním Lánově a který 
se díky neúnavnému studiu stal dokto-
rem filozofie.

Černý Důl
První dřevěná škola byla postavena
r. 1736 a užívána do r. 1875 a na 
stejném místě byla v letech 1874-75 
postavena nová škola. Po dobu stavby 
se  vyučova lo  v  ho te lu  Erben .
V boudách náležejících k Černému 
Dolu bylo vyučováno již začátkem 19. 
století. Na Hrnčířských Boudách od
r. 1841 díky pomocnému učiteli
v soukromých domech. Roku 1862 
byla zřízena expozitura (pobočka),
z které se roku 1901 stala samostatná 
škola. Od r. 1864 do r. 1893 sloužil
k vyučování pokoj v hostinci čp. 180.

Čistá v Krkonoších
Do roku 1870 bylo vyučování střídavě 
od listopadu do konce dubna v obecním 
domě čp. 125 v Čisté, od 1. května do 
konce října ve škole ve Fořtě. V r. 1870 

získala Čistá svou vlastní školu.
R. 1873 se přistoupilo ke zřízení vlastní 
školní budovy.

Fořt
Průkazně je zmínka o škole již roku 
1606. O datu zřízení školy není nic 
bližšího známo. Roku 1767 a 1834 
byly provedeny různé stavení úpravy, 
roku 1894 se přikročilo ke stavbě nové 
školy. Jak se již píše v kapitole o Čisté, 
vyučovalo se dříve střídavě v obou 
obcích.
Z knihy z počátku 20. století připravila 
Karolina Boková  
      

  Nabídka služeb
  a ubytování v Životě 
  bez bariér v Nové Pace

 Život bez bariér, z. ú., se sídlem
v Nové Pace zajišťuje sociální (soc.) 
služby pro handicapované, seniory, 
osoby v krizi neboli laicky pečující. 
Jedná se o služby spojené s denním 
stacionářem, soc. rehabilitací, soc. 
poradenstvím. Nabídka služeb je však 
daleko širší. To znamená, že provozu-
jeme rozsáhlou půjčovnu kompenzač-
ních pomůcek. Vozíky, postele, chodít-
ka, motomedy a tříkolky jsou těmi 
pomůckami, které mnohdy usnadní 
překlenutí dočasného tělesného handi-
capu. 
 Kromě toho nabízíme přechodné 
ubytování nebo ubytování formou 
hostinských pokojů. Výhodou je 
absolutní bezbariérovost, neboť kromě 
bezbariérového (BB) vstupu a soc. 
zázemí lze  poskytnout  vhodné 
vybavení pokoje. Tím je polohovací 
lůžko, zvedák nebo další pomůcky
k soběstačnosti. Součástí je i zajištění 
vhodných kompenzačních pomůcek po 
dobu pobytu pro pohyb venku např. 
elektrický invalidní vozík, tříkolka, 
chodítko. 
 Příkladem dobré praxe je příběh 
těžce tělesně postiženého, který je 
celoročně umístěn v jednom z ústav-
ních zařízení. Má přítelkyni, ale velmi 
omezené možnosti být spolu, neboť je 
v podstatě z druhé strany ČR. Společně 
výletovat, nemít stresy z bariérových 
překážek, zažít nové zážitky, být bez 
omezení je snem mnohých handicapo-
vaných. V našem ubytovacím zařízení 
strávil pár více než týden, kdy i přes 
těžký handicap mohli navštívit veškeré 
prostory Centra bez bariér a venkov-
ního prostranství. Měli možnost 
nakoupit v místních obchodech, 
protože velká většina z nich je v Nové 
Pace bezbariérových. Využili výborné 
stravování v místních restauracích
s BB přístupem. V rámci turistiky se 



  Usnesení z jednání zastupitelstva obce
  Dolní Lánov konané dne 24. 6. 2020
1/3-20 Zastupitelstvo obce schválilo program jednání
a zápisem pověřuje Mgr. Evu Losenickou.
          (pro 10, proti 0, zdržel se 0)

2/3-20 Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovatele zápisu
a návrhovou komisi ve složení Jana Tumová, Bc. Jiří Svatý.
          (pro 10, proti 0, zdržel se 0)

3/3-20 Zastupitelstvo obce se seznámilo a schvaluje 
rozpočtové opatření č. 4/2020 a č. 5/2020.
          (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

4/3-20 Zastupitelstvo obce schvaluje Závěrečný účet obce 
za rok 2019 a Zprávu o hospodaření obce za rok 2019 bez 
výhrad. Zastupitelé obce vyslovili souhlas s celoročním 
hospodařením obce Dolní Lánov.   (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

5/3-20 Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje převod 
finančních prostředků do fondu obnovy vodovodů a kanali-
zací ve výši 1 200 000,- Kč ze spořicího účtu na výměnu 
vodovodního potrubí výtlaku a zásobního řádu. Převod 
finančních prostředků proběhne do 31. 7. 2020.
          (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

6/3-20 Zastupitelstvo obce projednalo na základě podnětu 
fyzických a právnických osob, které mají vlastnická práva
k pozemkům a stavbám na katastrálním území obce Dolní 
Lánov, návrhy na zařazení do 1. Změny územního plánu 
obce:

2a) Pozemek p. č. 149 k. ú. Dolní Lánov o výměře 2 500 m , 
vedený jako trvalý travní porost na plochu pro výstavbu 
rodinného domu – ZO schvaluje zařadit do 1. změny ÚP 
obce.         (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

b) Pozemek p. č. 196 k. ú. Dolní Lánov, vedený jako orná 
2půda o výměře 1 405 m  na plochu pro výstavbu rodinného 

domu – ZO schvaluje zařadit do 1. změny ÚP obce Dolní 
Lánov.                (pro 7, proti 2, zdržel se 2)

c) Pozemky p. č. 192/1, 192/8, 192/9, 208/3 k. ú. Dolní 
2Lánov, vedené jako půda ostatní o celkové výměře 3397 m  

na plochy smíšené obytné – venkovské – ZO neschvaluje 
zařadit do 1. změny ÚP obce Dolní Lánov.
           (pro 0, proti 9, zdržel se 2)

d) Pozemek p. č. 208/2 k. ú. Dolní Lánov, vedený jako TTP 
2o výměře 6 591 m  na plochu smíšenou obytnou – venkov-

skou – ZO neschvaluje zařadit do 1. změny ÚP obce Dolní 
Lánov.            (pro 0, proti 9, zdržel se 2)

e) Pozemek p. č. 1245 a st. 352 k. ú. Dolní Lánov, vedený
v platném ÚP obce jako plochy smíšené výrobní o celkové 

2výměře 7 481 m  na plochy smíšené obytné - venkovské  – 
ZO neschvaluje zařadit do 1. změny ÚP obce Dolní Lánov.
           (pro 0, proti 9, zdržel se 2)

f) Pozemky p. č. st, 275, p. č. st. 274 a p. č. 530/2, vše k. ú 
Dolní Lánov, vedené v platném ÚP jako plochy smíšené 
výrobní, silniční doprava, smíšené obytné - venkovské, 
navrhuje zastupitelstvo obce změny využití stavebních 
pozemků a stávajících objektů z 30% na plochy pro bydlení, 
30% využití pro drobnou výrobu a zbytek pro služby občan-
ské vybavenosti a silniční dopravy. ZO neschvaluje zařadit 
do 1. změny ÚP obce Dolní Lánov.
           (pro 0, proti 8, zdržel se 3)

7/3-20 Zastupitelstvo obce se seznámilo a schválilo 
Smlouvu o poskytnutí dotace z dotačního fondu Králové-
hradeckého kraje č. 20RRD10-0019 na podporu provozu 
prodejen na venkově. Pověřuje starostu obce podpisem 
smlouvy.        (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

8/3-20 Zastupitelstvo obce schvaluje prodej obecního 
2pozemku p. č. 2859 v k. ú. Dolní Lánov o výměře 216 m  

vedeného jako ostatní plocha - ostatní komunikace za cenu 
2100,- Kč/m . Zastupitelstvo obce pověřuje starostu podpi-

sem smlouvy.       (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

9/3-20  Zastupitelstvo obce projednalo a rozhodlo pokračo-
vat ve členství spolku MAS Krkonoše. 
         (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

10/3-20   Zastupitelstvo obce neschvaluje uzavřít Smlouvu 
o prodeji reklamní plochy na sociální vozidlo pro potřeby 
Pečovatelské služby Vrchlabí mezi dodavatelem fa 
Kompakt, spol. s r. o., se sídlem v Poděbradech, a obcí Dolní 
Lánov jako objednavatelem na cenu reklamy 5 000,-Kč 
(pěttisíckorunčeských). 
                  (pro 5, proti 5, zdržel se 1)

11/3-20  Zastupitelstvo obce projednalo žádosti o finanční 
dary neziskovým organizacím a rozhodlo, že v roce 2020 již 
nebude na tyto účely uvolňovat další finanční prostředky.
             (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

Zastupitelstvo obce bere na vědomí:
- plnění Plánu hlavních investičních a neinvestičních akcí 
 na rok 2020
- získání dotace na podaný projekt Podpora budování
 a obnovy aktivního a pasivního odpočinku (rozšíření
 dětského hřiště u ZŠ a MŠ) z MMR
- informaci ke stavebním úpravám objektu bydlení
 čp. 207
- informaci ke stavební akci Výměna vodovodního
 potrubí výtlaku a zásobníku pitné vody, která proběhne
 v měsíci červenci – říjnu 20 a ustanovení komise pro
 výběr dodavatele
- informaci ke stavebním úpravám objektu vrtu pitné
 vody a základní školy
- informaci o sportovně - kulturních akcích konaných
 v měsíci červenec a srpen 2020 

       Místostarosta: Ing. Pavel Šimůnek v. r. 
            Starosta: JUDr. Miloslav Tomíček v. r.

  Usnesení z jednání zastupitelstva obce
  konané dne 29. 7. 2020
1/4-20 Zastupitelstvo obce schvaluje program jednání
a ustanovuje zapisovatelem zápisu Mgr. Evu Losenickou. 
                             (pro 11, proti 0)

2/4-20 Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovací a návrho-
vou komisi ve složení Jana Tumová, Michal Trobl. 
                            (pro 11, proti 0)

3/4-20 Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o poskyt-
nutí daru uzavřenou mezi Obcí Dolní Lánov jako dárce
a Místní akční skupinou Krkonoše, z. s., se sídlem 
Prostřední Lánov 39, jako obdarovaný na finanční částku
ve výši 7 800,- Kč (slovy: sedmtisícosmset korun českých), 
jako příspěvek na náklady spojené s činností obdarovaného. 
Pověřuje starostu obce podpisem smlouvy.    (pro 11, proti 0)

4/4-20 Zastupitelstvo obce schvaluje Darovací smlouvu 
uzavřenou mezi Obcí Dolní Lánov jako dárcem a firmou 
KOMPAKT, spol. s r.o., Jiráskova 1424, Poděbrady jako 
obdarovaným na peněžitý dar ve výši 5 000,- Kč (pěttisíc 
korun českých) za účelem příspěvku na nákup osobního 
automobilu pro zařízení Sociální služby Vrchlabí. Pověřuje 
starostu obce podpisem darovací smlouvy.    (pro 11, proti 0)

5/4-20 Zastupitelstvo obce projednalo na základě podnětu 
fyzických a právnických osob, které mají vlastnická práva

22

KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

www.dolnilanov.cz

Úřední hodiny:

Obecní knihovna:

Pondělí  8:00 - 12:00    13:00 - 17:00
Středa    8:00 - 12:00    13:00 - 17:00

Středa   14:00 - 17:00

Účetnictví, evidence obyvatel: 
Martina Schoberová

499 522 216

Místostarosta: 
Jiří Svatý

Starosta: JUDr. Miloslav Tomíček tomicek.miloslav@seznam.cz

ou@dolnilanov.cz

ZPRÁVY Z OBCE DOLNÍ LÁNOV

OBECNÍ ÚŘAD
DOLNÍ LÁNOV

Dolní Lánov 132
543 41  LÁNOV

Vážení spoluobčané

Letošní rok se nám rychle přehoupl do své druhé poloviny
a je tedy dobré si vyhodnotit jeho první polovinu. Na jednání 
zastupitelstva obce jsme provedli kontrolu plnění hlavních 
investičních a neinvestičních akcí, které jsme si na tento rok 
naplánovali. Po rozpačitém začátku letošního roku, způso-
beném některými opatřeními z důvodu výskytu onemocnění 
koronavirem v naší republice se nám daří větší část plánova-
ných akcí plnit.

 Dne 13. 7. 2020 byla zahájena neinvestiční stavební 
akce „Výměna vodovodního potrubí a zásobního řádu pitné 
vody“. Jedná se o finančně náročnou akci za 3 000 000,- Kč, 
kdy na opravu vodovodního řádu nezíská obec dotační 
podporu. K této opravě muselo dojít, jelikož potrubí výtlaku 
pitné vody je v druhé polovině svého vedení zastaralé
a docházelo k častým poruchám a tím i ztrátám pitné vody.

 Další akce, která byla ukončena, byla obnova obecního 
lesního porostu o výměře 2,23 ha, který byl v roce 2019 
zničen požárem a muselo být přistoupeno k jeho obnově. 
Pracemi spojenými s likvidací poškozených stromů, výsad-
bou stromků a oplocením byla na základě výběrového řízení 
pověřena lesní společnost Strombuch Jilemnice, která pro 
obec vykonává veškeré potřebné lesní práce. Současná 
kůrovcová kalamita, která se silně dotýká i našich obecních 
lesů, stojí obecní rozpočet nemalé finanční prostředky.
I když stát přispívá na likvidaci poškozených porostů, 
nestačí to na pokrytí celkových nákladů spojených
s obnovou a následnou péčí o tyto lesní pozemky.

 Byla dokončena úprava vyhlídkového místa a oprava 
kamenné zdi u kostela. Dokončeny byly projekční práce na 
přestavbu obytného domu čp. 207 (MARX) a po schválení 
stavebním úřadem Vrchlabí bude započato se stavebními 
úpravami pro nájemní bydlení (tři bytové jednotky).

 Zahájeny byly práce na místních komunikacích – 
oprava výtluků Dolní Lánov - Fořt a Dolní Lánov – Kunčice. 
Budou opravena místa, kde je asfaltový povrch vydrolen. 
Samozřejmě pokračuje po celé jarní a letní období údržba 
zeleně po obci, které bude věnována pozornost i v podzim-
ním období. Pravidelně jsou udržovány oba hřbitovy.

 Jednou z důležitých záležitostí, které zastupitelstvo 
obce řešilo, je objekt bývalé továrny - dnes v majetku 

Zemědělského družstva vlastníků. Samotný objekt je
v současné době v prodeji. Zájemci o tuto nemovitost měli 
představu, že zde vybudují co nejvíce apartmánových bytů, 
jeden z návrhů byl na 60 bytů. S tím zastupitelstvo obce 
nesouhlasilo a po prohlídce továrního objektu rozhodlo
o změně současného využití objektu na maximálně 25 
bytových jednotek a zbytek objektu využít pro občanskou 
vybavenost a drobnou výrobu. Doufám, že se kupec této 
nemovitosti brzy najde.

 Během školních prázdnin byly prováděny ve spolupráci 
s vedením naší základní školy drobné stavební úpravy, jako 
malování, výměna podlahových krytin, odizolování části 
skladů apod.

 Další záležitostí, která naši obec v poslední době trápí
a je předmětem stížností občanů, jsou volně pobíhající psi 
po obci, jejichž majitelé nemají své miláčky řádně zajištěny. 
Obtěžují okolí, ale škodí i ve volné přírodě. Pes by měl být 
pod dohledem svého majitele, nebo na vodítku. Pokud by 
tento trend pokračoval, bude muset obec přijmout obecně 
závaznou vyhlášku o zákazu volného pobíhání psů na veřej-
ném prostranství.

 Rád bych spoluobčany informoval, že do finále jde 
vydání knihy o Lánovech, tedy společná kniha o Dolním 
Lánově a Lánově (původně Prostředním a Horním Lánově). 
Bude se jednat o publikaci, která nás provede historickým 
vývojem až do současné doby v tomto malebném údolí 
Malého Labe. Její veřejné představení je v současné době 
plánované na poslední týden v listopadu letošního roku. 
Vzhledem k tomu, že jde i o finančně náročnou akci, dovolili 
jsme si Vás oslovit o finanční výpomoc. I za malý finanční 
příspěvek bude obec vděčná. Kniha bude po svém předsta-
vení v prodeji na obci. Cena nebyla ještě stanovena.

 Závěrem mi, vážení spoluobčané, dovolte popřát 
příjemné prožití podzimního období letošního roku, bez 
velkých omezení kvůli výskytu koronaviru. Dětem
a pracovníkům naší základní a mateřské školy přeji 
příjemný vstup do nového školního roku. A nezapomeňme,
že dne 2. a 3. října 2020 se konají volby do Zastupitelstva 
Královéhradeckého kraje a do Senátu. Přeji dobrou volbu 
zástupců v těchto orgánech, kteří budou v dalším volebním 
období rozhodovat o rozvoji našeho kraje.

                                JUDr. Miloslav Tomíček,
                              starosta obce

Z ÚŘADU
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  Usnesení z jednání zastupitelstva obce
  Dolní Lánov konané dne 24. 6. 2020
1/3-20 Zastupitelstvo obce schválilo program jednání
a zápisem pověřuje Mgr. Evu Losenickou.
          (pro 10, proti 0, zdržel se 0)

2/3-20 Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovatele zápisu
a návrhovou komisi ve složení Jana Tumová, Bc. Jiří Svatý.
          (pro 10, proti 0, zdržel se 0)

3/3-20 Zastupitelstvo obce se seznámilo a schvaluje 
rozpočtové opatření č. 4/2020 a č. 5/2020.
          (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

4/3-20 Zastupitelstvo obce schvaluje Závěrečný účet obce 
za rok 2019 a Zprávu o hospodaření obce za rok 2019 bez 
výhrad. Zastupitelé obce vyslovili souhlas s celoročním 
hospodařením obce Dolní Lánov.   (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

5/3-20 Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje převod 
finančních prostředků do fondu obnovy vodovodů a kanali-
zací ve výši 1 200 000,- Kč ze spořicího účtu na výměnu 
vodovodního potrubí výtlaku a zásobního řádu. Převod 
finančních prostředků proběhne do 31. 7. 2020.
          (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

6/3-20 Zastupitelstvo obce projednalo na základě podnětu 
fyzických a právnických osob, které mají vlastnická práva
k pozemkům a stavbám na katastrálním území obce Dolní 
Lánov, návrhy na zařazení do 1. Změny územního plánu 
obce:

2a) Pozemek p. č. 149 k. ú. Dolní Lánov o výměře 2 500 m , 
vedený jako trvalý travní porost na plochu pro výstavbu 
rodinného domu – ZO schvaluje zařadit do 1. změny ÚP 
obce.         (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

b) Pozemek p. č. 196 k. ú. Dolní Lánov, vedený jako orná 
2půda o výměře 1 405 m  na plochu pro výstavbu rodinného 

domu – ZO schvaluje zařadit do 1. změny ÚP obce Dolní 
Lánov.                (pro 7, proti 2, zdržel se 2)

c) Pozemky p. č. 192/1, 192/8, 192/9, 208/3 k. ú. Dolní 
2Lánov, vedené jako půda ostatní o celkové výměře 3397 m  

na plochy smíšené obytné – venkovské – ZO neschvaluje 
zařadit do 1. změny ÚP obce Dolní Lánov.
           (pro 0, proti 9, zdržel se 2)

d) Pozemek p. č. 208/2 k. ú. Dolní Lánov, vedený jako TTP 
2o výměře 6 591 m  na plochu smíšenou obytnou – venkov-

skou – ZO neschvaluje zařadit do 1. změny ÚP obce Dolní 
Lánov.            (pro 0, proti 9, zdržel se 2)

e) Pozemek p. č. 1245 a st. 352 k. ú. Dolní Lánov, vedený
v platném ÚP obce jako plochy smíšené výrobní o celkové 

2výměře 7 481 m  na plochy smíšené obytné - venkovské  – 
ZO neschvaluje zařadit do 1. změny ÚP obce Dolní Lánov.
           (pro 0, proti 9, zdržel se 2)

f) Pozemky p. č. st, 275, p. č. st. 274 a p. č. 530/2, vše k. ú 
Dolní Lánov, vedené v platném ÚP jako plochy smíšené 
výrobní, silniční doprava, smíšené obytné - venkovské, 
navrhuje zastupitelstvo obce změny využití stavebních 
pozemků a stávajících objektů z 30% na plochy pro bydlení, 
30% využití pro drobnou výrobu a zbytek pro služby občan-
ské vybavenosti a silniční dopravy. ZO neschvaluje zařadit 
do 1. změny ÚP obce Dolní Lánov.
           (pro 0, proti 8, zdržel se 3)

7/3-20 Zastupitelstvo obce se seznámilo a schválilo 
Smlouvu o poskytnutí dotace z dotačního fondu Králové-
hradeckého kraje č. 20RRD10-0019 na podporu provozu 
prodejen na venkově. Pověřuje starostu obce podpisem 
smlouvy.        (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

8/3-20 Zastupitelstvo obce schvaluje prodej obecního 
2pozemku p. č. 2859 v k. ú. Dolní Lánov o výměře 216 m  

vedeného jako ostatní plocha - ostatní komunikace za cenu 
2100,- Kč/m . Zastupitelstvo obce pověřuje starostu podpi-

sem smlouvy.       (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

9/3-20  Zastupitelstvo obce projednalo a rozhodlo pokračo-
vat ve členství spolku MAS Krkonoše. 
         (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

10/3-20   Zastupitelstvo obce neschvaluje uzavřít Smlouvu 
o prodeji reklamní plochy na sociální vozidlo pro potřeby 
Pečovatelské služby Vrchlabí mezi dodavatelem fa 
Kompakt, spol. s r. o., se sídlem v Poděbradech, a obcí Dolní 
Lánov jako objednavatelem na cenu reklamy 5 000,-Kč 
(pěttisíckorunčeských). 
                  (pro 5, proti 5, zdržel se 1)

11/3-20  Zastupitelstvo obce projednalo žádosti o finanční 
dary neziskovým organizacím a rozhodlo, že v roce 2020 již 
nebude na tyto účely uvolňovat další finanční prostředky.
             (pro 11, proti 0, zdržel se 0)

Zastupitelstvo obce bere na vědomí:
- plnění Plánu hlavních investičních a neinvestičních akcí 
 na rok 2020
- získání dotace na podaný projekt Podpora budování
 a obnovy aktivního a pasivního odpočinku (rozšíření
 dětského hřiště u ZŠ a MŠ) z MMR
- informaci ke stavebním úpravám objektu bydlení
 čp. 207
- informaci ke stavební akci Výměna vodovodního
 potrubí výtlaku a zásobníku pitné vody, která proběhne
 v měsíci červenci – říjnu 20 a ustanovení komise pro
 výběr dodavatele
- informaci ke stavebním úpravám objektu vrtu pitné
 vody a základní školy
- informaci o sportovně - kulturních akcích konaných
 v měsíci červenec a srpen 2020 

       Místostarosta: Ing. Pavel Šimůnek v. r. 
            Starosta: JUDr. Miloslav Tomíček v. r.

  Usnesení z jednání zastupitelstva obce
  konané dne 29. 7. 2020
1/4-20 Zastupitelstvo obce schvaluje program jednání
a ustanovuje zapisovatelem zápisu Mgr. Evu Losenickou. 
                             (pro 11, proti 0)

2/4-20 Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovací a návrho-
vou komisi ve složení Jana Tumová, Michal Trobl. 
                            (pro 11, proti 0)

3/4-20 Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o poskyt-
nutí daru uzavřenou mezi Obcí Dolní Lánov jako dárce
a Místní akční skupinou Krkonoše, z. s., se sídlem 
Prostřední Lánov 39, jako obdarovaný na finanční částku
ve výši 7 800,- Kč (slovy: sedmtisícosmset korun českých), 
jako příspěvek na náklady spojené s činností obdarovaného. 
Pověřuje starostu obce podpisem smlouvy.    (pro 11, proti 0)

4/4-20 Zastupitelstvo obce schvaluje Darovací smlouvu 
uzavřenou mezi Obcí Dolní Lánov jako dárcem a firmou 
KOMPAKT, spol. s r.o., Jiráskova 1424, Poděbrady jako 
obdarovaným na peněžitý dar ve výši 5 000,- Kč (pěttisíc 
korun českých) za účelem příspěvku na nákup osobního 
automobilu pro zařízení Sociální služby Vrchlabí. Pověřuje 
starostu obce podpisem darovací smlouvy.    (pro 11, proti 0)

5/4-20 Zastupitelstvo obce projednalo na základě podnětu 
fyzických a právnických osob, které mají vlastnická práva
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KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

www.dolnilanov.cz

Úřední hodiny:

Obecní knihovna:

Pondělí  8:00 - 12:00    13:00 - 17:00
Středa    8:00 - 12:00    13:00 - 17:00

Středa   14:00 - 17:00

Účetnictví, evidence obyvatel: 
Martina Schoberová

499 522 216

Místostarosta: 
Jiří Svatý

Starosta: JUDr. Miloslav Tomíček tomicek.miloslav@seznam.cz

ou@dolnilanov.cz

ZPRÁVY Z OBCE DOLNÍ LÁNOV

OBECNÍ ÚŘAD
DOLNÍ LÁNOV

Dolní Lánov 132
543 41  LÁNOV

Vážení spoluobčané

Letošní rok se nám rychle přehoupl do své druhé poloviny
a je tedy dobré si vyhodnotit jeho první polovinu. Na jednání 
zastupitelstva obce jsme provedli kontrolu plnění hlavních 
investičních a neinvestičních akcí, které jsme si na tento rok 
naplánovali. Po rozpačitém začátku letošního roku, způso-
beném některými opatřeními z důvodu výskytu onemocnění 
koronavirem v naší republice se nám daří větší část plánova-
ných akcí plnit.

 Dne 13. 7. 2020 byla zahájena neinvestiční stavební 
akce „Výměna vodovodního potrubí a zásobního řádu pitné 
vody“. Jedná se o finančně náročnou akci za 3 000 000,- Kč, 
kdy na opravu vodovodního řádu nezíská obec dotační 
podporu. K této opravě muselo dojít, jelikož potrubí výtlaku 
pitné vody je v druhé polovině svého vedení zastaralé
a docházelo k častým poruchám a tím i ztrátám pitné vody.

 Další akce, která byla ukončena, byla obnova obecního 
lesního porostu o výměře 2,23 ha, který byl v roce 2019 
zničen požárem a muselo být přistoupeno k jeho obnově. 
Pracemi spojenými s likvidací poškozených stromů, výsad-
bou stromků a oplocením byla na základě výběrového řízení 
pověřena lesní společnost Strombuch Jilemnice, která pro 
obec vykonává veškeré potřebné lesní práce. Současná 
kůrovcová kalamita, která se silně dotýká i našich obecních 
lesů, stojí obecní rozpočet nemalé finanční prostředky.
I když stát přispívá na likvidaci poškozených porostů, 
nestačí to na pokrytí celkových nákladů spojených
s obnovou a následnou péčí o tyto lesní pozemky.

 Byla dokončena úprava vyhlídkového místa a oprava 
kamenné zdi u kostela. Dokončeny byly projekční práce na 
přestavbu obytného domu čp. 207 (MARX) a po schválení 
stavebním úřadem Vrchlabí bude započato se stavebními 
úpravami pro nájemní bydlení (tři bytové jednotky).

 Zahájeny byly práce na místních komunikacích – 
oprava výtluků Dolní Lánov - Fořt a Dolní Lánov – Kunčice. 
Budou opravena místa, kde je asfaltový povrch vydrolen. 
Samozřejmě pokračuje po celé jarní a letní období údržba 
zeleně po obci, které bude věnována pozornost i v podzim-
ním období. Pravidelně jsou udržovány oba hřbitovy.

 Jednou z důležitých záležitostí, které zastupitelstvo 
obce řešilo, je objekt bývalé továrny - dnes v majetku 

Zemědělského družstva vlastníků. Samotný objekt je
v současné době v prodeji. Zájemci o tuto nemovitost měli 
představu, že zde vybudují co nejvíce apartmánových bytů, 
jeden z návrhů byl na 60 bytů. S tím zastupitelstvo obce 
nesouhlasilo a po prohlídce továrního objektu rozhodlo
o změně současného využití objektu na maximálně 25 
bytových jednotek a zbytek objektu využít pro občanskou 
vybavenost a drobnou výrobu. Doufám, že se kupec této 
nemovitosti brzy najde.

 Během školních prázdnin byly prováděny ve spolupráci 
s vedením naší základní školy drobné stavební úpravy, jako 
malování, výměna podlahových krytin, odizolování části 
skladů apod.

 Další záležitostí, která naši obec v poslední době trápí
a je předmětem stížností občanů, jsou volně pobíhající psi 
po obci, jejichž majitelé nemají své miláčky řádně zajištěny. 
Obtěžují okolí, ale škodí i ve volné přírodě. Pes by měl být 
pod dohledem svého majitele, nebo na vodítku. Pokud by 
tento trend pokračoval, bude muset obec přijmout obecně 
závaznou vyhlášku o zákazu volného pobíhání psů na veřej-
ném prostranství.

 Rád bych spoluobčany informoval, že do finále jde 
vydání knihy o Lánovech, tedy společná kniha o Dolním 
Lánově a Lánově (původně Prostředním a Horním Lánově). 
Bude se jednat o publikaci, která nás provede historickým 
vývojem až do současné doby v tomto malebném údolí 
Malého Labe. Její veřejné představení je v současné době 
plánované na poslední týden v listopadu letošního roku. 
Vzhledem k tomu, že jde i o finančně náročnou akci, dovolili 
jsme si Vás oslovit o finanční výpomoc. I za malý finanční 
příspěvek bude obec vděčná. Kniha bude po svém předsta-
vení v prodeji na obci. Cena nebyla ještě stanovena.

 Závěrem mi, vážení spoluobčané, dovolte popřát 
příjemné prožití podzimního období letošního roku, bez 
velkých omezení kvůli výskytu koronaviru. Dětem
a pracovníkům naší základní a mateřské školy přeji 
příjemný vstup do nového školního roku. A nezapomeňme,
že dne 2. a 3. října 2020 se konají volby do Zastupitelstva 
Královéhradeckého kraje a do Senátu. Přeji dobrou volbu 
zástupců v těchto orgánech, kteří budou v dalším volebním 
období rozhodovat o rozvoji našeho kraje.

                                JUDr. Miloslav Tomíček,
                              starosta obce

Z ÚŘADU
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zace výuky. Vše jsme zvládli, někdo lépe, někdo hůře, každý 
podle zásluh. Vysvědčení jsme rozdali, nikdo nebrečel. 
Dohodli jsme se, že příští rok budeme procvičovat a pokra-
čovat. Víme, že toho zvládneme hodně. Myslím si, že se 
můžeme všichni za zvládnutí podivného pololetí pochválit – 
žáci, rodiče a učitelé. Všem děkujeme. 
                 Mgr. Lenka Gažiková

  Pozdrav z báječných prázdnin aneb
  ohlédnutí za školním táborem

 Jako každým rokem, i letos jsme o letních prázdninách 
zorganizovali již tradiční školní tábor. Zažívali jsme skvělé 
dny plné dobrodružství, nevšedních zážitků, sportování
a pohybových her v přírodě, včetně výletů po horách
a cyklovýletu po lesních cestách. Od pondělí 13. července do 
pátku 17. července proběhl příměstský tábor. V druhém 
týdnu od pondělí 20. července do 24. července následoval 
pobytový tábor na horské chatě Hanapetr.  

 První týden se nesl v duchu celotáborové hry ,,Pevnosti 
Boyard“. Po celou dobu děti sportovaly, soutěžily, luštily 
rébusy a hádanky, hrály pohybové hry a překonávaly plno 
těžkých překážek. Postupně se jim podařilo získat všech 
sedm indícii a sedm klíčů, které je na konci tábora dovedly 
až k samotnému pokladu. Tábor byl zpestřen výletem na 
Sněžku, a poté přes Růžovou horu až na Portášky na herní 
krajinu Pecka, kde si děti užily mnoho zábavy a dobrodruž-
ství. Večer se děti mohly těšit na pořádný táborák s přespá-
ním ve stanu. Druhý den ráno jsme navštívili Měsíční údolí
a pokračovali v bojových hrách Pevnosti Boyard. Další den 
jsme si nenechali ujít jízdu vláčkem Bubáčkem a vydali se
z Vrchlabí na výletní jízdu do Strážného, kde jsme si dali 

výborný oběd a pokračovali dál dobrodružnou cestou pěšky 
do Lánova. Poslední den jsme si užili na horských kolech, 
jezdili jsme po lesních cestách a v závěru dne získali zaslou-
žený poklad.
 V druhém týdnu na nás čekal pětidenní tábor na horské 
chatě Hanapetr, v klidné chráněné oblasti obklopené 
loukami a lesy ve střední části Krkonoš. Tentokrát jsme 
zažívali dny plné netradičních soutěží, lesních her, překoná-
vání překážek, běžeckých závodů v gladiátoru a noční 
stezky odvahy, to vše v duchu ,,Hry bez hranic“. Vydali jsme 
se i na menší výlet a prohlédli jsme si horskou chatu Apalu-
chu z českého filmu ,,S tebou mě baví svět“ a také jsme 
navštívili Hříběcí boudy. Samozřejmě nechyběly zábavné 
večerní programy, veselé hry a diskotéka.
 Po celé dva týdny nám počasí přálo. Za všechny mohu 
říci, že se tábory vydařily. Společně jsme prožili pestré dny 
plné dobrodružství, nevšedních zážitků a sportování v příro-
dě. V příštím roce se opět budeme těšit na školní tábor.

            Anita Blažejová, ZŠ a MŠ Dolní Lánov

  Malá kopaná 

  25. 7. se v Dolním Lánově konal již 16. ročník 
turnaje v malé kopané O pohár starosty obce.

 Celý den byl doslova pekelný, sluníčko nedalo oddychu 
sportovcům ani pořadatelům. Letos opravdu zelené hřiště 
přivítalo 8 týmů, hrálo se ve dvou skupinách, každý
s každým, pořadí ve skupinách určilo nasazení týmů do 
vyřazovací části. Loňské vítězství obhájilo družstvo
DA GIORGIO, na 2. stupni se umístilo družstvo Legendy,
a na třetím SK Dolní Lánov.

 V mezičase bylo možné navštívit kostel sv. Jakuba, kde 
proběhl pouťový koncert hry na varhany Michala Hanuše. 
Po sportovních výkonech pokračoval program na hřišti
s hudební produkcí DJ Filia. Nálada byla neskutečná, 
nechtělo se nikomu končit, asi také následek doby kovidové, 
kdy všem chyběl kontakt s kamarády, posezení a sdílení 
zážitků, názorů s přáteli. A to je hlavně důvod – setkávání - 
proč takové akce vznikají a nejen SK Dolní Lánov je opako-
vaně u nás v obci pořádá.
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Květináče zdobené ubrouskovou technikou.

Horská chata Apalucha z filmu S tebou mě baví svět,
děti ze ZŠ a MŠ Dolní Lánov.

k pozemkům a stavbám na katastrálním území obce Dolní 
Lánov, návrhy na zařazení do 1. změny územ. plánu obce:
a) části pozemku p. č. 2028 vedené jako TTP o výměře 

2 29604 m , p. č. 2026 TTP o výměře 325 m  a p. č. 2022 TTP
2o výměře 41.279 m , vše v k. ú. Dolní Lánov na plochu 

stavební – obytnou. Zastupitelstvo obce neschvaluje zařadit 
do 1. změny ÚP obce.      (pro 0, proti 4, zdržel se 7)

2b) pozemek p. č. 2024 TTP o výměře 1437 m  v k. ú. Dolní 
Lánov na plochu stavební – obytnou. Zastupitelstvo obce 
schvaluje zařadit do 1. změny ÚP obce.
           (pro 6, proti 1, zdržel se 4)

c) pozemky p. č. st. 274/1 vedené jako zastavěná plocha
2a nádvoří, o výměře 4 424 m , pozemek p. č. 530/2 vedený 

2jako ostatní plocha o výměře 1 524 m , vše v k. ú. Dolní 
Lánov v platném územním plánu obce vedené jako plochy 
smíšené výrobní s hlavním využitím pro zemědělskou 
výrobu (rostlinná a živočišná) a skladování. Zastupitelstvo 
obce navrhuje změnu využití stávajících objektů pro plochy 
bydlení – maximálně 25 bytů, občanská vybavenost, 
administrativa, obchod, služby a drobná výroba.
                            (pro 11, proti 0)

6/4-20 Zastupitelstvo obce schvaluje přijetí finančních 
příspěvků od občanů a finančních darů od podnikatelských 
subjektů na dokončení knihy Lánovy. Obec bude příspěvky 
účtovat samostatně pod označením org. 2020.
                           (pro 11, proti 0)
      Místostarosta: Ing. Pavel Šimůnek v. r.
       Starosta: JUDr. MiloslavTomíček v. r.

  V OBRAZE

  Chcete být informováni o aktualitách z našeho 
webu obce Dolní Lánov? Chcete mít k dispozici důležité 
informace z obce ve vašem chytrém telefonu? Právě pro vás 
je určena nová mobilní aplikace – V OBRAZE.
 Aplikace vám přináší přehled aktualit z webu naší obce, 
upozorní vás na nově vložené zprávy, dozvíte se včas
o pořádaných akcích, můžete si prohlédnout fotografie nebo 
dokumenty vyvěšené na úřední desce. Do aplikace se 
nemusíte registrovat, neposkytujete žádná osobní data.
 Co k aktivaci aplikace potřebujete? Mít chytrý telefon, 
nebo tablet s operačním systémem Android či iOS, přístup 
na internet, místo v úložišti telefonu cca 13 MB. Aplikaci je 
možné si stáhnout z Google Play nebo z App Store. Bližší 
informace ke stažení naleznete na webu http://www.dolni
lanov.cz/mobilni-aplikace/?ftresult=v+obraze. Více 
informací, například jak nastavit sledování naší obce
v aplikaci, najdete na www.aplikacevobraze.cz.

Aplikaci si můžete stáhnout také pomocí QR kódů.

  Poněkud podivný školní rok

  Tento školní rok byl poněkud podivný. Úplně jiný 
než ostatní roky. Co nám vzal a co nám dal? 
 4. a 5. ročník naší školy se přihlásil do projektu České 
spořitelny – Abeceda peněz – Jarmark. Obsahem této akce 
byla „finanční gramotnost“. Pro nás to byla lednová 
návštěva peněžního ústavu – pobočky ČS ve Vrchlabí. Tam 
jsme se dozvěděli, co vlastně jsou peníze, jak s nimi hospo-
dařit, co to jsou účty, platební karty – dokonce si děti 
zkoušely vybírat z bankomatu, počítaly peníze – v ruce si 
každý podržel milion korun – na sekundu byly děti milioná-
ři. Také jsme se přes videokonferenci spojili s bankéřkou ve 
vzdálené Ostravě. Abychom v praxi pochopili hospodaření s 
penězi, založili jsme si firmu, stanovili ředitele firmy
a finančního ředitele. Aby firma mohla fungovat, museli 
jsme mít nějaký finanční základ – dostali jsme od ČS půjčku 
na rozjezd firmy, kterou přebrali finanční ředitel Milan 
Blažej za dohledu ředitelky firmy Michalky Maisnerové. 
Ostatní děti byly členy firmy a podílely se na jejím fungová-
ní. Pro všechny nastala pravidelná práce, dvakrát až třikrát 
týdně jsme měli pracovní porady, na kterých jsme vytvářeli 
název firmy a jeho logo, prováděli průzkum trhu, přemýšle-
li, o jaké výrobky by byl zájem. Plánovali jsme, tvořili ceny, 

vedli peněžní deník a vy-
ráběli výrobky. Firma se 
jmenovala Koumaví Reální 
Ekonomičtí Aktivní Trpěliví 
Experti – KREATE. V únoru 
jsme začali vyrábět - podařilo 
se nám ozdobit ubrouskovou 
technikou květináče, africkou 
hliněnou batikou jsme zdobili 
tašky, montovali jsme ptačí 
budky z dílů, které nám 

připravil tatínek a dědeček ředitelky Michalky, seli jsme 
semínka paprik. Více jsme toho nestihli, protože 11. 3. byly 
školy v důsledku koronavirové epidemie zavřeny. COVID 
19 nám ukončil naše podnikání, nedošlo k jarmarku, kde 
jsme mohli naše výrobky prodávat. Po příchodu do školy 25. 
5. jsme si výrobky mezi sebou z větší části rozprodali.
Za utržené peníze jsme si nechali na památku vyrobit trička
s logem „firmy“. I přestože jsme tuto akci nemohli dokončit, 
byla pro nás velice přínosná – naučili jsme se spolupracovat, 
plánovat, organizovat a zodpovědně a pečlivě tvořit. Být
na svoji práci hrdý.
 S přírodotechnickým kroužkem a s týmem „MIMONI“ 
jsme se opět účastnili POHÁRU VĚDY – FOCUS. Splnili 
jsme dvě kola. Třetí kolo jsme dávali dohromady na dálku, 
když opět dorazila informace, že COVID 19 ukončuje naše 
snažení. Odměnou nám bylo čestné uznání (z 200 možných 
bodů jsme jich měli 199, takže jsme si nevedli špatně). Toto 
uznání obdržely všechny týmy. Aby to dětem nebylo líto, 
dostali butony s logem týmu „MIMONI“.
 Covid 19 zkomplikoval i výuku od března do května. 
Tato komplikace prověřila všechny – učitele, žáky
a v neposlední řadě rodiče. Ukázala nám, že jsme všichni 
schopni pracovat, spolupracovat. Všichni jsme si vyzkou-
šeli jiný způsob výuky – email, on-line výuka, WhatsApp, 
odevzdáváním do krabice. Každý si vybral způsob, který mu 
nejvíce vyhovoval a ke kterému měl technické prostředky, 
možnosti. Do školy v květnu nastoupila většina žáků. Výuka 
probíhala za přísných hygienických opatření a jiné organi-
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zace výuky. Vše jsme zvládli, někdo lépe, někdo hůře, každý 
podle zásluh. Vysvědčení jsme rozdali, nikdo nebrečel. 
Dohodli jsme se, že příští rok budeme procvičovat a pokra-
čovat. Víme, že toho zvládneme hodně. Myslím si, že se 
můžeme všichni za zvládnutí podivného pololetí pochválit – 
žáci, rodiče a učitelé. Všem děkujeme. 
                 Mgr. Lenka Gažiková

  Pozdrav z báječných prázdnin aneb
  ohlédnutí za školním táborem

 Jako každým rokem, i letos jsme o letních prázdninách 
zorganizovali již tradiční školní tábor. Zažívali jsme skvělé 
dny plné dobrodružství, nevšedních zážitků, sportování
a pohybových her v přírodě, včetně výletů po horách
a cyklovýletu po lesních cestách. Od pondělí 13. července do 
pátku 17. července proběhl příměstský tábor. V druhém 
týdnu od pondělí 20. července do 24. července následoval 
pobytový tábor na horské chatě Hanapetr.  

 První týden se nesl v duchu celotáborové hry ,,Pevnosti 
Boyard“. Po celou dobu děti sportovaly, soutěžily, luštily 
rébusy a hádanky, hrály pohybové hry a překonávaly plno 
těžkých překážek. Postupně se jim podařilo získat všech 
sedm indícii a sedm klíčů, které je na konci tábora dovedly 
až k samotnému pokladu. Tábor byl zpestřen výletem na 
Sněžku, a poté přes Růžovou horu až na Portášky na herní 
krajinu Pecka, kde si děti užily mnoho zábavy a dobrodruž-
ství. Večer se děti mohly těšit na pořádný táborák s přespá-
ním ve stanu. Druhý den ráno jsme navštívili Měsíční údolí
a pokračovali v bojových hrách Pevnosti Boyard. Další den 
jsme si nenechali ujít jízdu vláčkem Bubáčkem a vydali se
z Vrchlabí na výletní jízdu do Strážného, kde jsme si dali 

výborný oběd a pokračovali dál dobrodružnou cestou pěšky 
do Lánova. Poslední den jsme si užili na horských kolech, 
jezdili jsme po lesních cestách a v závěru dne získali zaslou-
žený poklad.
 V druhém týdnu na nás čekal pětidenní tábor na horské 
chatě Hanapetr, v klidné chráněné oblasti obklopené 
loukami a lesy ve střední části Krkonoš. Tentokrát jsme 
zažívali dny plné netradičních soutěží, lesních her, překoná-
vání překážek, běžeckých závodů v gladiátoru a noční 
stezky odvahy, to vše v duchu ,,Hry bez hranic“. Vydali jsme 
se i na menší výlet a prohlédli jsme si horskou chatu Apalu-
chu z českého filmu ,,S tebou mě baví svět“ a také jsme 
navštívili Hříběcí boudy. Samozřejmě nechyběly zábavné 
večerní programy, veselé hry a diskotéka.
 Po celé dva týdny nám počasí přálo. Za všechny mohu 
říci, že se tábory vydařily. Společně jsme prožili pestré dny 
plné dobrodružství, nevšedních zážitků a sportování v příro-
dě. V příštím roce se opět budeme těšit na školní tábor.

            Anita Blažejová, ZŠ a MŠ Dolní Lánov

  Malá kopaná 

  25. 7. se v Dolním Lánově konal již 16. ročník 
turnaje v malé kopané O pohár starosty obce.

 Celý den byl doslova pekelný, sluníčko nedalo oddychu 
sportovcům ani pořadatelům. Letos opravdu zelené hřiště 
přivítalo 8 týmů, hrálo se ve dvou skupinách, každý
s každým, pořadí ve skupinách určilo nasazení týmů do 
vyřazovací části. Loňské vítězství obhájilo družstvo
DA GIORGIO, na 2. stupni se umístilo družstvo Legendy,
a na třetím SK Dolní Lánov.

 V mezičase bylo možné navštívit kostel sv. Jakuba, kde 
proběhl pouťový koncert hry na varhany Michala Hanuše. 
Po sportovních výkonech pokračoval program na hřišti
s hudební produkcí DJ Filia. Nálada byla neskutečná, 
nechtělo se nikomu končit, asi také následek doby kovidové, 
kdy všem chyběl kontakt s kamarády, posezení a sdílení 
zážitků, názorů s přáteli. A to je hlavně důvod – setkávání - 
proč takové akce vznikají a nejen SK Dolní Lánov je opako-
vaně u nás v obci pořádá.
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Květináče zdobené ubrouskovou technikou.

Horská chata Apalucha z filmu S tebou mě baví svět,
děti ze ZŠ a MŠ Dolní Lánov.

k pozemkům a stavbám na katastrálním území obce Dolní 
Lánov, návrhy na zařazení do 1. změny územ. plánu obce:
a) části pozemku p. č. 2028 vedené jako TTP o výměře 

2 29604 m , p. č. 2026 TTP o výměře 325 m  a p. č. 2022 TTP
2o výměře 41.279 m , vše v k. ú. Dolní Lánov na plochu 

stavební – obytnou. Zastupitelstvo obce neschvaluje zařadit 
do 1. změny ÚP obce.      (pro 0, proti 4, zdržel se 7)

2b) pozemek p. č. 2024 TTP o výměře 1437 m  v k. ú. Dolní 
Lánov na plochu stavební – obytnou. Zastupitelstvo obce 
schvaluje zařadit do 1. změny ÚP obce.
           (pro 6, proti 1, zdržel se 4)

c) pozemky p. č. st. 274/1 vedené jako zastavěná plocha
2a nádvoří, o výměře 4 424 m , pozemek p. č. 530/2 vedený 

2jako ostatní plocha o výměře 1 524 m , vše v k. ú. Dolní 
Lánov v platném územním plánu obce vedené jako plochy 
smíšené výrobní s hlavním využitím pro zemědělskou 
výrobu (rostlinná a živočišná) a skladování. Zastupitelstvo 
obce navrhuje změnu využití stávajících objektů pro plochy 
bydlení – maximálně 25 bytů, občanská vybavenost, 
administrativa, obchod, služby a drobná výroba.
                            (pro 11, proti 0)

6/4-20 Zastupitelstvo obce schvaluje přijetí finančních 
příspěvků od občanů a finančních darů od podnikatelských 
subjektů na dokončení knihy Lánovy. Obec bude příspěvky 
účtovat samostatně pod označením org. 2020.
                           (pro 11, proti 0)
      Místostarosta: Ing. Pavel Šimůnek v. r.
       Starosta: JUDr. MiloslavTomíček v. r.

  V OBRAZE

  Chcete být informováni o aktualitách z našeho 
webu obce Dolní Lánov? Chcete mít k dispozici důležité 
informace z obce ve vašem chytrém telefonu? Právě pro vás 
je určena nová mobilní aplikace – V OBRAZE.
 Aplikace vám přináší přehled aktualit z webu naší obce, 
upozorní vás na nově vložené zprávy, dozvíte se včas
o pořádaných akcích, můžete si prohlédnout fotografie nebo 
dokumenty vyvěšené na úřední desce. Do aplikace se 
nemusíte registrovat, neposkytujete žádná osobní data.
 Co k aktivaci aplikace potřebujete? Mít chytrý telefon, 
nebo tablet s operačním systémem Android či iOS, přístup 
na internet, místo v úložišti telefonu cca 13 MB. Aplikaci je 
možné si stáhnout z Google Play nebo z App Store. Bližší 
informace ke stažení naleznete na webu http://www.dolni
lanov.cz/mobilni-aplikace/?ftresult=v+obraze. Více 
informací, například jak nastavit sledování naší obce
v aplikaci, najdete na www.aplikacevobraze.cz.

Aplikaci si můžete stáhnout také pomocí QR kódů.

  Poněkud podivný školní rok

  Tento školní rok byl poněkud podivný. Úplně jiný 
než ostatní roky. Co nám vzal a co nám dal? 
 4. a 5. ročník naší školy se přihlásil do projektu České 
spořitelny – Abeceda peněz – Jarmark. Obsahem této akce 
byla „finanční gramotnost“. Pro nás to byla lednová 
návštěva peněžního ústavu – pobočky ČS ve Vrchlabí. Tam 
jsme se dozvěděli, co vlastně jsou peníze, jak s nimi hospo-
dařit, co to jsou účty, platební karty – dokonce si děti 
zkoušely vybírat z bankomatu, počítaly peníze – v ruce si 
každý podržel milion korun – na sekundu byly děti milioná-
ři. Také jsme se přes videokonferenci spojili s bankéřkou ve 
vzdálené Ostravě. Abychom v praxi pochopili hospodaření s 
penězi, založili jsme si firmu, stanovili ředitele firmy
a finančního ředitele. Aby firma mohla fungovat, museli 
jsme mít nějaký finanční základ – dostali jsme od ČS půjčku 
na rozjezd firmy, kterou přebrali finanční ředitel Milan 
Blažej za dohledu ředitelky firmy Michalky Maisnerové. 
Ostatní děti byly členy firmy a podílely se na jejím fungová-
ní. Pro všechny nastala pravidelná práce, dvakrát až třikrát 
týdně jsme měli pracovní porady, na kterých jsme vytvářeli 
název firmy a jeho logo, prováděli průzkum trhu, přemýšle-
li, o jaké výrobky by byl zájem. Plánovali jsme, tvořili ceny, 

vedli peněžní deník a vy-
ráběli výrobky. Firma se 
jmenovala Koumaví Reální 
Ekonomičtí Aktivní Trpěliví 
Experti – KREATE. V únoru 
jsme začali vyrábět - podařilo 
se nám ozdobit ubrouskovou 
technikou květináče, africkou 
hliněnou batikou jsme zdobili 
tašky, montovali jsme ptačí 
budky z dílů, které nám 

připravil tatínek a dědeček ředitelky Michalky, seli jsme 
semínka paprik. Více jsme toho nestihli, protože 11. 3. byly 
školy v důsledku koronavirové epidemie zavřeny. COVID 
19 nám ukončil naše podnikání, nedošlo k jarmarku, kde 
jsme mohli naše výrobky prodávat. Po příchodu do školy 25. 
5. jsme si výrobky mezi sebou z větší části rozprodali.
Za utržené peníze jsme si nechali na památku vyrobit trička
s logem „firmy“. I přestože jsme tuto akci nemohli dokončit, 
byla pro nás velice přínosná – naučili jsme se spolupracovat, 
plánovat, organizovat a zodpovědně a pečlivě tvořit. Být
na svoji práci hrdý.
 S přírodotechnickým kroužkem a s týmem „MIMONI“ 
jsme se opět účastnili POHÁRU VĚDY – FOCUS. Splnili 
jsme dvě kola. Třetí kolo jsme dávali dohromady na dálku, 
když opět dorazila informace, že COVID 19 ukončuje naše 
snažení. Odměnou nám bylo čestné uznání (z 200 možných 
bodů jsme jich měli 199, takže jsme si nevedli špatně). Toto 
uznání obdržely všechny týmy. Aby to dětem nebylo líto, 
dostali butony s logem týmu „MIMONI“.
 Covid 19 zkomplikoval i výuku od března do května. 
Tato komplikace prověřila všechny – učitele, žáky
a v neposlední řadě rodiče. Ukázala nám, že jsme všichni 
schopni pracovat, spolupracovat. Všichni jsme si vyzkou-
šeli jiný způsob výuky – email, on-line výuka, WhatsApp, 
odevzdáváním do krabice. Každý si vybral způsob, který mu 
nejvíce vyhovoval a ke kterému měl technické prostředky, 
možnosti. Do školy v květnu nastoupila většina žáků. Výuka 
probíhala za přísných hygienických opatření a jiné organi-

ZŠ A MŠ DOLNÍ LÁNOV
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Karla Svatá

DĚNÍ V OBCI



  Sloupek starosty

  Vážení sousedé,
v minulých číslech Zpravodaje jsem tento prostor využil 
spíše k obecnějším zamyšlením. Tentokrát zůstanu
u tématu, který je ryze přízemní a konkrétní - u odpadu. 

 Od letošního roku jsme navýšili poměrně výrazně 
poplatek za sběr a likvidaci odpadu, zároveň došlo ke změně 
smluvního partnera. I když byla tato problematika podrobně 
diskutována jak na veřejném zasedání zastupitelstva, tak na 
říjnové schůzce s podnikateli, z více diskuzí v průběhu roku 
poznávám, že je třeba znovu shrnout postup, jakým zastupi-
telstvo obce postupovalo a dospělo k současně platnému 
řešení.
 Náklady na sběr a likvidaci odpadu jsou spolu s režij-
ními náklady nejvýznamnějším výdajem naší obce. Proto 
jsme se jimi začali detailně zabývat prakticky od počátku 
našeho volebního období. Prvním krokem byla detailní 
analýza nákladů i příjmů spojených s odpady.

Náklady (aktualizovány pro rok 2019):

 Z uvedeného vyplývá výrazný nepoměr mezi příjmy
a výdaji. Řešením na stránce příjmové bylo tedy zavedení 
jednotného systému zpoplatnění ubytovacích objektů
a navýšení sazby v příslušné obecně závazné vyhlášce obce. 
Obojí samozřejmě s důrazem na důslednost při výběru 
těchto příjmů.

Samozřejmě se nabízí otázka, zda bychom uměli řešit 
odpadový systém efektivněji, nejlépe tím, že zvýšíme 
množství tříděného odpadu. Probírali jsme všechny 
možnosti nejen v diskuzi s našimi občany, ale i se starosty 
okolních obcí v rámci sdružení obcí a také se specializova-
nou firmou zabývající se zaváděním progresivních odpado-
vých systémů. 
 Po mnoha těchto diskuzích a při zohlednění specific-
kých omezujících parametrů naší obce (z celkového počtu 
242 domů je pouze 78 s trvale žijícími obyvateli, 107 domů 
je mimo svozovou trasu svozového vozidla, v mnohých 
případech minimální prostor pro potenciální umístění více 
popelnic u jednotlivých domů, technické možnosti dodava-
tele svozových služeb) jsem přesvědčený, že v současných 
podmínkách je náš systém „popelnice na směsný odpad
u trvale obývaných nemovitostí, které jsou na svozové trase 
+ kontejnery pro zbytek směsného odpadu a pro tříděný 
odpad“ jediný možný, respektive nejlevnější. V důsledku 
paušálních sazeb (platí se za nádobu, nikoliv za hmotnost 
odpadu) však bohužel není motivující pro třídění odpadu.
 Samostatnou záležitostí pak byl výběr svozové firmy 
pro netříděný odpad. Veškerá omezení uvedená výše platí 
shodně pro obě firmy, které nám předložily nabídku svých 
služeb na rok 2020. Rozdíl mezi nabídkami činil cca 7%, 
přiklonili jsme se k levnější nabídce. U tříděného odpadu 
bohužel reálná alternativa k současnému smluvnímu partne-
rovi neexistuje.
 Zvýšení poplatku za odpady tedy nijak nesouvisí se 
změnou svozové firmy, ani s nějakým dramatickým 
meziročním nárůstem ceny za tuto službu.
 A co bude dál? Náklady na likvidaci odpadů obecně 
budou nepochybně významně růst, zejména v důsledku 
růstu poplatků za skládkování odpadu. Zdražovat budou 
určitě také s tím spojené služby. Očekávané náklady roku 
2020 budou asi o 4% vyšší než v roce 2019. Odpadový 
systém zůstává zatím nezměněný, stále nebude 100% finan-
covaný příslušnými příjmy, nicméně deficit se významně 
sníží.
 Aktuálně zajišťujeme sběr a likvidaci těchto odpadů 
(informace jsou na obecních stránkách v oddíle Služby):
- směsný 
 • popelnice u trvale obývaných nemovitostí na
 svozové trase (svoz 1x týdně středa)
 • černé kontejnery na sběrných místech (svoz 1x
 týdně středa)
 • velký modrý kontejner (odvoz vlastními silami
 podle potřeby)

Po  8:00 - 17:00 (polední pauza 12:00 - 12:30)

Čt  14:00 - 17:30     Pá 8:00 - 12:00499 522 376

tel.: 739 416 335 

tel.: 730 861 900

tel.: 777 686 805

Místostarosta:

Asistentka starosty:
Nikola Bílá

Úřední hodiny:

David Neumann

Starosta: 
Ing. Martin Bělovský starosta@dolnidvur.cz

davidneumann.dd@gmail.com

obec@dolnidvur.cz

KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

www.dolnidvur.cz

ZPRÁVY Z OBCE DOLNÍ DVŮR

OBECNÍ ÚŘAD
DOLNÍ DVŮR

Dolní Dvůr 78
543 42  Dolní DVŮR

Z ÚŘADU

  celkem  
 

Občané a 
chalupáři  Podnikatelé 
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0
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 Děkujeme všem účastníkům turnaje a organizátorům
i jejich pomocníkům a třeba za rok u 17. ročníku na viděnou.

               SK Dolní Lánov Karla Svatá

  Akce
  podzim 2020

19. září 2020 –  turnaj v nohejbale, 9.00 hod. (hřiště ZŠ)
30. října 2020 –  sv. Hubert – 16.00 hod.
        (kaplička sv. Huberta)
31. října 2020 –  Památka zesnulých, 14.00 hod.
        (místní hřbitov)

  Myslivecký spolek „Malá Sněžka“
  Dolní Lánov

 Na přelomu září a října, kdy se se příroda převléká do 
rozmanitých barev, dny jsou o něco kratší a rána jsou chlad-
nější, je jisté, že přichází podzimní čas. V přírodě probíhají 
další změny, a to i u lesní zvěře, kdy tato se také připravuje 
na chladnější období, přibývá na váze, spárkatá zvěř přebar-
vuje do šedohnědého hávu, část ptactva se připravuje
na odlet. To vše je předzvěst podzimu.

 Pro myslivce začíná další část jejich činnosti, a to nejen
ve prospěch přírody, ale je to doba, kdy je na vrcholu 
lovecká sezóna. Končí snižování stavu srnců, ale pokračuje 
snižování stavu zvěře srnčí – holé (srn a srnčat) dle plánu 
lovu.

 V druhé polovině září, kdy slunce nám ještě často 
přírodu rozzáří, začíná jelení říje a hlavně je ve vyšších 
polohách slyšet troubení jelenů. Myslivci se kromě lovu 
spárkaté a černé zvěře věnují zajištění krmné základny pro 
zimní období a opravám krmných zařízení.

 Měsíc říjen je již typickým podzimním měsícem
s ochlazením a ranními mlhami. S pokračující jelení říjí
v honitbách, kde je dančí zvěř, začíná v druhé polovině 
měsíce dančí říje, kdy daněk netroubí, ale rochá. Vydává 
zvuk připomínající často chrochtání. Myslivci dokončují 
navážení sena do krmných zařízení, přikrmují spárkatou
a zaječí zvěř jádrem-ovsem. Sbírají a vykupují žaludy
a kaštany na zimní přikrmování.

 Když začne žloutnout a opadávat listí z listnatých 
stromů, přichází poslední podzimní měsíc. Dny se podstatně 
krátí, ubývá intenzity slunečního svitu, teploty se postupně 
snižují. Tento měsíc bývá i měsícem plískanic. Pro většinu 
dřevin končí vegetační období a příroda se připravuje na 

zimní měsíce. Myslivci začínají s pravidelným přikrmová-
ním, a proto se toto období nazývá přikrmovací. Nastává 
období společných honů, a to nejen na drobnou zvěř dle 
plánu lovu, ale i společné natláčky na zvěř černou. 

 V tomto měsíci si myslivci připomínají svátek sv. 
Huberta - patrona myslivosti, který připadá na 2. listopadu. 
Dolnolánovští myslivci plánují tradiční setkání s občany 
jako oslavu a uctění tohoto patrona myslivosti v pátek
30. října 2020 v 16.00 hod. u kapličky sv. Huberta.

 Dolnolánovští myslivci se v jaroletních měsících 
nevěnovali jenom činnosti kolem myslivosti. Podíleli se
v obci na organizování tradičního turnaje v malé kopané
o Pohár starosty obce. Začátkem července zorganizovali
v přírodě setkání s rodinnými příslušníky a kamarády
z okolních mysliveckých spolků. Jednalo se o akci, která má 
u nás již dlouholetou tradici, kdy se setkají myslivecké 
rodiny a kamarádi, aby si připomněli měsíc myslivosti
a v přátelské atmosféře si popovídali o svých mysliveckých 
zážitcích a společných problémech kolem současného stavu 
myslivosti či plánech do budoucna. V letním období byla 
věnována pozornost údržbě a opravě myslivecké chalupy, 
došlo k celkové výměně střechy a údržbě okolí tohoto 
objektu.

 Jedna z věcí, která stále trápí myslivce a škodí lesní
i polní zvěři, je stále větší počet volně pobíhajících psů
ve volné přírodě. Majitelé pouští při svých vycházkách psy 
na volno a tím je často nemají pod svým dohledem, psi štvou 
zvěř. Často dochází ke stržení zvěře, hlavně se jedná
o zvěř srnčí - srnčata. Další, co trápí dolnolánovské mysliv-
ce, jsou staré, dnes již nepoužívané oplůtky na pastvinách, 
které nebyly odstraněny a jsou na nich použity kovové dráty. 
V letošním roce myslivci nalezli již dva uhynulé srnce, kteří 
se do těchto oplůtků namotali.

 Myslivci z Dolního Lánova přejí všem přátelům přírody 
a myslivosti příjemné prožití podzimního období. A nezapo-
mínejme, že při svých pobytech v přírodě zde nejsme sami, 
ale jsou tu i další obyvatelé lesů a polí, kteří si zaslouží,
aby nebyli zbytečně rušeni. 

 Těšíme se na shledání při mysliveckém plese v lednu 
příštího roku.

           S přáním přírodě a myslivosti zdar
                       Miloslav Tomíček

  Palindromy pro zasmání
  Čte se stejně i pozpátku:
Jelenovi pivo nelej.
Kobyla má malý bok.
Báře jede jeřáb.
V elipse spí lev.
A dál vidí lítat netopýry potentát i lid i vláda.
Fešná paní volá: má málo vína pan šéf?
Nevypusť supy ven.
Signa te, signa, temere me tangis et angis (ochranný palin-
drom na Karlově mostě - na vědomí tobě znamení, poskvr-
níš-li mě dotykem, budeš zardoušen)
Zeman nemá kámen na mez.
Útok skotu
Kuna nese nanuk.
U dubu budu mít rád dar, tím u dubu budu.
Celkem jednu sovu sám pan Knap má, sůvo, sundejme klec.

           Připravila Karolina Boková 
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  Sloupek starosty

  Vážení sousedé,
v minulých číslech Zpravodaje jsem tento prostor využil 
spíše k obecnějším zamyšlením. Tentokrát zůstanu
u tématu, který je ryze přízemní a konkrétní - u odpadu. 

 Od letošního roku jsme navýšili poměrně výrazně 
poplatek za sběr a likvidaci odpadu, zároveň došlo ke změně 
smluvního partnera. I když byla tato problematika podrobně 
diskutována jak na veřejném zasedání zastupitelstva, tak na 
říjnové schůzce s podnikateli, z více diskuzí v průběhu roku 
poznávám, že je třeba znovu shrnout postup, jakým zastupi-
telstvo obce postupovalo a dospělo k současně platnému 
řešení.
 Náklady na sběr a likvidaci odpadu jsou spolu s režij-
ními náklady nejvýznamnějším výdajem naší obce. Proto 
jsme se jimi začali detailně zabývat prakticky od počátku 
našeho volebního období. Prvním krokem byla detailní 
analýza nákladů i příjmů spojených s odpady.

Náklady (aktualizovány pro rok 2019):

 Z uvedeného vyplývá výrazný nepoměr mezi příjmy
a výdaji. Řešením na stránce příjmové bylo tedy zavedení 
jednotného systému zpoplatnění ubytovacích objektů
a navýšení sazby v příslušné obecně závazné vyhlášce obce. 
Obojí samozřejmě s důrazem na důslednost při výběru 
těchto příjmů.

Samozřejmě se nabízí otázka, zda bychom uměli řešit 
odpadový systém efektivněji, nejlépe tím, že zvýšíme 
množství tříděného odpadu. Probírali jsme všechny 
možnosti nejen v diskuzi s našimi občany, ale i se starosty 
okolních obcí v rámci sdružení obcí a také se specializova-
nou firmou zabývající se zaváděním progresivních odpado-
vých systémů. 
 Po mnoha těchto diskuzích a při zohlednění specific-
kých omezujících parametrů naší obce (z celkového počtu 
242 domů je pouze 78 s trvale žijícími obyvateli, 107 domů 
je mimo svozovou trasu svozového vozidla, v mnohých 
případech minimální prostor pro potenciální umístění více 
popelnic u jednotlivých domů, technické možnosti dodava-
tele svozových služeb) jsem přesvědčený, že v současných 
podmínkách je náš systém „popelnice na směsný odpad
u trvale obývaných nemovitostí, které jsou na svozové trase 
+ kontejnery pro zbytek směsného odpadu a pro tříděný 
odpad“ jediný možný, respektive nejlevnější. V důsledku 
paušálních sazeb (platí se za nádobu, nikoliv za hmotnost 
odpadu) však bohužel není motivující pro třídění odpadu.
 Samostatnou záležitostí pak byl výběr svozové firmy 
pro netříděný odpad. Veškerá omezení uvedená výše platí 
shodně pro obě firmy, které nám předložily nabídku svých 
služeb na rok 2020. Rozdíl mezi nabídkami činil cca 7%, 
přiklonili jsme se k levnější nabídce. U tříděného odpadu 
bohužel reálná alternativa k současnému smluvnímu partne-
rovi neexistuje.
 Zvýšení poplatku za odpady tedy nijak nesouvisí se 
změnou svozové firmy, ani s nějakým dramatickým 
meziročním nárůstem ceny za tuto službu.
 A co bude dál? Náklady na likvidaci odpadů obecně 
budou nepochybně významně růst, zejména v důsledku 
růstu poplatků za skládkování odpadu. Zdražovat budou 
určitě také s tím spojené služby. Očekávané náklady roku 
2020 budou asi o 4% vyšší než v roce 2019. Odpadový 
systém zůstává zatím nezměněný, stále nebude 100% finan-
covaný příslušnými příjmy, nicméně deficit se významně 
sníží.
 Aktuálně zajišťujeme sběr a likvidaci těchto odpadů 
(informace jsou na obecních stránkách v oddíle Služby):
- směsný 
 • popelnice u trvale obývaných nemovitostí na
 svozové trase (svoz 1x týdně středa)
 • černé kontejnery na sběrných místech (svoz 1x
 týdně středa)
 • velký modrý kontejner (odvoz vlastními silami
 podle potřeby)

Po  8:00 - 17:00 (polední pauza 12:00 - 12:30)

Čt  14:00 - 17:30     Pá 8:00 - 12:00499 522 376

tel.: 739 416 335 

tel.: 730 861 900

tel.: 777 686 805

Místostarosta:

Asistentka starosty:
Nikola Bílá

Úřední hodiny:

David Neumann

Starosta: 
Ing. Martin Bělovský starosta@dolnidvur.cz

davidneumann.dd@gmail.com

obec@dolnidvur.cz

KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

www.dolnidvur.cz

ZPRÁVY Z OBCE DOLNÍ DVŮR

OBECNÍ ÚŘAD
DOLNÍ DVŮR

Dolní Dvůr 78
543 42  Dolní DVŮR

Z ÚŘADU

  celkem  
 

Občané a 
chalupáři  Podnikatelé 

Tříděný 
 

84 538  
 

42  269  42  269  
Směsný kontejnery  262 904  

 

157  742  105  161  
Směsný popelnice
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0
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035

 
7

 
035

 Nebezpečný  
 

14 821  
 

7  411  7 411
 

      

Náklady celkem

 
  

338 188

 

161 875

 
Příjmy roku 2018 

 

Poplatek za odpady (vyhláška)

 

Smluvní platby 

 

Občané a 
chalupáři

 

Podnikatelé 

170 716

 

0

 

0
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200
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 Děkujeme všem účastníkům turnaje a organizátorům
i jejich pomocníkům a třeba za rok u 17. ročníku na viděnou.

               SK Dolní Lánov Karla Svatá

  Akce
  podzim 2020

19. září 2020 –  turnaj v nohejbale, 9.00 hod. (hřiště ZŠ)
30. října 2020 –  sv. Hubert – 16.00 hod.
        (kaplička sv. Huberta)
31. října 2020 –  Památka zesnulých, 14.00 hod.
        (místní hřbitov)

  Myslivecký spolek „Malá Sněžka“
  Dolní Lánov

 Na přelomu září a října, kdy se se příroda převléká do 
rozmanitých barev, dny jsou o něco kratší a rána jsou chlad-
nější, je jisté, že přichází podzimní čas. V přírodě probíhají 
další změny, a to i u lesní zvěře, kdy tato se také připravuje 
na chladnější období, přibývá na váze, spárkatá zvěř přebar-
vuje do šedohnědého hávu, část ptactva se připravuje
na odlet. To vše je předzvěst podzimu.

 Pro myslivce začíná další část jejich činnosti, a to nejen
ve prospěch přírody, ale je to doba, kdy je na vrcholu 
lovecká sezóna. Končí snižování stavu srnců, ale pokračuje 
snižování stavu zvěře srnčí – holé (srn a srnčat) dle plánu 
lovu.

 V druhé polovině září, kdy slunce nám ještě často 
přírodu rozzáří, začíná jelení říje a hlavně je ve vyšších 
polohách slyšet troubení jelenů. Myslivci se kromě lovu 
spárkaté a černé zvěře věnují zajištění krmné základny pro 
zimní období a opravám krmných zařízení.

 Měsíc říjen je již typickým podzimním měsícem
s ochlazením a ranními mlhami. S pokračující jelení říjí
v honitbách, kde je dančí zvěř, začíná v druhé polovině 
měsíce dančí říje, kdy daněk netroubí, ale rochá. Vydává 
zvuk připomínající často chrochtání. Myslivci dokončují 
navážení sena do krmných zařízení, přikrmují spárkatou
a zaječí zvěř jádrem-ovsem. Sbírají a vykupují žaludy
a kaštany na zimní přikrmování.

 Když začne žloutnout a opadávat listí z listnatých 
stromů, přichází poslední podzimní měsíc. Dny se podstatně 
krátí, ubývá intenzity slunečního svitu, teploty se postupně 
snižují. Tento měsíc bývá i měsícem plískanic. Pro většinu 
dřevin končí vegetační období a příroda se připravuje na 

zimní měsíce. Myslivci začínají s pravidelným přikrmová-
ním, a proto se toto období nazývá přikrmovací. Nastává 
období společných honů, a to nejen na drobnou zvěř dle 
plánu lovu, ale i společné natláčky na zvěř černou. 

 V tomto měsíci si myslivci připomínají svátek sv. 
Huberta - patrona myslivosti, který připadá na 2. listopadu. 
Dolnolánovští myslivci plánují tradiční setkání s občany 
jako oslavu a uctění tohoto patrona myslivosti v pátek
30. října 2020 v 16.00 hod. u kapličky sv. Huberta.

 Dolnolánovští myslivci se v jaroletních měsících 
nevěnovali jenom činnosti kolem myslivosti. Podíleli se
v obci na organizování tradičního turnaje v malé kopané
o Pohár starosty obce. Začátkem července zorganizovali
v přírodě setkání s rodinnými příslušníky a kamarády
z okolních mysliveckých spolků. Jednalo se o akci, která má 
u nás již dlouholetou tradici, kdy se setkají myslivecké 
rodiny a kamarádi, aby si připomněli měsíc myslivosti
a v přátelské atmosféře si popovídali o svých mysliveckých 
zážitcích a společných problémech kolem současného stavu 
myslivosti či plánech do budoucna. V letním období byla 
věnována pozornost údržbě a opravě myslivecké chalupy, 
došlo k celkové výměně střechy a údržbě okolí tohoto 
objektu.

 Jedna z věcí, která stále trápí myslivce a škodí lesní
i polní zvěři, je stále větší počet volně pobíhajících psů
ve volné přírodě. Majitelé pouští při svých vycházkách psy 
na volno a tím je často nemají pod svým dohledem, psi štvou 
zvěř. Často dochází ke stržení zvěře, hlavně se jedná
o zvěř srnčí - srnčata. Další, co trápí dolnolánovské mysliv-
ce, jsou staré, dnes již nepoužívané oplůtky na pastvinách, 
které nebyly odstraněny a jsou na nich použity kovové dráty. 
V letošním roce myslivci nalezli již dva uhynulé srnce, kteří 
se do těchto oplůtků namotali.

 Myslivci z Dolního Lánova přejí všem přátelům přírody 
a myslivosti příjemné prožití podzimního období. A nezapo-
mínejme, že při svých pobytech v přírodě zde nejsme sami, 
ale jsou tu i další obyvatelé lesů a polí, kteří si zaslouží,
aby nebyli zbytečně rušeni. 

 Těšíme se na shledání při mysliveckém plese v lednu 
příštího roku.

           S přáním přírodě a myslivosti zdar
                       Miloslav Tomíček

  Palindromy pro zasmání
  Čte se stejně i pozpátku:
Jelenovi pivo nelej.
Kobyla má malý bok.
Báře jede jeřáb.
V elipse spí lev.
A dál vidí lítat netopýry potentát i lid i vláda.
Fešná paní volá: má málo vína pan šéf?
Nevypusť supy ven.
Signa te, signa, temere me tangis et angis (ochranný palin-
drom na Karlově mostě - na vědomí tobě znamení, poskvr-
níš-li mě dotykem, budeš zardoušen)
Zeman nemá kámen na mez.
Útok skotu
Kuna nese nanuk.
U dubu budu mít rád dar, tím u dubu budu.
Celkem jednu sovu sám pan Knap má, sůvo, sundejme klec.

           Připravila Karolina Boková 
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- plasty
 • žluté kontejnery na sběrných místech (svoz 1x
 týdně úterý)

- papír
 • modré kontejnery na sběrných místech (svoz 1x
 týdně čtvrtek)

- sklo
 • zvony na svozových místech (svoz podle potřeby)

- drobný kovový odpad a oleje
 • sběrné nádoby na svozových místech (svoz podle
 potřeby)

- kovový odpad
 • kontejner u hasičárny
 • svoz po obci 2x ročně

- elektroodpad
 • baterie a drobné spotřebiče (sběrný box na obecním
 úřadě)
 • velké spotřebiče (sběrné místo u hasičárny,
 případně odvoz přímo z domu)

- bioodpad rostlinného původu
 • kontejner u hasičárny
 • svoz po obci každé pondělí v dubnu až říjnu

- nebezpečný a velkoobjemový odpad
 • organizovaný sběr 2x ročně

 Novinkou letošního roku je rozšíření svozu plastů na 
každý týden a nová forma organizace sběru a likvidace 
elektroodpadu. 
 Celkové náklady odpadového systému jsou nepo-
chybně klíčové, stejně důležitá je však jeho funkce pro 
dodržování pořádku v obci. Přetékající kontejnery na plasty 
nebyly dobrou vizitkou obce, proto jsme zdvojnásobili 
kapacitu odvozu, i když to bude znamenat náklady navíc. 
Věříme, že nová forma likvidace elektroodpadu i pokraču-
jící využívání vlastního odvozu „nadbytečného“ směsného 
odpadu ve velkoobjemovém kontejneru nám naopak 
pomůže nějaké náklady ušetřit. Z tohoto pohledu je také 
důležitý sběr bioodpadu, jeho významný objem nám může 
pomoci k nižší sazbě za skládkování.
 Pořádek na sběrných místech a maximální využívání 
kapacity sběrných nádob je však pouze v našich rukou. 
Zmačkané nebo sešlapané plasty zaberou zlomek místa 
oproti těm neupraveným, totéž platí o papírových obalech
a krabicích. Když budeme v tomto směru soudní a důslední, 
budeme moci udržet náklady celého systému na nějaké 
přijatelné úrovni. Dodržování pravidel odpadového 
systému je také základním předpokladem k tomu, aby
i v okolí sběrných míst neztrácela naše obec na kráse. Jen
za poslední dva týdny před psaním tohoto článku jsme 
všichni mohli na sběrných místech spatřit povalující se kusy 
nábytku, koberce, jízdní kola, lednice, boiler, rozbité sklo
a mnoho jiných předmětů. Je to v první řadě ukázka 
bezohlednosti a úrovně myšlení toho, kdo po sobě takový 
nepořádek zanechá. Bohužel to je také negativní reklama 
naší obce.
 V závěru svého článku chci tedy požádat Vás všechny, 
občany, chalupáře, ubytovatele a jejich prostřednictvím
i naše hosty o dodržování nastavených pravidel a obyčejnou 
soudnost při ukládání odpadů. Nebudete-li si s něčím vědět 
rady, obraťte se na nás včas. Rádi s Vámi budeme hledat 
nejlepší řešení.
                  Martin Bělovský, starosta obce

  Vzpomínka

 S úctou vzpomínáme na
p. Karla Klinera, který nás opustil 
na jaře roku 2020. Poslední roky 
trávil v domově důchodců ve 
Vrchlabí, kde se mu dostávalo 
veškeré péče. 
 Také jsme se  rozlouči l i
1. srpna s Jaroslavem Novotným, 
který nás opustil po dlouhé 
nemoci v nedožitém věku 76 let.

             Za OÚ Dolní Dvůr Nikola Bílá

  Oprava mostu z náměstí
  na Zimní stráň

 Od poloviny srpna probíhá oprava mostu z dolnodvor-
ského náměstí na Zimní stráň.
 Zhotovitelem opravy je Ing. Pavel Landperský
z Trutnova, vysoutěžená cena je 1.700.000 Kč. Předpoklá-
dané ukončení opravy je 31. 10. 2020, v příštím roce 
budeme realizovat opravu navazující místní komunikace. 
Oprava bude financována převážně z dotačních prostředků 
Státního fondu životního prostředí ČR a Královéhradec-
kého kraje.

 Za způsobené komplikace se omlouváme.

         Martin Bělovský, starosta

  Retro výstava

  Jednoho dne se u mě v kanceláři zastavila skvělá 
fotografka Irenka Vernerová a vzpomínala na báječnou 
vernisáž, kterou jsme podnikly na OÚ v Dolním Dvoře.
Po delším povídání jsme zhodnotily, že zase něco podnikne-
me, a tu se zrodila myšlenka udělat výstavu retro věcí.
Na jaře jsme vytvořily plakáty s žádostí o zapůjčení zajíma-
vých a retro věcí od občanů. S překvapením a úžasem jsme 
byly mile překvapeny, kolik lidí mělo o výstavu a zapůjčení 
zájem. Trošku jsme podcenily datum akce. Zjistily jsme,
že je nesmysl dělat akci v zimě či na jaře, poněvadž na OÚ
na to nemáme vytápěné prostory. Navíc do všeho zasáhl 
Covid-19 a bohužel nebylo možné akci podniknout. 
Všechno špatné k něčemu dobré. Akci jsme přesunuly na 
letní prázdniny. Výstavu jsme zahájily koncem června se 
skvělým občerstvením a super náladou.

 Tímto chci moc poděkovat Evě Čivrné, Haně Homolo-
vé, Milušce Neumannové, Ireně Vernerové, Karolině 
Bokové a všem, kteří se na akci podíleli. Děvčata napekla 
sladké koláče, slané pečivo a jednohubky. Také bych chtěla 
poděkovat všem, kteří zapůjčili své osobní věci. Velké díky 
patří paní Evě Čivrné, která nás překvapila, kolik krásných 
skvostů a retro věcí po své mamince uchovává. 

 Paní Neumannová přispěla svým příběhem a zapůjče-
ním otočného vánočního stojánku a krásnou fotografií své 
rodiny. Paní Saibtová, maminka p. Neumannové, slavila 
letos 95 let. Zapůjčila nám fotografii, na které je její 
maminka (nejmenší holčička na fotografii) svou maminkou 
a babičkou.

Nejen ženy přispěly svými skvosty, ale také Láďa Homola 
nám zapůjčil svou kalkulačku a nože na otevírání dopisů.

O fotokoutek se postarala velkou částí p. Irena Vernerová.
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oproti těm neupraveným, totéž platí o papírových obalech
a krabicích. Když budeme v tomto směru soudní a důslední, 
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za poslední dva týdny před psaním tohoto článku jsme 
všichni mohli na sběrných místech spatřit povalující se kusy 
nábytku, koberce, jízdní kola, lednice, boiler, rozbité sklo
a mnoho jiných předmětů. Je to v první řadě ukázka 
bezohlednosti a úrovně myšlení toho, kdo po sobě takový 
nepořádek zanechá. Bohužel to je také negativní reklama 
naší obce.
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nejlepší řešení.
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  Vzpomínka
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 Také moc děkujeme rodině Jakubcových z Lánova, kteří 
nám zapůjčili mnoho zajímavých věcí.

 Panu Novotnému za nádhernou sbírku Krakonošů
a ručně vyrobených skřítků a také za pomoc při shánění 
informací o pluhu.

 Výstavu navštívilo přes 400 návštěvníků. Také moc 
děkujeme za návštěvu, která nás přijela potěšit z pečovatel-
ského domu ve Vrchlabí. Byl to moc hezký zážitek
a příjemně strávené odpoledne. Moc děkujeme za neuvěři-
telnou částku, která se vybrala na dobrovolném vstupném. 
Tato částka byla použita na den obce, který se konal 29. 8. 
2020.

 Velké poděkování patří všem, kteří zapůjčili své osobní 
věci a podpořili nás v našich akcích. Také chceme poděkovat 
p. starostovi, že nás v našich akcích podporuje a pomůže 
nám s každým nápadem. Moc děkujeme.

           N. Bílá, H. Homolová, I. Vernerová,
            M. Neumannová, E. Čivrná

30

Jedna z vodáren v Hádku. Vodárna na začátku Hádku.

31

Několik obrázků z Dolního Lánova, Lánova a Dolního Dvora.

Loňské vítězství obhájilo družstvo DA GIORGIO. Výměna potrubí pitné vody u vodojemu v dolním Lánově.

Poštolky zahnízdily na domu pana Nedomy
v Prostředním Lánově.

Klub důchodců bývalého státního statku navštívil
výrobnu klavírů Petrof v Hradci Králové.

Krkonošské klání (foto Marcel Runštuk).

Demolice desky mostu na Zimní stráň v Dolním Dvoře.Konec školního roku - páťáci - ZŠ Dolní Lánov.

 Pan Josef Zgodav, pokrývač a výškové práce,
a pan Ivan Hanuš 25.5.2020 spouštěli poškozený

číselník věžních hodin v Dolním Lánově.
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POKLADY Z LÁNOVSKÝCH LUK, POLÍ A STARÝCH CEST
 nálezy Lukáše Tučka 

foto Barbora Mertlíková

Stříbrný dvacetikrejcar (1848) Ferdinanda V.,
ze kterého si někdo vytvořil klíček na natahování hodinek.

Koňské falery.

Arzenbronzová oděvní spona.

Šestikrejcar (1848). Šestikrejcar z druhé strany (1848).

Sedlák a selka.

Lovecká píšťalka.

Knoflík Kriegsmarine - z německé
uniformy válečného námořnictva.


